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استاندار هرمزگان :

پروژه های نیمه تمام به بخش 
خصوصی واگذار می شوند

فرم های استخدام پالایشگاه ستاره 
خلیج فارس جعلی است

استاندار هرمزگان خبر داد 

بهره برداری از ۲۴ طرح در حوزه 
آب شهری و روستایی  تا پایان سال

گروه خبر // اســتاندار هرمزگان گفت: تا پایان امســال، ۲۴ طرح در حوزه آب شهری و روستایی 
هرمزگان با اعتبار هزار و ۶۶۶ میلیارد تومان به بهره برداری می رسد.

     به گزارش خبرنگار دریا ، فریدون همتی افزود: بهره برداری از فاز های دیگر آب شــیرین کن ۱۰۰ هزار 
 مترمکعبی بندرعباس، آبرســانی به ۵۵ روستا در بشــاگرد و تصفیه خانه بزرگ آب در میناب بخشی از این 

طرح هاست.
  اســتاندار هرمزگان به دیگر طرح های در دست ســاخت در هرمزگان اشاره کرد و افزود: در حوزه صنعت، 
کارخانه فولاد مادکوش و طرح ساخت مخازن مس کرمان با اعتبار ۵۰۰ میلیارد تومان در منطقه ویژه اقتصادی 

خلیج فارس ساخته می شوند.  
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بهره برداری از فاز های دیگر آب شیرین کن ۱۰۰ هزار مترمکعبی بندرعباس، آبرسانی به ۵۵ روستا در بشاگرد و تصفیه خانه 
بزرگ آب در میناب بخشی از این طرح هاست

ادامه از تیتر یک
 به گفته همتی، ساخت کارخانه اسید فسفوریک 
و کاخانه های کود در پایین دســت آن با اعتبار 
۴ هزار میلیارد تومان توســط بخش خصوصی 
از دیگر طرح های حوزه صنعت اســتان است. 
وی افزود: با ســاخت این کارخانه، کشــور از 
واردات انواع کود بی نیاز می شــود. اســتاندار 
هرمزگان گفت: در حوزه کشــاورزی و شیلات 
نیز ۸ هزار هکتار در بخش میگو و شیلات به این 
امر اختصاص یافته اســت که این طرح ها نیز از 
مهمترین طرح های آماده بهره برداری استان است.

همتی افزود: در شهر بندرعباس نیز بیش از هزار 
میلیارد تومان طرح آماده بهره برداری است.  وی 
به دو دغدغه اصلی مردم بندرعباس یعنی طرح 
فاضلاب شهری و امکانات درمانی و بیمارستانی 
نیز اشاره کرد و گفت: در تلاشیم، بیمارستان ۵۳۱ 
تخت خوابی بندرعباس را با بسیج همه امکانات 
تا پایان امسال به بهره برداری برسانیم.  استاندار 
هرمزگان گفت: بیمارستان شریعتی نیز ۱۵ مرداد 
وارد مدار خدمت رسانی می شود.به گفته همتی، 
بیمارستان ارتش و بیمارستان خلیج فارس نیز 
دو طرح دیگر درمانی بندرعباس است که اولی 

تا مهر و آبان امســال و دومی تا نیمه اول سال 
بعد بهره برداری می شود.وی در خصوص تصفیه 
خانــه فاضلاب بندرعباس نیز گفت: ســاخت 
این تصفیــه خانه به بخــش خصوصی واگذار 
 شــده و امیدواریم تا پایان خرداد ســال بعد به 
 بهره برداری برسد.اســتاندار هرمزگان افزود: با 
راه انــدازی این تصفیه خانه، آب تصفیه شــده 
در اختیار صنایع غــرب قرار می گیرد.همتی به 
طرح های حوزه راه نیز اشاره کرد و گفت: تکمیل 
یک باند از جاده میناب به جاسک، تکمیل هزار 
و ســاخت ۱۴۲ کیلومتر از کریدور پارسیان تا مترمربع از فاز سوم بندر شهید رجایی بندرعباس 

بندرعباس ازمهم ترین این طرح هاست.

گروه خبر // شــهردار بندرعباس گفت: بر اساس 
تصمیم جدید این شهرداری، حقوق کارگران تنظیف 
و فضای سبز شهری حداقل ۴۰ درصد در سال جاری 

به نسبت سال قبل افزایش می یابد.
   به گزارش خبرنگار دریا ، عباس امینی زاده در جلسه 
کمیته درآمد شهرداری بندرعباس اظهار کرد: با توجه به 
شرایط حاکم بر جامعه و وضعیت اقتصادي کشور، توجه 
به معیشــت کارگران بیش از پیش ضــرورت دارد.وی 

 افزود: طی یکی دو ماه اخیر، جلســات متعددی توسط 
معاونت خدمات شــهری، معاونت مالــی و اقتصادی، 
شهرداری های مناطق، مدیریت درآمد، مدیریت حقوقی 
و سایر کارشناسان مربوطه برگزار شده و مسئله افزایش 
حقوق کارگران این بخش ها مورد بررســی قرار گرفته 
است.شــهردار بندرعباس با تاکید بر اینکه این افزایش 
حقوق شــامل تمامی کارگران این بخش ها خواهد شد، 
خاطرنشــان کرد: در همین خصــوص، تامین حقوق و 

دستمزد کارگران و ســایر کارکنان یکی از اولویت های 
کاری شــهرداری خواهد بود و دستیابی به منابع پایدار 
بیشتر، در دســتور کار قرار گرفته است.امینی زاده تاکید 
کرد: توجه به حقوق کارگران و پرداخت حقوق آنها یکی 
از سیاســت های شهرداری بندرعباس طی سالهای اخیر 
بوده است.این مقام مسئول یادآور شد: تمامی بخش های 
شهرداری بندرعباس موظف به تلاش مضاعف برای تامین 
بودجه مورد نیاز از طریق تقویت کدهای درآمدی هستند.

روح الله متفکر آزاد، عضو هیأت رئیسه مجلس شورای اسلامی در نشست علنی مجلس شورای اسلامی 
تذکرات کتبی نمایندگان به مسئولان اجرایی کشور را به شرح زیر قرائت کرد:

    به گزارش خبرنگار دریا ، تذکر احمد مرادی نماینده مردم بندرعباس، قشــم، ابوموســی، خمیر و حاجی آباد به 
رئیس  جمهور درباره لزوم اقدام درخصوص ساماندهی ورود برخی از کالاهای اساسی مورد نیاز مناطق گرمسیر و 

جلوگیری از افزایش بی رویه قیمت آنها در بازار.
  همچنین تذکر به وزیر نیرو درباره لزوم رسیدگی به کمبود شدید آب در اکثریت روستاهای هرمزگان و نارضایتی 

مردم ناشی از افزایش نرخ آب مصرفی.

استاندار هرمزگان خبر داد 

بهره برداری از ۲۴ طرح در حوزه آب شهری و روستایی  تا پایان سال

شهردار بندرعباس خبر داد

افزایش ۴۰ درصدی حقوق کارگران تنظیف و فضای سبز بندرعباس

 تذکر کتبی احمد مرادی نماینده مردم هرمزگان به مسئولان اجرایی کشور؛

نارضایتی روستانشینان از کمبود شدید آب و افزایش نرخ آب مصرفی

آدرس مرغ 15هزاری وتخم مرغ 
20هزار تومانی کجاست؟

شناسایی بارانداز سوداگران مرگ 
در بندر مقام

چالش بر سر مصوبات شورا

لزوم همراهی روستاییان و مسئولان برای اسکان دائم

روستاییان زاچ وداربست چه سرنوشتی خواهند داشت؟ 

واکاوی موفقیت ها در اجرای یک طرح ملی

 محمد حق نیا، مهندس 
هرمزگاني که احداث 
مسکن مهرش زبانزد شد

بنویسید تا خیرین به دخترم جهیزیه بدهند

عروس چشم انتظار 
جهیزیه 
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ادامه در همین صفحه

صفحه 6را بخوانید

گروه خبر // رئیس کل دادگستری 
استان هرمزگان ضمن تأکید بر حفظ 
کرامت و حقوق زندانیان از مسئولین 
زندان خواست تدابیر ویژه ای برای 
اعطای تسهیلات قانونی به بانوان و 

سالمندان زندانی اندیشیده شود
   بــه گــزارش خبرنگار دریــا ؛ طی 
جلســه ای بــا حضــور رئیس کل 
در  هرمــزگان  اســتان  دادگســتری 
خصوص شتاب بخشی به اجرای مفاد 
دستورالعمل ســاماندهی امور زندانیان 
وکاهش جمعیت کیفری بحث و تبادل 
نظــر شــد.علی صالحــی رییس کل 
دادگستری استان هرمزگان در جریان 
این نشســت با تأکید بــر لزوم اجرای 

سیاست های ابلاغی از سوی ریاست 
معزز قوه قضاییه ، یادآور شد: کاهش 
جمعیت کیفری در راســتای اســتفاده 
مناسب و هدفمند از ظرفیت بازدارندگی 
حبس به عنوان مجازاتی برای اصلاح 
امنیت  ارتقــاء   مجرمیــن و همچنین 
جامعه از اهمیت ویــژه ای برخوردار 
است.صالحی با تأکید بر این که مجازات 
حبس صرفاً بایــد در جرائم خاص و 
خشــن مورد تأکید قرار گیرد افزود: 
ضرورت دارد افرادی که جرایم سبک 
غیرعمد مرتکب شده اند و سابقه کیفری 
ندارند با استفاده از تأسیسات حقوقی 
و صدور آرای جایگزین حبس، راهی 
زندان نشــوند.وی تصریح کــرد : با 

استفاده از ظرفیت های قانونی و مفاد 
دستور العمل ریاست معزز قوه قضاییه، 
تعیین تکلیف زندانیان بازداشتی و تحت 
قرار به صورت ویژه دنبال خواهد شد و 
انتظار می رود، قضات با صدور قرارهای 
تأمین متناسب با جرم تا حد امکان از 
ورود افــراد به زندان و ماندگاری آنان 
در بازداشت جلوگیری نمایند.مقام عالی 
 قضایی استان، فعال تر شدن مددکاری 
زنــدان هــا را در جهت اجــرای این 
دســتورالعمل حائز اهمیت برشمرد و 
خواســتار ورود میدانی، عملیاتی و با 
برنامه ریزی دقیق برای تحقق این امر 

شد.
  صالحی در ادامه ضمن تأکید بر حفظ 

کرامت و حقوق زندانیان از مســئولین 
زندان خواســت تدابیر ویژه ای برای 
اعطای تسهیلات به بانوان و سالمندان 
زندانــی اندیشــیده شــود.رئیس کل 
دادگستری استان هرمزگان همچنین بر 
ضرورت توســعه زیرساخت ها  برای 
زندانیان  الکترونیــک  ملاقات  امکان 
تأکید کرد و خاطر نشان ساخت: انجام 
دادرســی های الکترونیک و همچنین 
بازدید های مســتمر قضات از طریق 
ویدئــو کنفرانس و ابــزار های نوین 
ارتباطی می تواند در کنار بازدیدهای 
 حضوری به اجــرای بهتــر قوانین ، 
دســتور العمل ها و بخشنامه ها کمک 

نماید.

رئیس کل دادگستری هرمزگان تأکید کرد

توسعه زیرساخت ها برای امکان ملاقات الکترونیک زندانیان

طرح :  آصفه جهانی
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استاندار هرمزگان تاکید کرد
تدوین بسته سیاست ها، برنامه ها و دستورالعمل های 

صنعت پرورش آبزیان در هرمزگان
  گروه خبر // اســتاندار هرمزگان بر لزوم تدوین بســته سیاست ها، 
برنامه ها و دستورالعمل های صنعت پرورش آبزیان در هرمزگان تاکید کرد. 
به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر فریدون همتی در نشست شورای گفتگوی 
دولت و بخش خصوصی استان هرمزگان با بیان اینکه صنعت پرورش آبزیان 
 از صنایــع بزرگ و تاثیر گذار در اشــتغال، تولید و صادرات در هرمزگان 
 اســت، عنوان کرد: باید بســته کامل و جامع سیاســت هــا، برنامه ها و 
دستورالعمل های صنعت پرورش آبزیان در هرمزگان تدوین شود.وی ادامه 
داد: تدوین این بســته با محوریت اتاق بازرگانی، اتحادیه صنعت آبزیان و 
دستگاه های مرتبط انجام و جهت بررسی کارشناسی و تصویب به کارگروه 
اقتصادی و شورای برنامه ریزی استان ارائه شود.استاندار هرمزگان افزود: این 
بسته موجب شفاف شدن سیاست ها، دستورالعمل ها و برنامه های این حوزه 
برای بخش خصوصی و دستگاه های اجرایی خواهد شد. همتی تصریح کرد: 
با این برنامه ریزی و سیاست گذاری، ظرفیت های صنعت پرورش آبزیان در 

هرمزگان در راستای رونق تولید و اشتغالزایی به کار گرفته می شود.

توزیع پکیج های بهداشتی خانواده های کارکنان 
شرکت توسعه خدمات دریایی و بندری بتاء

 گروه خبر // 77۰ پکیج بهداشــتی و سلامت توسط واحد پشتیبانی و 
زیر نظر واحد HSE در شــرکت بتاء توزیع شد.به گزارش خبرنگار دریا ، 
مدیر شرکت توسعه خدمات دریایی و بندری بتاء ناحیه هرمزگان گفت: در 
راستای اشاعه فرهنگ پیشگیری از شیوع ویروس کرونا و رعایت تمامی 
موارد بهداشــتی این شــرکت اقدام به توزیع 77۰ بسته بهداشتی وسلامت 
 بین پرســنل و خانواده های آنها کرده اســت.مهدی قائم مقامی افزود: این 
بسته ها شامل ماســک، محلول ضدعفونی دست و سطوح می باشد تا در 
حد توان به مسئولیت اجتماعی خود عمل کند.عضو هیات مدیره شرکت بتاء 
اضافه کرد: این شــرکت از روزهای ابتدایی با حضور در واحدهای مختلف 
شرکت، مبادرت به تب ســنجی و غربالگری شبانه روزی و آموزش های 
لازم به پرسنل نموده و در بازه های زمانی مشخص نیز عملیات گندزدایی 
و ضدعفونی در محوطه های اداری و عملیاتی و تجهیزاتی انجام می دهد. 
وی خاطرنشان کرد: این شرکت با مدیریت بحران و برنامه ریزی همه جانبه 
و اجرای طرح دورکاری تلاش نموده تاثیرات ســوء این اتفاق را تا حدی 
خنثی کند و زنجیره انتقال را تا حدودی مدیریت کند.گفتنی اســت؛ شرکت 
توسعه خدمات دریایی و بندری بتا یکی از دو اپراتور اصلی تخلیه وبارگیری 
کالای کانتینری در بندر شهید رجایی است که سه و نیم میلیون کانتینر در سال 

ظرفیت ترمینال های این شرکت است.

فرم های استخدام پالایشگاه ستاره خلیج فارس جعلی است
  گروه خبر // مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شــرکت نفت ستاره 
خلیج فارس نســبت به انتشار فراخوان های جعلی و کلاهبرداری برخی از 
کافی نت ها و بنگاه های کاریابی برای جذب نیرو در این پالایشــگاه هشدار 
داد.به گزارش خبرنگار دریا ، »نرگس صداقت« در راســتای روشن سازی 
افکار عمومی نسبت به اخبار گسترده و در برخی مواقع متناقض منتشر شده 
در رابطه با تامین نیروی انسانی در پالایشگاه ستاره خلیج فارس بیان داشت: 
اطلاعیه هایی که غیر از درگاه روابط عمومی شــرکت، روزنامه ها و سایر 
خبرگزاری های رسمی استانی و کشوری منتشر می شود، فاقد اعتبار است و 
شهروندان فریب افراد سودجو را نخورند.مدیر روابط عمومی و امور بین الملل 
شــرکت نفت ستاره خلیج فارس تاکید کرد: در مدت اخیر چندین اطلاعیه 
منتسب به کافی نت ها و بنگاه های کاریابی در فضای مجازی منتشر شده که 
همگی کذب و با هدف سواستفاده مالی از متقاضیان کار انتشار یافته است.وی 
از شهروندان خواست تا ضمن دقت در صحت سنجی اطلاعات منتشر شده 

در فضای مجازی در دام فرم های استخدامی جعلی گرفتار نشوند.

خبر

خبری

سه شنبه 31 تیر 1399

29 ذی القعده 1441

سال نوزدهم شماره 3370

    
سرمقاله

  در حالیکه مســئولان از فروش مرغ ۱۵هزارتومانی و تخم مرغ زیر۲۰ هزار 
تومانی خبر داده بودند، اما آدرس فروش آنها را به مردم اعلام نکردند وبه همین دلیل 
شهروندان مجبورند این اقلام را با قیمتی بالاتر و تخم مرغ را تا حدود دوبرابر این 
 قیمت هم بخرند و با گذشت چند هفته از وعده مسئولان، اما پاسخ این پرسش را 
نداده اند که چرا مرغ و تخم مرغ با این قیمت های مصوب اعلام شده عرضه نمی شود 
و اگر عرضه می شود، آدرس فروشگاه ها کجاست؟ گرچه که این پرسش را از یکی 
از متولیان مربوطه داشتیم، اما وی هیچگونه پاسخی ارائه نکرد. جوجه کشی چندماه 
گذشته باعث کاهش تولید و گرانی مرغ شد.البته برخی از شهروندان از افزایش قیمت 
گوشت هم اظهار گلایه کرده اند.متاسفانه بنظر می رسد افزایش قیمت اقلام مختلف 
در سایه نظارت های ضعیف دستگاه های متولی صورت می گیرد و مشخص نیست 
 اگر این دستگاه های نظارتی وجود نداشتند، آیا قیمت ها بازهم بیش از این افزایش 
می یافت تا مردم با مشــکل مواجه شوند؟ هفته گذشته گزارشــی را از گرانی و 
گران فروشی میوه منتشــر کردیم. از میدان میوه وتره بار تا میوه فروشی ها شاهد 
این پدیده هســتیم وبسیاری از شهروندان مجبورند با دستان خالی از میدان و میوه 
فروشی ها بازگردند. انتظار می رفت با فعالیت میدان جدید میوه وتره بار بندرعباس 
وافزایش سه برابری غرفه ها، عرضه میوه بصورت مستقیم و با حذف واسطه ها و 
دلال ها صورت گیرد و نتیجه آن کاهش قیمت میوه باشد که متاسفانه تاکنون این اتفاق 
نیفتاده است وجای خالی تعاون روستایی هم در میان غرفه های میدان جدید بخوبی 
احساس می شود.از طرفی دیگر در میدان میوه و تره بار وبرخی از میوه فروشی ها 
تفاوت فاحشی بین نرخنامه و قیمتی که میوه وتره بار به فروش می رسد، وجود دارد 
و دلیل تداوم گران فروشی را بایستی دستگاه های مسئول پاسخ دهند. از طرفی دیگر 
در میدان و سطح شهر، حتی نرخنامه در دید عموم کمتر یافت می شود. وقتی ازبرخی 
میوه فروشی ها می پرسیم چرا بالاتر از نرخنامه میوه می فروشد، بلافاصله فاکتور 
خرید را ارائه می دهند که بیشتر از نرخ عمده فروشی از میدان خرید کرده و مجبورند 
که گران بفروشد که به هیچ وجه پذیرفتنی است. برخی از شهروندان هم می گویند 
و در برخی شهرهای کشور میوه وتره بار و تخم مرغ، مرغ و گوشت و... در میادین 
میوه و تره بار با قیمت مصوب عرضه می شود که در بندرعباس این ظرفیت در میدان 
۲۴هکتاری میوه وتره بار جدید وجود دارد و می توان با نظارت های لازم و استقرار 
ناظران سازمان صنعت، معدن و تجارت و تعزیرات و... در میدان میوه وتره بار، میزان 
نظارت ها را افزایش داد. از طرفی دیگر بایستی مرغ و تخم مرغ و... باقیمت های 
مصوب در مناطق شــهری و روستایی ومحلات و... توزیع شود تا دسترسی مردم 
به این اقلام بســهولت صورت گیرد واز طرفی دیگر میزان نظارت ها افزایش یابد 
ومسئولان بایستی  عمل را جایگزین شعار نمایند.انتظار می رود ستاد تنظیم بازار 
جلسات را بگونه ای برگزار نماید که اگر مصوباتی داشت، آن مصوبات اجرایی شود 
و برگزاری جلسات فقط منجربه تصویب مصوباتی نشود که خروجی نداشته باشد و 
یا بدلیل ضعف نظارت ها مردم مجبور باشند اقلام را گران تر خریداری کنند. شاید هم 
میزان مجازات ها بازدارنده نیست که گران فروشی ها ادامه دارد. در بخش میوه نیز 
نرخ گذاری ها نیز بایستی با شفافیت و باحضور رسانه ها صورت گیرد تا مشخص 
شود براساس چه شاخص هایی نرخ گذاری میوه وتره بارصورت می گیرد که میوه 
در هرمزگان اینقدر گران اســت  و اینکه چرا برخی ها به خود اجازه می دهند که 
نرخنامه عمده فروشی و خرده فروشی مصوب را رعایت نکنند، دستگاه های متولی 
و نظارتی بایستی پاسخگو باشند و انتظار می رود استاندار هرمزگان به موضوع گرانی 
و گران فروشی توجه بیشتری داشته باشد و از دستگاه های متولی باجدیت بخواهند تا 

بازار را به حال خود رها نکنند و نظارت های اثرگذاری داشته باشند.
    علی زارعی

آدرس مرغ 15هزاری وتخم مرغ 20هزار تومانی کجاست؟

پشت پرده سیاست 

3محور اصلی سفر مهم ظریف به عراق   
محمد جواد ظریف وزیر خارجه کشــورمان در سفری یک روزه به بغداد رفت تا 
در یک روز شــلوغ به لحاظ دیپلماتیک با تعداد زیادی از مقامات ارشد و فعالان 
سیاســی پرنفوذ عراق دیدار و گفت وگو کند . این که این دیدار اولین بار پس از 
شهادت ســردار ســلیمانی اتفاق می افتاد و این که درست یک روز قبل از سفر 
کاظمی به عربستان و چند روز قبل از سفر نخست وزیر عراق به آمریکا انجام می 
شود بر اهمیت این ســفر و ملاقات های آن اضافه می کند.بر این اساس فراتر از 
خبرها و گزارش های رسمی از این سفر مهم، در رسانه های منطقه و کارشناسان 
منطقه، این نظریه پررنگ تر شده است که قرار است الکاظمی پرونده قدیمی عادل 
عبدالمهدی نخست وزیر سابق عراق را در میانجی گری میان ایران و عربستان و 
ایران و آمریکا باز کند . هرچند یک نماینده پارلمان عراق تاکید کرده که سفر وزیر 
خارجه ایران به بغداد ارتباطی به تحویل پیامی از جانب تهران به نخست وزیر عراق 
برای انتقال به واشنگتن یا ریاض ندارد  و خود ظریف هم تاکید کرده این سفر ربطی 
به ســفرالکاظمی به ریاض ندارد، اما با توجه به جایگاه عراق در منطقه و نگاهی 
که این کشــور به حضور موثر در تحولات منطقه دارد ، هیچ نخست وزیری نمی 
تواند از چنین فرصتی برای کسب حیثیت برای کشورش به آسانی بگذرد و به نظر 
می رسد چنین موضوعی در مذاکرات کاظمی با طرف های سعودی و ایران مطرح 
خواهد شد.از سوی دیگر مسائل اقتصادی میان ایران و عراق به ویژه نحوه انتقال 
پول فروش برق و گاز ایران به بغداد از مســائل مورد علاقه ایران در این مذاکرات 
اســت . کشورمان حدود ۵ میلیارد دلار از عراق طلب دارد و بر اساس توافقی که 
چندی پیش میان روسای بانک های مرکزی ایران و عراق انجام شد قرار است ایران 
بخشــی از کالاهای خود را با واسطه عراق و از محل پول هایی که در این کشور 
به دلیل تحریم ها جمع شده اند بخرد. در این باره یک منبع آگاه به خراسان گفت 
در آینده نزدیک ۲میلیارد دلار از این پول ها که توسط عراق برای خرید کالاهای 
مورد نیاز ایران مصرف شــده به کشــورمان برخواهد گشت.و موضوع مهم دیگر 
در این سفر مســئله رسیدگی به عوامل شهادت سردار سلیمانی و به ویژه خروج 
آمریکا از عراق اســت که البته با توجه به سیاست های جدید نخست وزیر عراق 
در فشار بر برخی نیروهای مقاومت باید مورد توجه جدی قرار بگیرد که احتمالا 
در دیدارهای خصوصی بر آن ها تاکید شده است. بر این اساس ظریف در ابتدای 
ورودش به فرودگاه بغداد در جمع خبرنگاران به تشــریح اهداف سفر چند ساعته 
خود پرداخت و مهم ترین هدفش را انجام هماهنگی های لازم برای سفر نخست 
وزیر عراق به ایران ، گفت وگو و تبادل نظر درباره همکاری های دو کشور، مسائل 
منطقه ای و مســئله به شهادت رساندن سردار سلیمانی و شهید ابومهدی المهندس 
برشــمرد. کاروان وزیرخارجه و همراهانش که از فرودگاه بغداد خارج شد اولین 
ایستگاه ادای احترام به شهیدان بزرگوار مقاومت سردار سلیمانی و ابومهدی مهندس 
در محل شهادت ایشــان در بزرگراه فرودگاه به بغداد بود و پس از آن ظریف در 
اولین دیدار دیپلماتیک خود در بغداد به رایزنی با فواد حســین وزیر خارجه این 
کشــور پرداخت. دیدار با مصطفی الکاظمی نخست وزیر عراق از دیگر دیدارهای 
مهم ظریف با مقامات عراقی بود که در دو جلســه خصوصی و جمعی انجام شد. 
وزیرخارجه کشــورمان همچنین در این سفر فشرده با تعداد زیادی از مقامات و 

فعالان سیاسی عراق نیز دیدار کرد.

جنجال توئیتری درباره واردات گندم توسط حجاریان
هشــتگ »سلطان گندم« در توئیتر بازتاب گســترده ای داشت و با حواشی 
و اظهارنظرهای زیادی همراه شــد. موضوعی که با طرح شــدن نام »سعید 
حجاریان« یکی از تئوریســین های سرشناس جریان اصلاحات به سرعت 
داغ شــد و رنگ و روی سیاسی گرفت. ابتدا »علی خصریان« نماینده مردم 
تهران با اشــاره به سوالش از وزیر جهاد کشــاورزی درباره حذف بودجه 
خودکفایــی گندم در رشــته توئیتی توضیح داد: »در ســوال از وزیر جهاد 
کشــاورزی درباره حذف بودجه خودکفایی گندم از یک شــخصیت پرنفوذ 
سیاســی گفتم که با اســتفاده از فضای تضعیف شده تولید داخلی به واردات 
محموله های گندم از خارج از کشــور اقدام کرده اســت؛ این شخص کسی 

نیست جز جناب سعید حجاریان از تئوریسین های جریان اصلاحات!«
 وی همچنین تاکید کرد: »اســناد نشــان می دهند جنــاب حجاریان تحت 
لوای این شــرکت خانوادگی و در ادامه فامیلی، چندین محموله محصولات 
زراعی اعم از گندم را به کشــور وارد کرده است؛ تا حذف بودجه خودکفایی 
 گندم توســط دولت و ادامه روند واردات گندم، ضربه محکمی به تولید این 
کالای اســتراتژیک بزند.« چند ساعت پس از توئیت خصریان واکنش های 
گسترده ای نســبت به این ماجرا مطرح شد که برخی از این واکنش ها را با 

هم مرور می کنیم :
* خدایا بسه دیگه ؛ سلطان سکه،سلطان خودرو الان هم سلطان گندم...

* وقتی  سعید حجاریان تئوریسین اصلاحات نظریه شورش های اجتماعی-
معیشــتی پساکرونا را برای ایران و کشــورهای جهان سوم مطرح کرد یه عده 
 از او بــه عنوان پیشــگو و مغزمتفکر یاد کردند، اما غافــل از این که ممکنه 

خبرهایی باشه.
* نگاه سلطان سازی عملا  ضد سرمایه گذاری و حضور فعالان اقتصادی 
 در فضای  فعالیت اســت. این که هرکســی را با لقب ســلطان نام گذاری 
کنیم باعث می شود در میان مدت کســی رغبت کند حتی کار سالم انجام 

دهد. 
* در حالی که کشاورزان گندم کار کشور سال هاست از قیمت گذاری بد گندم 
تولید داخل شاکی هستند و آمارها نشون می ده که سال قبل تولید گندم کاهش 

داشته،امروز از سلطان گندم رونمایی شد.
* به نظرم اصل شــرکت زدن و کار کردن مشــکلی نــداره ولی اگر یک نفر 
خواست شرکتش رو وسیله ای برای سوء استفاده قرار بده باید به شدت باهاش 

برخورد کرد.
 * آقایــون اصلاحات  والا مــا آرزو به دل موندیم شــما و همفکراتون یه 
شــرکت بزنید یه چیزی توش تولید بشــه! یعنی واقعا جز واردات هیچ هنری 

ندارید؟!
* کســانی که در این موضوع در حال متهم کردن حجاریان به عنوان سلطان 
و رانت خوار و ... هســتند آیا از این اتهام های شان مطمئن هستند؟ آیا یقین 
دارند که او کار غیرقانونی کرده یا فقط چون هم حزب شــان نیست، علیه اش 

توئیت می زنند؟

انعکاس  
تابناک مدعی شــد : شنیده ها حاکی از آن است که اصلاح طلبان قصد دارند یک 
ترکیب تند را برای ســاز و کار انتخاباتی شان در نظر بگیرند؛ بنابراین، از »عبدا... 
نوری« وزیر اسبق  کشور به عنوان گزینه جدی ریاست سازوکار انتخاباتی شان برای 

انتخابات ریاست جمهوری در سال ۱۴۰۰ یاد می شود.
خبرآنلاین نوشت : دو  داور برنامه تلویزیونی »عصر جدید« که از »هشتگ اعدام 
نکنید«، حمایت کرده بودند، تذکر گرفتند و پست های خود در اینستاگرام را حذف 

کرده اند.
انتخاب نوشت : ســید عباس عراقچی معاون سیاسی وزیر خارجه در گفت و گو 
با شبکه طلوع نیوز افغانستان گفت: طالبان در ایران دفتر ندارند.وی همچنین درباره 
شــورای مشهد نیز گفت: ممکن است طالبان برای خود شورای مشهد درست کرده 
باشند اما از نظر ما موضوعیت ندارد. معاون سیاسی وزیر امور خارجه افغانستان در 
پاســخ به ادعایی درباره حضور ملااختر منصور در سال ۲۰۱۶ در ایران نیز گفت: 

من اطلاعی ندارم.
پذیرش اعاده دادرسی پرونده 3 اعدامی از سوی دیوان عالی کشور

رئیس دیوان عالی کشــور با درخواست بررسی مجدد پرونده ۳ اعدامی موافقت  و 
دســتور توقف حکم اعدام ۳ متهم اغتشاشات آبان 9۸ را صادر کرد. سخنگوی قوه 
قضاییه در نشست خبری هفته گذشته خود از تایید حکم اعدام این سه نفر خبرداده و 
در عین حال تصریح کرده بود که »اجرای احکام، یک فرایند کاملا قانونی دارد که باید 
طی شود و ممکن است در این فرایند قانونی، باز دادرسی های فوق العاده مانند اعاده 
دادرســی یا اعمال ماده ۴77 یا هر موجب قانونی دیگری چه در این پرونده و چه 
در دیگر پرونده ها نتیجه پرونده را توام با تغییر کند.« به گزارش میزان در همین باره  
وکلای محکومان این پرونده در متنی که به خبرگزاری ها ارسال کردند،  اعلام کردند 
که رئیس دیوان عالی با درخواست اعاده دادرسی آن ها موافقت کرده است:» حسب 
اطلاع واصله، خوشبختانه این درخواست توسط رئیس دیوان عالی کشور پذیرفته 
شده و پرونده برای بررسی مجدد به یکی از شعب دیوان عالی ارجاع شده است و با 
توجه به موازین قانونی و رویه جاری قضایی هم اکنون اجرای حکم اعدام موکلین تا 

زمان تعیین تکلیف نهایی قضایی در این پرونده، متوقف می باشد.«
مقصر گرانی مرغ و تخم مرغ فعلا پیدا شد

با توجه به وصول گزارش هایی در خصوص مشکلات حادث شده در عرضه مرغ و 
تخم مرغ به مردم، یک مقام مسئول با ارسال بخشنامه ای در روزهای اخیر خطاب به 
تعدادی از دستگاه های اجرایی، به آن ها دستور داده با دریافت فهرست فعالان عرصه 
واردات و توزیع کنجاله سویا از نهادهای مربوط، نسبت به بررسی نحوه عملکرد این 
اشــخاص حقیقی و حقوقی اقدام کنند و در صــورت بروز تخلف، از طریق مراجع 

قانونی آن ها را مورد پیگرد و حسابرسی قرار دهند.
تعطیلات تابستانی مجلس معلق شد 

با تصمیم هیأت رئیسه مجلس تعطیلات تابستانی مجلس به صورت موقت معلق شد.  
براساس تصمیم هیأت رئیسه مجلس تعطیلات تابستانی مجلس معلق شد.البته این 

تصمیم یک تصمیم موقت است و دائمی نیست.

تازه های مطبوعات
 روزنامه وطن امروز  در کنایه به انفجارهای اخیر در ایالات متحده آمریکا 
که تعدادشان زیاد شده است با تیتر جالب  »ایالات محترقه«  به نقل از سی 
ان ان نوشت : »ترامپ با ترور ژنرال قاسم سلیمانی قمار بزرگی را آغاز کرده 

است که عواقب درازمدت و فرسایشی  برای آمریکا خواهد داشت.«
اعتماد- امیر موسوی مشاور پیشین وزیر دفاع در گفت وگو با این روزنامه 
در خصوص ســفر الکاظمی رئیس جمهور عــراق به ایران گفت : »یکی از 
اهداف سفر پیش  روی مصطفی کاظمی به تهران، میانجی گری میان تهران و 
ریاض اعلام شده است. پیش از این نخست وزیران پیشین عراق هم در این 
مســیر تلاش هایی انجام داده اند که بدون توفیق مانده  بود. چرا این قدر برای 
عراقی ها مسئله میانجی گری میان تهران و ریاض اهمیت دارد و آیا بغداد از 

ظرفیت و توان کافی برای چنین کاری برخوردار است؟«
آرمان ملی- اردشــیر نوریان در گفت وگو با این روزنامه به سه نکته درباره 
آینده اقتصاد ایران و جهان اشاره کرد: »۱-ایران حق خود را از اقتصادجهانی 
می گیرد. ۲- ارتباط با چین به نفع احیای اقتصاد ایران است. ۳- نقطه ثقل 

اقتصاد جهان در حال انتقال به شرق است.«
حضور جنجالی بقایی در دفتر روزنامه شرق 

حمید بقایی معاون رئیس دولت هــای نهم و دهم در واکنش به یک گزارش 
جنجالی روزنامه شرق، در دفتر این روزنامه حضور یافت؛ حضوری که بعضی 
کاربران فضای مجازی آن را »یورش« و »هجوم« توصیف کردند! عبدالرضا 
داوری چهره رسانه ای جنجالی نزدیک به احمدی نژاد نیز بقایی را همراهی می 
کرد. روزنامه شرق در یکی از شماره های خود در گزارشی با تیتر  »ماجرای 
فرار از کشور معاون احمدی نژاد« به سراغ بقایی و تصادف اخیرش رفته بود. 
شرق در این مطلب ادعا کرده بود  : »حمید بقایی در مرخصی از زندان دچار 
حادثه رانندگی شــد و این گونه همچنان در مرخصی به سر می برد و قرار هم 
نیســت به زندان بازگردد. این در حالی است که شایعه شده زمان تصادف، او 
قصد فرار از ایران را داشــته است.« اگرچه شرق در ادامه گزارش خود به نقل 
از وکیل بقایی این شــایعه را تکذیب کرده بود اما تیتر جنجالی این گزارش که 
 انعکاس فراوان روی ســایت های مختلف هم داشت، باعث شد بقایی به دفتر 
این روزنامه برود. رفتنی که با شکســتن تلویزیون اتاق مدیر مسئول و جار و 
جنجال های فراوان همراه بود. در قسمت هایی از تصاویری که از حضور بقایی 
منتشر شده او با فریاد می گوید که »من تصادف کرده ام و مهره های کمرم جا 
به جا شده ،مگر پل ذهاب جای فرار است؟« و در پاسخ به گفته فردی که به 
او می گوید اصولش این اســت که در پاسخ به هر مطلبی جوابیه صادر شود 
نــه حضور غیر قانونی؛  با داد و فریاد به ســمت او می رود و کلماتی رکیک 
بیــان می کند  البته کاربران توئیتر ضمن  تقبیح رفتار معاون احمدی نژاد، تیتر  
غیردقیق شــرق را  نیز  مورد انتقاد قرار دادند. همچنین برخی از کارکنان این 
 روزنامه گفته اند که در پی بروز چنین رفتارهایی از سوی بقایی با پلیس ۱۱۰ 
تماس گرفته شد که آن ها نیز به بازداشت معاون رئیس  جمهور سابق مبادرت 

کرده اند.

گروه خبر //  اگر شهرداری با مشکل مالی مواجه 
است، نباید هیچکدام از پرسنل و شهرداران هم 

حقوق خود را دریافت کنند.
   به گزارش خبرنگار روزنامه منطقه جنوب کشــور 
دریا؛ رئیس شــورای اسلامی شهر بندرعباس گفت: 
بیمه نیروهاي شــهرداري همچنان مشــکل دارد و 
 شهرداري بندرعباس بابت عدم پرداخت به موقع بیمه 
جریمه هاي ســنگیني باید پرداخــت نماید. فاطمه 
جراره در یکصد و هشــتاد و چهارمین جلسه علنی 
شورای اسلامی شهر بندرعباس با اشاره به مشکلات 
پرسنل شهرداری در زمینه حقوق و بیمه، اظهار کرد: 
در ســال جدید حقوق برخي از پرسنل و نیروهاي 
شــرکتي هم کاهش یافته که انتظار مي رفت با توجه 

 به تورم  و مشــکلات اقتصــادی افزایش حقوق را 
می داشتیم.وی افزود: شورای شهر بر طبق مصوبه ای، 
شهرداری را مکلف کرده که بیمه های تکمیلی نیروهای 
 شرکتی و کارگری را در دستور کار خود قرار دهد تا 
هزینه های درمانی پرسنل کاهش یابد، اما متاسفانه 
شــهرداری بیمه های عادی پرسنل  را نیز پرداخت 
نمی کند که این خود موجب نگرانی پرســنل شــده 
اســت و همچنین در این زمینه شــهرداری به دلیل 
پرداخت نکردن بیمه پرســنل، جریمه های سنگینی 
به تامین اجتماعــی پرداخت می کند که باید هر چه 
زودتر به این موضوع رســیدگی و مشــکل پرسنل 
برطرف شود. رئیس شورای اسلامی شهر بندرعباس 
در ادامه تصریح کرد: متاســفانه برخــی نیروهای 

شــهرداری که اغلب کارگری می باشند مدت زمان 
طولانی و چند ماهه در حال انجام خدمت هســتند 
ولی حقوقی دریافت نکرده اند و بعد از مدتی توسط 
یک شرکت مشکل گروهی از این پرسنل حل شده، 
امــا تعداد دیگــری  از این پرســنل علیرغم ۸ ماه 
 خدمت بدون داشتن قرارداد، حقوق خود را دریافت 
نکرده اند که مکرر به شورای شهر مراجعه می کنند، 
با این اوضــاع اقتصادی، تاخیر در یک ماه پرداخت 
 حقوق، زندگــی این کارگران را با مشــکل مواجه 
 می کند چه برســد به اینکه ۸ مــاه حقوقی دریافت

نکــرده اند.جــراره در پایان خاطرنشــان کرد: اگر 
شهرداری با مشکل مالی مواجه است، نباید هیچکدام 
از پرسنل و شهرداران هم حقوق خود را دریافت کنند، 

با نگاهی به این مســئله درمی یا بیم که یا نیازی به 
جذب نیرو نداشتیم و یا اگر لازم بود نیرو جذب شود 
باید برای پرداخت ها از قبل برنامه ریزی می شد و  
حقوق آنها به موقع پرداخت شود و شهرداری موظف 
است هر چه سریعتر این مشکل و بی نظمی را برطرف 

نماید.

رئیس شورای اسلامی شهر بندرعباس :

بیمه  نیروهای شهرداري همچنان مشکل دارد

 گروه خبر //  استاندار هرمزگان از واگذاری پروژه های نیمه تمام 
طبق تبصره ۱۹ قانون بودجه ســال جاری به بخش خصوصی و 

عمومی خبر داد.
    به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر فریدون همتی در نشست شورای 
برنامه ریزی و توسعه استان هرمزگان با اشاره به ظرفیت های تبصره ۱9 
 قانون بودجه سال 99 کشور، عنوان کرد: این تبصره این اجازه را داده 
که طرح های نیمــه تمام جهت تکمیل به بخش خصوصی و عمومی 

واگذار شوند.
   وی ادامه داد: اســتان ها می توانند ۱۰ درصد از ظرفیت اعتبارات 
تملــک دارایی را برای کمک و حمایت از بخش خصوصی متقاضی 

دریافت پروژه های نیمه تمام اختصاص دهند. اســتاندار هرمزگان 
افزود: برای تســریع در اجرای این تبصره قانونی مقرر شد، هر کدام 
از دستگاه های اجرایی پروژه های خود که ظرفیت واگذاری به بخش 
خصوصی را دارند به ســازمان مدیریت و برنامه ریزی استان اعلام 

کنند.
   همتی در ادامه به ارائه گزارش فعالیت های عمرانی و اشــتغالزایی 
و سازندگی بسیج و سپاه امام سجاد)ع( استان هرمزگان در روستاها 
اشــاره کرد و بیان داشت: بسیج و سپاه همواره و در شرایط مختلف، 
ظرفیت های خود را پای کار آورده و فعالیت های گسترده ای در استان 

دارند و از اقدامات ارزشمند آنها تشکر و قدردانی می نمایم.

استاندار هرمزگان :

پروژه های نیمه تمام به بخش خصوصی واگذار می شوند

گروه خبر // معاون خدمات شهری شهرداری بندرعباس از برخورد 
جدی با متخلفینی که اقدام به ریختن نخاله های ساختمانی در 
محدوده شــهری می کنند خبر داد و گفت: طرح جمع آوری این 
نخاله های ساختمانی از سطح شهر توسط شهرداری های مناطق و 

نواحی در دستور کار قرار گرفته و در حال اجرا است. 
    به گزارش خبرنگار دریا ، اســماعیل موحدی نــژاد در این ارتباط 
اظهار کرد: رهاسازی نخاله های ساختمانی تضییع حقوق شهروندان را 
به دنبال دارد و این مســئله یکی از دغدغه های شهرداری بندرعباس 
در حوزه خدمات شهری است.وی با اشاره به اینکه نازیبا کردن محیط 
شهری از دیگر نتایج و پیامدهای رها کردن نخاله است، افزود: ضایعات 
یا نخاله های ســاختمانی، شامل موادی است که در فرآیند آماده سازی 
ســاختمان اعم از مصالح و لایروبی ها و ســنگ و آجر و یا شیشه و 
موزاییک و براده های فلزات در معابر و کوچه ها یا کنار خیابان ها برجای 

می ماند و این مسئله نارضایتی شهروندان را به دنبال دارد.معاون خدمات 
شهری شهرداری بندرعباس خاطرنشان کرد: مجموعه خدمات شهری 
 شــهرداری بندرعباس در نظر دارد طی یــک طرح همه جانبه اقدام به 
جمع آوری نخاله های ساختمانی کند که در این زمینه، به منظور جلوگیری 
از بازگشت به حالت ناپسند کنونی، نیازمند همراهی شهروندان هستیم.این 
مقام مسئول عنوان کرد: این اقدام توسط شهرداری های مناطق و نواحی 
مربوطه آغاز شده و در حال انجام است.موحدی نژاد با بیان اینکه سایت 
دفع نخاله های ساختمانی سازمان مدیریت پسماند شهرداری بندرعباس 
آماده دریافت این نخاله ها از شــهروندان، است، تاکید کرد: گشت های 
کنترل مســائل مربوط به مدیریت تخلفات شــهری آماده رسیدگی به 
تخلفات مربوطه بوده و شاهد برخورد جدی تری در این زمینه خواهیم 
بود.وی ادامه داد: تخلیه نخاله ها در فاصله کمی از محل زندگی مردم و 
انباشت این ضایعات، فضا را برای اضافه کردن زباله های شهری فراهم 

و مشــکلاتی را برای همسایگان و اهالی محل در جمع شدن حیوانات 
موذی و آلودگی های زیســت محیطی و گسترش بیماری های عفونی 
فراهم می کند و مزاحمت هایی را برای اهالی به همراه دارد.معاون شهردار 
بندرعباس با اشــاره به ماده ۱۶ قانون مدیریت پسماند شهرداری های 
کشــور، بیان کرد: نگهداری، مخلوط کردن، جمع آوری، حمل و نقل، 
خرید و فروش، دفع،  صدور و تخلیه پسماندها در محیط، طبق مقررات 
این قانون و آیین نامه اجرایی آن خواهد  بود.موحدی نژاد اضافه کرد: بر 
این اساس، اشــخاص متخلف به حکم مراجع قضایی به جزای نقدی 
در بار اول برای پســماندهای عادی از ۵۰۰ هزار ریال تا ۱۰۰میلیون 
ریال و برای سایر پسماندها از دو میلیون ریال تا ۱۰۰  میلیون  ریال و 
درصــورت تکرار، هر بار به دو برابر مجازات قبلی در این ماده محکوم 
می شوند.اضافه می شود، سایت دفن نخاله شهر بندرعباس واقع در بلوار  

شهید رجایی آماده دریافت نخاله های ساختمانی است.

معاون خدمات شهری شهرداری بندرعباس خبر داد

برخورد جدی با ریختن نخاله ها ساختمانی در سطح شهر
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»روباه و زاغ« 

بامدادان رفت روباهی به باغ
دید بنشسته است بر بامی کلاغ
نشئه و شادی بی اندازه داشت
زیر منقارش پنیری تازه داشت
گفت در دل روبه پرمکر و فن

کاش بود این لقمه اندر کام من
با زبانی چرب و با صد آب و تاب
گفت پس با وی که: ای عالیجناب

از همه مرغان این بستان سری
وه! چه مه رویی چه شوخ و دلبری

این چنین زیبا ندیدم بال و پر
پر و بال توست این یا مشک تر!
خود تو دانی من نیمَ اهل گزاف
گر برُندم سر نمی گویم خلاف

گر تو با این بال و این پرواز خوش
داشتی بانگ خوش و آواز خوش

شهره چون سیمرغ و عنقا می شدی
ساکن اقلیم بالا می شدی

غره شد بر خود کلاغ خودپسند
خودپسند آسان فتد در دام و بند
تا که منقار از پی خواندن گشاد
لقمه ی چرب از دهانش اوفتاد

نغمه چون سر داد در شور و حجاز
کرد شیرین کام رند حیله ساز
شد نصیب آن محیل نابکار

طعمه ای آن سان لذیذ و آب دار
گشت روبه چون ز حیلت کامکار

داد اندرزی چو درّ شاهوار
گفت هر جا خودپسندی ساده است

چاپلوسی بر درش استاده است
آن تملق پیشه ی رند هوشمند

نان خورد از خوان مرد خودپسند
  نیر سعیدی

طنز

آرزو توکلی سرویس استان ها // استاندار کرمان با 
اشاره به ضرورت وجود موزه مطبوعات در این استان 
گفت: فرایند احیای موزه مطبوعات در نخســتین 
فرصت با مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و 

صنایع دستی کرمان مطرح و پیگیری می شود. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمدجواد فدائی در دیدار 
با مدیرعامل و اعضای هیات مدیره خانه مطبوعات استان 
کرمان به اهمیت حمایت از مطبوعات و نقش این قشــر 
در توسعه استان اشــاره کرد.وی اظهار داشت: همکاری 
متقابل مدیران و مطبوعات این امکان را فراهم می کند تا 
مشکلات و مســائل به خوبی بیان و منعکس شود و در 
نهایت به هدف اصلی که رفع مشــکلات مردم و توسعه 

و ارتقای سطح رفاه جامعه اســت، برسیم.فدائی گفت: 
در نشســت شــورای اداری مردادماه امسال این امکان 
را فراهم می کنیم تا کارشناســی از حوزه رسانه حضور 
داشته و مباحث کاربردی مرتبط با رسانه ها بیان شود و 
شاهد همکاری بهتر و بیشتر مدیران و مطبوعات باشیم.
وی ادامــه داد: در مقطعی هر ماه پس از پایان شــورای 
اداری، نشســت خبری با حضور ۲ نفــر از مدیران کل 
برگزار شــد که می تواند ادامه پیدا کند.مدیرعامل خانه 
مطبوعات اســتان کرمان نیز گفت: در حال حاضر ۳۲۱ 
نفــر عضو اصلی این خانه بــوده و ۴۰ نفر نیز به عنوان 
عضو افتخاری حضور دارند.محمدرضا نژادحیدری ادامه 
داد: ۳9۰ نشریه، 9 روزنامه، ۱۰۴ هفته نامه، ۴۶ دوهفته 
نامه، ۵۱ ماهنامه، چهــار دوماهنامه، ۲7 فصل نامه، ۱۳ 
دو فصل نامه و ۲ سالنامه در استان کرمان مجوز فعالیت 
دارند.وی اظهار داشت: از ۲۵۶ رسانه مکتوب در استان 
کرمــان، 7۰ مورد آن ضریب انتشــار بالای ۵۰ درصد 

دارند و جزو رســانه های فعال محسوب می شوند.وی 
به تفکیک ۲ دســته رسانه های رسمی و شبه رسانه ها از 
یکدیگر پرداخت و گفت: رسانه های رسمی پاسخگوی 
عملکــرد و مطالب خود هســتند و حدود رســانه ای 
 را رعایت می کنند، در حالی که این مســئله در شــبه 

رسانه ها وجود ندارد.وی عنوان کرد: ما باید کمک کنیم 
رسانه های رسمی در فضای مجازی فعال تر شوند و مورد 
حمایت از طرف مسوولان و دولت قرار گیرند.مدیرعامل 
خانه مطبوعات استان کرمان با بیان اینکه نگاه حذفی به 
رســانه ها نداریم، تصریح کرد: آنهایی که می خواهند کار 
رسانه ای انجام دهند، مجوزها را دریافت کنند.نژادحیدری 
در ادامه به قدمت ۲۰ ســاله خانه مطبوعات در کرمان و 
لزوم ساختمان مستقل اشاره کرد و احیای موزه مطبوعات 
در کرمان، تعاونی مسکن خبرنگاران، مالیات مطبوعات، 
تسهیلات ویژه رســانه ها و خبرنگاران را خواسته های 
جامعه رسانه این استان عنوان کرد.نژادحیدری همچنین 

ضرورت ارتباط بهتر و بیشــتر مدیران کل و مســئولان 
اســتان کرمان و پاسخگویی به سووالات رسانه ها را در 
دیدار اعضای هیات مدیره خانه مطبوعات شمال کرمان 
با استاندار مطرح کرد.عضو هیات مدیره و خزانه دار خانه 
مطبوعات اســتان کرمان نیز در این دیدار با بیان اینکه 
ورزشی نویســی جزئی از مطبوعات است، گفت: جامعه 
مطبوعاتی اســتان گستردگی خاصی دارد و دارای اعضا 
و گروه های متفاوت است که ورزشی نویسان نیز جزیی از 
این جامعه بزرگ محسوب می شوند.عرفان امیرخسروی 
افزود: فوتبال استان کرمان در بهترین شرایط ممکن قرار 
دارد و ظرفیت حضور سه تیم از این استان در لیگ برتر 
فوتبال ایران وجود دارد لذا این حوزه نیازمند توجه بیش 

از پیش است.
  وی ادامه داد: ورزشی نویسان با بیان نقاط ضعف و قوت 
تیم های حاضر، مسیر را برای رشد و پیشرفت باشگاه ها 
هموار می کنند. عضو هیات مدیره خانه مطبوعات استان 

کرمان با اشــاره به کسب نتایج چشمگیر توسط تیم های 
اســتان خاطر نشــان کرد: در حال حاضر تیم های مس 
رفسنجان و مس کرمان در رتبه نخست و دوم لیگ دسته 
یک فوتبال کشور قرار دارند و مدعی اصلی صعود قلمداد 
می شــوند و در صورتی که صعود کنند با سه نماینده در 
لیگ برتــر فوتبال ایران خواهیم بود که خود یک رکورد 
منحصر به فرد در تاریخ فوتبال استان کرمان خواهد بود.
وی گفت: علی قرایــی و مجموعه هیات فوتبال کرمان 
تمام تلاش خود را به کار بســته تا فوتبال این استان به 
جایــگاه واقعی خود برسد.امیرخســروی با بیان اینکه 
روز خبرنگار در پیش اســت، تصریح کرد: امیدواریم با 
همکاری اســتانداری و خانه مطبوعات جشنی در خور 
شان خبرنگاران استان کرمان برگزار کنیم.اعضای جدید 
هیات مدیره خانه مطبوعات شمال استان کرمان با دکتر 
فدائی اســتاندار کرمان دیدار کردند و گفت و گو کردند.
احیا موزه مطبوعــات در کرمان، نحوه همکاری متقابل 
مدیران و مطبوعات، حمایت اســتانداری از مطبوعات، 
نقش مطبوعات در توســعه استان و پرداخت تسهیلات 
به خبرنگاران از اهم مباحث مطرح شــده در دیدار 9۰ 
دقیقه ای اعضای جدید هیئت مدیره خانه مطبوعات شمال 

کرمان با دکتر فدائی استاندار کرمان بود.

استاندارکرمان : 

احیای موزه مطبوعات کرمان پیگیری می شود

حسن سیلاوی سرویس اســتان ها //سرپرست 
دانشگاه علوم پزشکی اهواز از کاهش ۵۰ درصدی 
تعداد بیماران بستری کرونا و کاهش صددرصدی 
تعداد موارد مرگ و میر در خوزستان نسبت به دو 

هفته قبل خبر داد. 
   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر فرهاد ابول نژادیان 
در خصــوص نحوه اســتفاده از ماســک اظهار کرد: 
ماســک فیلتردار تنها در ICUها مورد نیاز است و تنها 
 کادر درمانی باید از این ماسک ها استفاده کنند. مردم 
می توانند از ماســک ساده و سه لایه جراحی استفاده 

کنند.به گزارش ایسنا، وی افزود: اگر فردی به کرونا مبتلا 
باشد و از ماسک فیلتردار استفاده کند، از طریق دریچه 
موجود در این ماسک، انتشار ویروس به فضای بیرون 
انجام می شود بنابراین ماسک فیلتردار نباید استفاده شود 
و عرضه این ماســک در داروخانه ها هم ممنوع شده 
است.سرپرســت دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور 
اهواز با اشاره به کاهش شــدت روند شیوع کرونا در 
خوزســتان، تصریح کرد: تعداد بیماران بستری شده به 
ازای هر صد هزار نفر جمعیت، به کمتر از دو بیمار رسیده 
اســت. دستور تخلیه بیمارستان آیت الله طالقانی قدیم 

اهواز و بیمارســتان سینا شهرستان کارون داده شده که 
دیگر بیمار جدید کرونا برای تخت های عادی پذیرش 
نکنند و تنها از ظرفیت ICU این دو بیمارستان استفاده 
می کنیم. بیمارستان ۱7 شهریور آبادان، بیمارستان شهید 
مصطفی خمینی بهبهان و بیمارستان امام موسی کاظم)ع( 
ماهشهر نیز از چرخه پذیرش بیمار مبتلا به کرونا خارج 
شــده اند.ابول نژادیان که در یــک برنامه تلویزیونی 
صحبت می کرد، گفت: تعداد بیماران بستری خوزستان 
نسبت به دو هفته قبل ۵۰ درصد و تعداد موارد مرگ و 

میر صددرصد کاهش یافته است.

حسن سیلاوی سرویس استان ها //مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق اهواز خواستار 
حداکثر صرفه جویی برق به ویژه در ساعات اوج مصرف شد. 

   به گزارش خبرنگار دریا ؛ حسن کریمی اظهار کرد: با توجه به ورود سامانه هوای گرم در 
هفته جاری، رعایت الگوی مصرف و صرفه جویی در مصرف برق باید در دستور کار شهروندان 
اهوازی قرار بگیرد.وی افزود: از شــهروندان اهوازی درخواست می کنیم در مصرف برق به 
ویژه در ســاعات پیک یا اوج مصرف یعنی از ساعت ۱۳ تا ۱7 و از غروب اهواز تا ساعت 
۲۳ صرفه جویی کنند.کریمی عنوان کرد: با توجه به شرایط گرمای هوا و افزایش مصرف برق 
در اهواز، تعطیلی ادارات و بانک ها می تواند نقش موثری در کاهش مصرف داشــته باشد اما 
لزوم رعایت الگوی مصرف از سوی شهروندان نیز ضروری است.وی افزود: استمرار خدمات 
رســانی با رعایت الگوی بهینه مصرف برق از سوی شهروندان اهوازی محقق خواهد شد. در 
این روزهای گرم توصیه می کنیم شهروندان از لوازم برقی غیرضروری به ویژه در ساعت های 

پیک استفاده نکنند.

طرح :  علیرضا بهاری

مادری می گفت، همسرم بیمار و بیکار است 
وهیچ درآمدی نداریم و از طرفی هم دخترم 
دو ماه قبل عقد کرده است و جهیزیه ندارد. 
شــوهرش هم درآمدی ندارد و برای شروع 

زندگی با مشکل مواجهند.
    از خیریــن و نهادهــای حمایتــی و انقلابی 
مــی خواهم که جهیزیه زندگی دختر ودامادم را 
فراهم کنند تا بروند زندگی شان را شروع کنند. 
اگر خیرین امکانات اولیه زندگی را برای شــان 
فراهم کنند، آنها بلافاصله می توانند وارد زندگی 
 شــوند. با این هزینه های بــالا که ما هیچوقت

 نمی توانیم کوچکترین وسیله زندگی را بخریم 
وتهیه جهیزیه در توان مان نیست. در واقع بدون 
کمــک خیرین و نهادهــای حمایتی و خیرین، 
 دخترم و دامادم مشــخص نیســت کی بتوانند 
زندگی شان را شروع کنند وزیر یک سقف زندگی 
کنند. اگر هم که بــرای زوج های جوان فقیر و 
 محروم حداقل چندســالی خانه ای را خیرین 
 می دادند زندگی کنند یا برای شان خانه می ساختند، 
 جوانان زودتر زندگی مشــترک شــان را آغاز 

می کردند.
   ایــن ها درددل مادری اســت که دخترش را 
با تمام فقر ونداری سر سفره عقد گذاشته است 
وحالا چشــم انتظار حمایت خیرین برای تهیه 
جهیزیه جهت شــروع یک زندگی ساده است. 
محرومانی که برخلاف برخی از مرفهین زودتر 
می خواهند ازدواج کنند و این سنت حسنه مورد 
تاکید دین مبین اسلام را بجای آورند، نیاز است 
که خیرین و دستگاه های دولتی حمایت بیشتری 
را از آنها داشــته باشــند تا برای شروع زندگی 
مشــترک  مشکلی نداشته باشــندو بتوانند یک 
ازدواج ساده اسلامی را که مورد تاکید مسئولان 
نظام و مقام معظم رهبری هم می باشــد، داشته 

باشند.
 متاســفانه بدلیل افزایش هزینه ها و گرانی ها، 
بســیاری از جوانان نمی توانند ازدواج کنند و 
چشم و هم چشمی ها هم باعث شده است، سن 
ازدواج در کشــور افزایش یابد و درصورتیکه 
دولت، خیرین و نهادهای حمایتی از زوج های 
جوان حمایت بیشــتری داشته باشند،بیشتر آنها 
می توانند زندگی خود را بصورت ســاده آغاز 

نمایند.
 انتظار مــی رود خیرین حمایت لازم را از این 
زوج جوان داشته باشند و خواسته این مادر پیر 

را برآورده نمایند.

بنویسید تا خیرین 
به دخترم جهیزیه بدهند

عروس چشم انتظار 
جهیزیه 
علی زارعی/دریا 

daryaz           @gmail.com1359

چالش بر سر مصوبات شورا
جلسه ۱8۴ شورای اسلامی شهر بندرعباس در حالی برگزار شد که 

تقریبا به ماه های پایانی دوره سوم شورای پنجم  رسیده ایم.
   این جلســه نیز خالی از کشمکش بین اعضا نبود وهمچنان بعد از 
گذشــت  حدود سه ســال متوالی از حضور نمایندگان مردم در این 
 پارلمان شــهری هنوز بویی از یکدستگی و همصدایی بین آنها دیده 
نمی شود.اینان که خود را منتخبین مردم می نامند،هنوز برای رسیدگی 
به خواست و مشکلات همشهریان خود به زبان مشترک نرسیده اند.

البتــه در تمام پارلمان ها در تمام دنیا ایــن تفاوت دیدگاه ها وجود 
 دارد،ولی شــورای موفق شــواریی اســت که تمام کشمکش ها و 
جنجال ها را طــوری مدیریت نماید که در نهایت منافع مردم تامین 
شود.ولی چیزی که ذهن مرا به خود مشغول کرده است و جای سوال 
دارد این اســت که چگونه در شــورایی که بیش از یک سوم اعضا 
 سابقه حضور بیش از یک دوره در این پارلمان محلی را دارند بر سر 

ساده ترین اصول نیز توافق نظر ندارند!!!
   شاید برای مردم شهر، برای همشهریان و برای افرادی که در انتخابات 
به امید اینکه  با انتخاب اصلح سرنوشت خود را خود رقم بزنند، شرکت 
کرده اند؛ جالب باشد که بدانند گاهی در تصمیم گیری ها و رای های 

داده شده بوی غرض و مخالفت هایی شنیده می شود که شاید پشت 
آن مسائل شخصی باشد.هنوز نمی دانم که چرا زمانیکه در سایت های 
مختلف در مورد شــوراها و یا روز شوراها جستجو می کنیم گاهی 
نوشــته شده که چون فقط حدود ۲۰ سال از تاسیس شوراها گذشته 
همچون جوانی ۲۰ ساله کم تجربه است ونیازمند مراقبت می باشد؟!!! 
آیا با گذشت ۲۰ ســال از فعالیت یک نهاد برای رشد و بالندگی آن 
کم اســت؟ بله. درست است که کافی نیســت ،ولی کم هم نیست که 
بخواهیم در جلسه علنی بر سر این مسئله مباحثه کنیم که  آیا صحن 
شــورا  جای رای گیری و مصوب کردن قوانین است یا مجالی برای 

بررسی همه جانبه آن.
   عــده ای از نمایندگان مردم در این نهــاد مردمی بر این باورند که 
کمیسیون های تخصصی جایی اســت که باید بر اساس تحقیقات و 
بررســی های تخصصی، تمام جوانب و مســائل سنجیده شود و در 
صورت لزوم از حضور و مشاهده افراد متخصص هم استفاده شود و 
در نهایت پیشنهادی منطقی به صحن شورا جهت بررسی و اجرا ارائه 
گردد و مطرح شدن دستور کار در صحن شورا به منزله  بررسی همه 
جانبه آن مورد می باشد ،ولی گویا عده ای دیگر این عقیده را ندارند.

امیدواریم در هر دو باور منافع مردم در اولویت باشد.

 مریم منصف/ دریا
gmail.commaryammonsef000 @

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی اهواز خبر داد

کاهش ۵۰ درصدی بستری و صددرصدی مرگ و میر در خوزستان

شهروندان اهوازی 
در مصرف برق صرفه جویی کنند

حسن سیلاوی سرویس اســتان ها //مدیرعامل انجمن تالاسمی 
خوزستان از کمبود شدید خون برای بیماران تالاسمی خبر داد و 

از مردم دعوت کرد که سریعا برای اهدای خون اقدام کنند. 
    بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ مریــم خوش اخلاق ، با بیان اینکه ادامه 
حیات بیماران تالاســمی وابســته به خون و خون گیری است، اظهار 
کرد: تاکنون مردم نســبت به خون دهی کمک کرده اند و با اهدای خون، 
به بیماران تالاســمی عمر طبیعی داده اند اما در شرایط کنونی، بیماران 
تالاســمی با کمبود شدید خون مواجه هستند و این مشکل روز به روز 

بدتر می شود.
    وی از مــردم دعوت کرد که برای حل مشــکل بیماران تالاســمی 
سریعا نســبت به اهدای خون اقدام کنند، افزود: در حال حاضر برخی 
بیماران تالاسمی دو هفته در نوبت خون گیری می مانند.مدیرعامل انجمن 
تالاسمی خوزستان با اشاره به فواصل خون گیری بیماران تالاسمی گفت: 
هر بیمار تالاسمی به طور متوسط هر دو هفته تا ۴۰ روز به خون گیری 
نیاز دارد. البته بیماری، سرماخوردگی، فعالیت بیماران و یا موارد دیگر 
فواصــل خون گیری را نزدیک تر می کند. وی بیــان کرد: عدم دریافت 
خــون به موقع، فعالیت های روزانه این بیماران را مختل می کند و دچار 

کم اشتهایی، بی خوابی و استخوان درد می شوند.

مدیرعامل انجمن تالاسمی خوزستان خبر داد

کمبود شدید خون برای بیماران تالاسمی

آرزو توکلی سرویس استان ها //رئیس اداره اطلاع رسانی 
و روابط عمومی آموزش و پرورش استان کرمان گفت: ثبت 

نام در مدارس استان کرمان به مدت دو هفته تعطیل شد. 
   بــه گزارش خبرنگار دریا ، "مهــران باهری" با اعلام این خبر 
افزود: با توجه به اعلام وضعیت قرمز شــیوع ویروس کرونا در 
استان و بر اساس مصوبه ستاد استانی پیشگیری از شیوع ویروس 
کرونا ثبت نام در تمامی مدارس سراســر استان از ۲9 تیرماه به 

مدت دو هفته تعطیل است.
    وی تاکید کرد: اولیای دانش آموزان در راستای حفظ سلامتی 
خود و دانش آموزان از مراجعه به مدارس جدا خودداری کنند و 
هرگونه اطلاع رسانی در خصوص آغاز ثبت نام مجدد در مدارس 

استان متعاقبا اعلام خواهد شد.

به دلیل قرار گرفتن در شرایط قرمز کرونایی؛

ثبت نام در مدارس کرمان 
به مدت دو هفته تعطیل شد

خبری

زنان بیشترین مبتلایان کرونا ویروس 
در یزد

  امیرحســین حائری زاده سرویس اســتان ها //سخنگوی 
دانشگاه علوم پزشکی یزد با بیان این که یزد در وضعیت هشدار 
کرونا قرار دارد گفت: در حال حاضر ۲۳۶ نفر بیمار کرونایی در 
بیمارستان های اســتان یزد بستری هستند. به گزارش خبرنگار 
دریا ؛ دکتر ابراهیم سلمانی در جمع خبرنگاران، با بیان این که در 
حال حاضر ۲۳۶ نفر بیمار مبتلا به کووید ۱9 در بیمارستان های 
استان یزد بستری هستند، اظهار کرد: از تعداد کل بیماران بستری 
شــده ۶۰ نفر در بخش های مراقبت ویژه خدمات می گیرند.وی 
افزایــش مبتلایان به ویروس کرونا را یکی از چالش های جدی 
اســتان در این خصوص دانست و افزود:  طبق آخرین آمار تهیه 
شده در حال حاضر نیز ۴۶ بیمار مبتلا به کرونا در اورژانس های 
بیمارســتانی بستری موقت هستند. ســخنگوی دانشگاه علوم 
پزشکی شــهید صدوقی یزد گفت: تعداد ابتلا به کرونا در پیک 
اول شیوع بیشــتر در مردان بروز داشت ولی در موج دوم زنان 
بیشــترین آمار ابتلا به کرونا در استان یزد را به خود اختصاص 
دادند.ســلمانی تصریح کرد:  در حال حاضــر بانوان یزدی ۵۲ 
درصد میزان ابتلا و  مردان نیز در این دوره شــیوع ۴۸ درصد 
مبتلایان به کرونا را در استان یزد شامل می شوند.این مسئول در 
پایان با اشاره به برگزاری مراسم های عقد و عروسی در استان، 
تأکید کرد: بی توجهی به دســتورالعمل های بهداشتی، برگزاری 
مراسم های عروســی و دید و بازدیدهای خانوادگی سبب شده 
آمار بیماران کرونایی در اســتان افزایش یابد و  استان یزد در 

وضعیت هشدار قرار گیرد.

یادداشت یادداشت

  

 آرزو توکلی ســرویس اســتان هــا //مدیر 
شــرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه 
ابتدای تیرمــاه عرضه نفت  از  کرمان گفــت: 
ســفید و نفت  گاز در اســتان کرمان صرفا به 
با توجه به شــیوع  الکترونیکی بوده و  صورت 
ویروس کرونا و احتمال انتقــال این ویروس از 
 طریــق کالابرگ های کاغــذی، دیگر این کالا 
 برگ ها صادر نمی شود و افراد می توانند با استفاده از 
کارت های بانکی خود سهیمه نفت و گاز خود را 

دریافت کنند. 
   به گزارش خبرنگار دریا ، "ســیدباقر نورالدینی" 
دربــاره فعالیــت جایگاه هــای CNG در اســتان 
کرمــان گفــت: متاســفانه چنــد روزی برخی از 
جایــگاه های ســوخت CNG در مرکز اســتان و 
چند شهرســتان با توجه به مشــکلاتی ایجاد شده 
بین بهره بــردار، مالک و شــهرداری تعطیل بودند 
 که خوشــبختانه با درایت شــهرداری ها و تعامل با 
 بهره برداران این مشــکلات تا حــدودی رفع و این 
جایگاه ها در حال حاضر فعال هســتند.وی با بیان 
اینکه در استان کرمان 7۸ جایگاه فعال CNG وجود 
دارد اظهار کرد: به دلیل مشــکلات به وجود آمده ۴ 
جایگاه در مرکز شهر کرمان و ۴ جایگاه نیز در برخی 
شهرستانهای اســتان تعطیل شده بودند که هم اکنون 
جایگاه های مرکز شهر کرمان دوباره فعال و در مرکز 
استان کرمان جایگاه CNG تعطیل نداریم و سعی می 
کنیم مشکلات جایگاه داران در برخی از شهرستانها 

را نیز در اسرع وقت حل کنیم.

   مدیر شــرکت ملــی پخش فــرآورده های نفتی 
منطقــه کرمان در پاســخ به این ســوال که چرا در 
 برخــی از ســاعات روز پمپ هــای گاز تعطیــل 
می باشــند؟ اظهار کرد: طبق قانون خدمات رسانی 
جایگاه های عرضه بنزیــن و CNG باید به صورت 
 ۲۴ ســاعته باشــد و اگر این اتفاق )تعطیلی بدون 
دلیــل در برخی از ســاعات روز( بیفتد، غیرقانونی 
بــوده و در صورت گزارش با جایگاه داران برخورد 

خواهیم کرد.
   نورالدینــی در بخش دیگری از صحبت های خود 
به عرضه نفت سفید و نفت  گاز در استان کرمان اشاره 
کرد و گفت: از ابتدای تیرماه عرضه نفت سفید و نفت 
 گاز در استان کرمان صرفا به صورت الکترونیکی بوده 
و با توجه به شیوع ویروس کرونا و احتمال انتقال این 
ویروس از طریق کالابــرگ های کاغذی، دیگر این 
کالا برگ ها صادر نمی شــود و افــراد می توانند با 
استفاده از کارت های بانکی خود سهیمه نفت و گاز 

خود را دریافت کنند.
  وی با اشاره به اینکه متقاضیان می توانند تا ابتدای 
مهرماه در ســامانه درخواســت فرآورده های نفتی 
شماره کارت بانکی خود را ثبت کنند افزود: هم اکنون 
توزیع نفت سفید و نفت گاز در استان کرمان در بستر 
کارت بانکی است و تمام کسانی که نفت سفید مصرف 
می کنند، میزان ســهیمه ماهانه آنها در کارت بانکی 
خودشان ثبت خواهد شد که با این روش سوء استفاده 
از کالا برگ های کاغذی و دلالی های احتمالی ایجاد 

شده کم و حتی از بین خواهد رفت.

مدیر شرکت پخش فرآورده های نفتی کرمان خبر داد

آغاز توزیع الکترونیکی نفت سفید و نفت گاز در کرمان
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اقتصادی

خبری

با استفاده نکردن از ظرف های یک بار مصرف 
از آلودگی محیط زیست جلوگیری کنیم ! واحد آموزش 

سازمان مدیریت پسماند 
شهرداری بندرعباس

 معاون وزیر خبر داد
آغاز پرداخت وام اجاره در مردادماه

 ســرویس اقتصادی //  معاون مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی 
ضمن اعــلام کاهش قیمت اجاره، از پرداخت وام ودیعه به مســتاجران در 
مردادمــاه خبر داد و گفت: ۵۰ درصــد قراردادهای اجاره تیرماه، هماهنگ 
با مصوبه ستادملی کرونا، تمدید شده اســت. »محمود محمودزاده«  گفت: 
بر اســاس گزارش های شــفاهی که از وضعیت قراردادهای اجاره در ۲۲ 
منطقه تهران به ما ارائه شده اســت، در تیرماه با افزایش تمدید قراردادهای 
اجاره و کاهش جابجایی ها روبرو هســتیم.وی گفت: پیش بینی دولت نیز 
بر همین اســاس بود که مصوبه ســتاد ملی کرونا مبنی بر اجباری شــدن 
 تمدید قراردادها آن هم تا ســقف ۲۵ درصــد، منجر به کاهش ۵۰ درصدی

 جابجایی ها خواهد شد که به نظر می رسد این انتظار محقق شده است.معاون 
وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: هنوز اتحادیه املاک ریز معاملات را در اختیار 
وزارت راه و شهرســازی نگذاشته است اما از میزان صدور کدهای رهگیری 
مشخص است که تا ۵۰ درصد وضعیت قراردادهای اجاره با مصوبه ستادملی 
کرونا همخوانی دارد.به گفته معاون وزیر راه و شهرسازی افت قیمت اجاره بها 
از هفته دوم تیرماه آغاز شــده که رقم قابل ملاحظه ای است.محمودزاده هم 
چنین در خصوص آخرین وضعیت اعطای وام ودیعه مسکن، گفت: با تلاش 
دولت مراحل اعطای وام ودیعه به مستاجران طی شده است و اکنون شرایط 
پرداخت وام فراهم است.وی درباره زمان اعطای وام گفت: تا چند روز آینده 
و در مردادماه امسال مســتاجران می توانند این وام را برای قرادادهای اجاره 

دریافت کنند.
مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای هرمزگان 

خبر داد 
تمدید مهلت ثبت نام تسهیلات کرونا 

به رانندگان و مشاغل آسیب دیده
 گروه خبر// مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان از تمدید 
مهلت زمان پرداخت تســهیلات کرونا به شرکت های حوزه حمل و نقل و 
رانندگان تا ۵ مرداد ماه ســال جاری خبر داد. بــه گزارش خبرنگار دریا ، 
 یوسف عابدینی مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان گفت: کلیه

 تشکل های صنفی ذیربط، شرکت ها،موسسات مسافربری و رانندگان عزیز 
می بایســت حداکثر تا تاریخ 9۵/۵/۵ با مراجعه به ســامانه کارا به نشانی   
https://kara.mcls.gov.ir نسبت به ثبت نام نمایند. عابدینی تصریح کرد: با 
http://mrud.ir/startup/ توجه به راه اندازی سامانه اعلام مشکلات به آدرس

transportationcoronavirus/facilities/experts  ، متقاضیــان می توانند 

مسائل و مشکلات در فرآیند ثبت نام و پرداخت تسهیلات کرونا را در سامانه 
موصوف و در قسمت )فرم ب ( درج نمایند تا در ستاد مورد پیگیری قرار گیرد.

مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان هرمزگان با بیان اینکه شرکت 
ها و موسسات مسافربری با اطلاع رسانی به موقع اطلاعات لازم را در اختیار 
پرسنل شرکت ها و رانندگان محترم قرار دهند تاکید کرد این عزیزان در زمان 
اعلام شده نسبت به درج مشخصات خود در سامانه های مذکور اقدام نمایند.

وی افزود: در راستای حمایت از رانندگان بخش حمل و نقل بین شهری اعم 
از رانندگان اتوبوسی، مینی بوسی، سواری، شرکت های حمل و نقلی که در ایام 
شیوع ویروس کرونا آسیب دیده اند، وام شش میلیون تومانی برای رانندگان بین 
شــهری و وام ۱۲ میلیون تومانی برای شاغلان در شرکت های حمل و نقل با 

سود ۱۲ درصد و باز پرداخت ۲۴ ماهه در نظر گرفته شده است.

 ســرویس اقتصادی // اظهارات یکــی از نمایندگان 
مجلس در خصوص حذف بودجــه اختصاصی طرح 
خودکفایی گندم از سال ۱۳۹۴ تاکنون، عدم حمایت 
از تولید داخلی گندم، رونق واردات گندم وحضور یکی 
از شخصیت های پرنفوذ سیاسی در واردات گندم این 
سوال را به ذهن متبادر می کند که آیا حضور این افراد 
باعث حذف بودجه خودکفایی گندم شده است و آیا 
منفعت شخصی برخی از افراد سیاسی به منافع ملی 

ارجحیت دارد؟ 
علی خضریان، عضو کمیسیون اصل نود مجلس شورای 
اسلامی به این موضوع اشاره کرد که تصمیم دولت برای 
حذف ردیف اعتباری گندم از ســال 9۴ تا کنون باعث 
شده که تولید داخلی ضربه بخورد و رونق واردات گندم 
در چندسال اخیر و عدم حمایت از تولید داخلی نیز این 
ذهنیت را ایجاد کرده که گویا  فرد یا افرادی تلاش می کنند 

تا منافع شخصی برخی از اطرافیانشان تامین شود.
وی با اشــاره به اینکه وزیر جهاد کشاورزی باید در این 
خصــوص و همچنین رانت واردات بــرای برخی افراد 
پاسخگو باشد اعلام کرد که گندم کالایی استراتژیک است 
و خودکفایی در گندم اقدامی راهبردی برای تمام کشورها 
محســوب می شــود. وقتی توان تولید داخلی تضعیف 
می شود برخی سودجویان وارد کار می شوند و تمام بازار 

را به دست خود می گیرند.
وی همچنین در صحبت هایش به این موضوع نیز اشاره 
کرد که یکی از شخصیت های سیاسی پر نفوذ کشور اقدام 
به واردات محموله های گندم کرده است و سوال اینجاست 
چه ارتباطی بین حذف ردیف بودجه و واردات توســط 
اینگونه افراد است و آیا نظارتی بر این مسئله وجود دارد؟  
اسناد نشــان می دهد شرکت ثبت شده توسط این چهره 
سیاســی که تنها چند ماه پس از آغاز به کار دولت در 
ســال 9۲ ثبت شده، اقدام به واردات کالاهای اساسی با 

ارز مرجع کرده است. 
این اظهارات در حالیســت که چندی پیش اســماعیل 
اسفندیاری پور، مجری طرح گندم وزارت جهادکشاورزی 
در گفت وگو با یکی از رسانه ها از حذف ردیف اعتباری 
طرح خودکفایی گندم خبر داده بود و گفته بود که  »این 
پدیده در سابقه کشاورزی کشور طی چهار دهه گذشته 

بی ســابقه بوده که طرح خودکفایــی گندم از مهمترین 
طرحهای زراعی کشور فاقد ردیف اعتباری برای اجرای 
پروژه ها باشد. ردیف اعتباری طرح خودکفایی گندم از 
ســال 9۴ حذف شــده و در حال حاضر به رقم اندکی 
رســیده و این اعتبار ناچیز هم در پایان سال تخصیص 
یافته و ابلاغ می شــود.  همچنین وجهی که بابت خرید 
گندم به کشاورزان پرداخت می شود در ازای خرید کالای 
با ارزش گندم است که کشــاورز تولید می کند و  بهای 
آن پرداخت می شود و از این بابت منتی بر سر کشاورز 
نیست.« وی همچنین بیان کرده بود که »هیچ دلیلی برای 
حذف این اعتبار پذیرفته و قابل دفاع نیست که مهمترین 
طرح زراعی فاقد ردیف در بودجه سالانه کشور باشد و 
انتظار پایداری و تحکیم امنیت غذایی نیز وجود داشــته 
باشد. ما مرتب این مســاله را پیگیری کردیم اما نتیجه 
حاصل نشــد و مسئولان تأمین کننده اعتبار باید درباره 

عواقب این بی توجهی پاسخگو باشند«.
 در این راســتا و در واکنش به اظهارات نماینده مجلس، 
سرپرست مرکز روابط عمومی وزارت جهاد کشاورزی 
با اشــاره به اینکه وزارت جهاد کشاورزی صرفا وظیفه 
تولید را برعهده دارد اعلام کرد که  کشور درتولید گندم 
به خوداتکایی رسیده است و میزان گندم تولید شده  نیاز 
کشور را تامین می کند. اگر وارداتی هم به شکل محدود 

صورت گیرد برای تامین ذخایر استراتژیک است که با 
مســئولیت وهماهنگی وزارت صنعت، معدن و تجارت 
)صمت( انجام می شود و وزارت جهادکشاورزی صرفا 
وظیفه تولید را برعهده داشته و درصدور مجوز واردات 

کالاهای اساسی مسئولیتی ندارد.
با وجود این اظهارات اما سوالاتی که در این میان مطرح 
شده و هنوز هیچ مرجعی به آن پاسخ روشنی نداده، این 
است که چرا بودجه اختصاصی خودکفایی گندم از سال 
۱۳9۴ حذف شده است؟ آیا حذف این بودجه در جهت 
حمایت از منافع ملی صورت گرفته یا منافع شــخصی 
برخی افراد که در رسانه ها نیز نام آنها ذکر شده، بر منافع 
ملی ارجحیت داشته است؟ آیا دریافت ارز دولتی برای 
واردات  گندم باعث شــده برخی افراد  برای حذف این 
بودجه تلاش کنند؟ آیا وزارتخانه های مربوطه و نهادهای 
متولی بر این بخش نظارتی نداشــته اند؟ آیا خودکفایی 
گندم اسیر بازی ها سیاسی و اقتصادی  برخی افراد شده 

است؟
آن چیزی که در این میان حائز اهمیت است، حمایت از 
تولید داخل و حفاظت از امنیت غذایی اســت و به نظر 
می رســد نهادهای متولی باید هرچه سریعتر  نسبت به 
روشنگری این مسائل مطرح شده اقدامات لازم را انجام 

دهند.

 ســرویس اقتصادی // در شــرایطی که برخی 
مســئولان دولتی، افزایش سقف تسهیلات خرید 
مســکن را تورم زا می دانند، برخی از نمایندگان 
مجلس از برنامه ریــزی برای کاهش نرخ وام خرید 
مسکن از ۱8 درصد به ۹ تا ۱۲ درصد خبر داده اند. 

قدرت پوشــش دهی وام خرید مســکن نسبت به 
قیمت های بازار به طور محسوســی کاهش یافته 
است. با اینکه سقف تسهیلات خرید مسکن از طریق 
پس انداز در دولت روحانی هشت برابر شد، جهش 
قیمت خانه طی سه سال گذشته، میزان تاثیرگذاری 
وام ۱۶۰ میلیون تومانی را به طور محسوسی پایین 

آورده و حالا با این رقم فقط می توان حدود هشت 
متر خانه در شهر تهران خریداری کرد.

بر این اساس برخی از کارشناسان بر لزوم افزایش 
سقف تسهیلات خرید مسکن تاکید دارند؛ موضوعی 
که البته با توجه به بالا رفتن اقساط ماهیانه چندان 
اثر گذار نخواهد بود. از طرف دیگر محمد اسلامی، 

وزیر راه و شهرسازی معتقد است که افزایش سقف 
وام مســکن می تواند به تــورم در این بخش منجر 
شــود و به همین دلیل افزایش عرضه مســکن را 
راهکار مناسب تری می داند. به همین دلیل وزارت 
راه و شهرســازی طرح اقدام ملــی تولید و عرضه 
۴۰۰ هزار واحد مسکونی را از اواخر سال ۱۳97 

کلید زد. با این وجود به دلیل زمان بر بودن پروژه 
های ساخت و ساز، قیمت مسکن در یکی دو سال 
گذشته روند صعودی داشته است؛ به طوری که هم 
اکنون اثرگذاری وام مسکن تقریباً از بین رفته است. 
با اینکه سقف وام خرید مسکن از طریق اوراق نیز 
۲۴۰ میلیون تومان شــده به دلیل اقســاط بیش از 
چهار میلیــون تومانی این نوع وام، عمده متقاضیان 

واقعی از پرداخت آن ناتوان هستند.
موضوع افزایش سقف وام مسکن و کاهش نرخ سود 
در ماه های گذشته چند بار از طرف کارشناسان و 

برخی مسئولان مطرح شد که به نتیجه نرسید. 

به تازگی مجــدداً نمایندگان مجلس این مســأله 
را در دســتور کار قرار داده انــد. رضایی کوچی، 
رئیس کمیســیون عمران مجلس در این باره گفته 
 اســت: تاکنون میزان تسهیلات بخش مسکن از کل 
وام های ارائه شــده تنها هفت درصد در نظر گرفته 
می شــد، حال در طرح مجلس این میزان از هفت 
درصد به ۲۰ درصد افزایش یافته اســت. از طرف 
دیگر ما به دنبال افزایش تســهیلات خرید مسکن 
و کاهش ســود این وام هــا از ۱۸ درصد به 9 تا 
۱۲ درصد هســتیم البته این میزان سود هنوز نهایی 

نشده است.

سقف وام مسکن بالا می رود؟

                       تاسیس شرکت   
تعاونی نوید سازه دشت بهشت درتاریخ 1399/4/23به شماره ثبت 2081 به شناسه ملی 14009286098 ثبت و امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده که خلاصه آن 
به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد. موضوع :راه سازی - جاده سازی و اجاره ماشین آلات راه سازیدرصورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از 
مراجع ذیربط. ثبت موضوع فعالیت مذکور،به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد. مدت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلی : استان هرمزگان 
، شهرســتان میناب ، بخش توکهور ، دهســتان توکهور ، روستا ریگ دراز، محله چاکری ، خیابان ریگ دراز ، کوچه اکبری ، پلاک 0 ، طبقه همکف کدپستی 
7999197885 سرمایه شخصیت حقوقی : سرمایه شرکت مبلغ 149.800.000 ریال منقسم به 1498 سهم 100.000 ریالی بانام می باشد که مبلغ50.400.000 
ریال طی گواهی بانکی شماره 113/3603 مورخ 99/4/4بانک توسعه تعاون شعبه میناب پرداخت گردیده و مابقی در تعهد صاحبان سهام می باشد. اولین مدیران 

: آقای خلیل خیراندیش به شماره ملی 3410484221 به سمت مدیرعامل و نایب رئیس هیئت مدیره به مدت سه سال خانم لیلا اسحاقی به شماره ملی 3410492933 به سمت عضو هیئت 
مدیره ) عضو علی البدل ( به مدت سه سال خانم سهیلا دیناری به شماره ملی 3410519289 به سمت رئیس هیئت مدیره به مدت سه سال خانم فرشته اسحاقی به شماره ملی 6080112906 
به سمت عضو هیئت مدیره ) عضو علی البدل ( به مدت سه سال خانم فرزانه اسحاقی به شماره ملی 4690034605 به سمت منشی هیئت مدیره به مدت سه سال دارندگان حق امضا : 
کلیه قراردادها و اسناد رسمی و تعهد آور بانکی از قبیل چک . سفته. برات و اوراق بهادار با امضا رئیس هیئت مدیره به اتفاق مدیر عامل،و اوراق عادی و نامه ها با امضای مدیر عامل و 
مهر تعاونی معتبر خواهد بود. اختیارات مدیر عامل : طبق اساسنامه بازرسین : خانم فاطمه محمدی به شماره ملی 4699830566به سمت بازرس اصلی و خانم سکینه محمودی به شماره 
ملی4690010171 به سمت بازرس علی البدل شرکت برای مدت یک سال مالی انتخاب شدند. رونوشت : اداره کار و رفاه اجتماعی شهرستان میناب عطف به نامه شماره 1158/51 مورخ 

8/4/99 جهت اطلاع   شناسه آگهی )921219(
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری میناب

قوه قضائیه 
امــاک  و  اســناد  ثبــت  ســازمان 

کشور 

                             آگهی تغییرات   
شــرکت عارف گستر بندر پل شرکت تعاونی به شماره ثبت 10291 و شناسه ملی 10800124945 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی مورخ 
1399/4/3که طی نامه شــماره 276 مورخ 1399/4/7به تایید اداره تعاون ، کار و رفاه اجتماعی شهرستان خمیر رسیده است تصمیمات ذیل اتخاذ شد 

: - اعضا هیئت مدیره برای مدت سه سال به قرار ذیل تعیین گردیدند : آقای عبدالرحمان غفوریان به شماره ملی 5549892121 خانم میترا غفوریان به شماره ملی 
3380344923 آقای محمد امین غفوریان به شماره ملی 5540020995 خانم عایشه آشفته به شماره ملی 5549618052 )عضوعلی البدل ( آقای علی غفوریان 
به شماره ملی 3440552659 )عضوعلی البدل( - آقای حامد غفوریان به شماره ملی 5540063090 به عنوان بازرس اصلی ، آقای عادل غفوریان به شماره ملی 

5540103548 به عنوان بازرس علی البدل برای یک سال مالی انتخاب شدند . شناسه آگهی )921218(
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندرعباس

قوه قضائیه 
امــاک  و  اســناد  ثبــت  ســازمان 

کشور 

                                      آگهی تغییرات  
 شرکت آسمان سبز خلیج فارس شرکت تعاونی به شماره ثبت 1731 و شناسه ملی 14005854008 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی سالیانه 
مورخ 1399/2/10که طی نامه شماره 389 مورخ 1399/2/13به تایید اداره تعاون ، کار و رفاه اجتماعی شهرستان بندرلنگه رسیده است تصمیمات ذیل 

اتخاذ شد : - اعضا هیئت مدیره برای مدت سه سال به قرار ذیل تعیین گردیدند : آقای ناصر شکور به شماره ملی 3440433560 آقای امیر شکور به شماره 
ملی 3430206448 آقای محمد شکور به شماره ملی 3441160452 خانم نجیبه دین پژه به شماره ملی 3441055330 )عضوعلی البدل( عادل شکور به 
شماره ملی 3441160762 )عضوعلی البدل ( - آقای یوسف خیزاب به شماره ملی 3430098319 به عنوان بازرس اصلی ، آقای فیصل پژمان به شماره ملی 

3441094689 به عنوان بازرس علی البدل برای یک سال مالی انتخاب شدند . شناسه آگهی )921220(
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندر لنگه

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و اماک کشور 

امــاک  و  اســناد  ثبــت  کل  اداره 

  
ن سند مالکیت                                       آگهی فقدا

نظر به اینکه آقای اشکان لک با ارائه وکالتنامه شماره 722 21-  13 /9 /1398 دفتر اسناد رسمی 167 بم به استناد دو برگ استشهاد شهود گواهی شده 
در دفتر 45قشم  جهت دریافت سند مالکیت المثنی نوبت اول به این اداره مراجعه کرده و مدعی است سند مالکیت ششدانگ پلاک 34 247 فرعی 
از1939 اصلی در قشم -شهرک سام و زال قطعه یک بخش هشت که در اجرای ماده 22 قانون سند مالکیت صادر و تحویل مالک گردیده است به 
علت جابجایی مفقود گردیده لذابا بررسی دفتر املاک معلوم گردید سند مالکیت ششدانگ عرصه و اعیان یک باب آپارتمان تحت پلاک 734 24 
/1939 اصلی به شماره سند 974 276 به نام احمد باقرزاده رفسنجانی فرزند علی به شماره ملی 471 878 110 3 صادره از قشم ثبت وسند مالکیت 

صادر گردیده است وبه استناد سند شماره 98 650 -8 /4/ 1393 دفترخانه 24 قشم در رهن بانک مسکن شعبه شهید رجایی قشم به مبلغ
 482 347 392 ریال می باشد لذا به استناد ماده 120 آیین نامه قانون ثبت و تبصره ذیل آن مراتب یک نوبت آگهی و متذکر می گردد هرکس نسبت به ملک موردآگهی معامله ای انجام 
داده و یا  مدعي وجود سند مالکیت نزد خود مي باشد بایستي ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار این آگهی اعتراض کتبی خود را به پیوست اصل سند مالکیت یا سند معامله رسمی به 
این اداره تسلیم نماید. بدیهي است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر و یا وصول اعتراض بدون سند مالکیت یا  سند معامله رسمی نسبت به صدور  سند مالکیت المثني 

و تسلیم آن به متقاضي اقدام خواهد شد . 99/194م الف    تاریخ انتشار :1399/4/31
   محمد آرامش- سرپرست اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان قشم 

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و اماک کشور 

امــاک  و  اســناد  ثبــت  کل  اداره 

ســرویس اقتصادی //  تسریع در 
روند رسیدگی و پرداخت تسهیلات 
به کسب و کارهای آسیـب دیده از 
شیوع ویروس کرونا در نشست قائم 
هیات  اعضای  با  مرکزی  بانک  مقام 
تاکید  مورد  عامل  بانک های  مدیره 

قرار گرفت. 
اعطـــای  طرح  اجرایی  مشکلات   
کـــارهای  و  کسب  به  تســهیلات 
آسیـب دیده شیوع از ویروس کرونا 
و اســتفاده از ابزار تامین مالی اوراق 
گام برای حمایت از تولید در جلسه 
قائم مقام بانک مرکــزی با اعضای 
هیات مدیره بانک های عامل بررسی 
شــد.در ابتدای جلسه ضمن بررسی 
مشکلات اجرایی و رفع ابهامات در 
خصوص طرح اعطـای تسهیلات به 

کسب و کـــارهای از آسیـب دیده 
ویروس کرونا، مقرر شــد بانک های 
عامل نســبت به تسهیل و تسریع در 
اقدام  شده  یاد  تســهیلات  پرداخت 
کنند. اکبــر کمیجانی قائم مقام بانک 
مرکزی در این نشســت با تاکید بر 
لزوم تســریع در پرداخت تسهیلات 
به واحدهای کســب و کار توســط 
بانکهای عامل افزود: روند رسیدگی 
به درخواســت واحدهای کســب و 
کار معرفی شــده به شعب بانک ها و 
پرداخت تسهیلات در هفته گذشته از 
سرعت خوبی برخوردار بوده و انتظار 
متقاضیان  از  زیــادی  تعداد  می رود 
تســهیلات ظرف هفته جاری تعیین 
تکلیف شوند.همچنین در این جلسه 
در خصوص اســتفاده از ابزار تامین 

مالی اوراق گام برای حمایت از تولید 
مقرر شد اختیارات شعب بانک های 
عامل مجری طرح گام، افزایش یابد 
تا در استفاده از این ابزار تسریع شود.

در همین خصوص بانک ها بایســتی 
با شناســایی زنجیره های تولید )با 
همکاری وزارتخانــه های ذی ربط 
از جملــه صنعت، معدن و تجارت و 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی( نســبت 
به انتشــار اوراق گام اقدام کنند.در 
این گزارش آمده اســت : علاوه بر 
این، چنانچه درخواستی برای انتشار 
اوراق گام از سوی بانک هایی که در 
حال حاضر عامل انتشــار اوراق یاد 
شده نیســتند، وجود دارد مراتب به 
بانک مرکزی منعکس شود تا مورد 

بررسی و اقدام مقتضی قرار گیرد. 

تسریع در پرداخت تسهیلات  به کسب و کارهای
 آسیـب دیده از کرونا

 
دریافت سهامی هستند  //منتظر  اقتصادی  سرویس 
که وزیر تعــاون وعده واگذاری آن را داده اســت، 
برآورد می شــود که با اجرای این طرح معادل یک 
میلیارد و ۴۴۰ میلیون سهم شستا عاید بازنشستگان 

تامین اجتماعی شود. 
پس از خبر خوب همسان ســازی حقوق بازنشستگان 
تامین اجتماعی با شــاغلان، هفته گذشــته در مراسم 
گرامیداشــت هفته بهزیســتی وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی مژده دیگری برای بازنشســتگان داشــت.
شریعتمداری در این مراسم اعلام کرد که دو درصد از 
سهام شستا به مستمری بگیران و بازنشستگان سازمان 
تامیــن اجتماعی تعلق می گیرد. وزیــر تعاون درباره 
اقدامات انجام شــده در زمینه واگــذاری دو درصد 
سهام شســتا به مستمری بگیران و بازنشستگان گفت: 

این موضوع در هیات امنای ســازمان تامین اجتماعی 
تصویب شــده اســت و مراحل قانونی آن در بورس 
پیگیری می شــود.به گفته شــریعتمداری، زمینه های 
اجرایی واگذاری ســهام شســتا به بازنشســتگان و 
مســتمری بیگران فراهم است.براساس اعلام شرکت 
ســرمایه گذاری تامین اجتماعی )شســتا( ۸۰ میلیارد 
سهم معادل هشــت هزار میلیارد تومان داشت که ۱۰ 
درصد آن )هشت میلیارد و ۶7۸ میلیون تومان( واگذار 
شده و 7۲ میلیارد سهام باقی مانده است.براساس این 
گزارش ۲ درصد شســتا که قرار است به بازنشستگان 
و مستمری بگیران برســد معادل یک میلیارد و ۴۴۰ 
میلیون ســهم می شود.   ارزش هر سهم شستا در زمان 
عرضه آن )۲7 فروردین ماه( ۸۶۰ تومان بود و اکنون 

به سه هزار و ۵9۳ تومان رسیده است. 

طرح دولت برای سهامدار کردن بازنشستگان

طرح :فرشاد شمس الدینی

  آیا خودکفایی گندم، اسیر بازی های سیاسی  شده است؟
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حوادث

  

همه این ماجراها تقصیر عروس بزرگم است. او با خودخواهی تمام، پسرم را تحریک می کند تا قید مادرش را بزند. او هم که 
به حرف همسرش گوش می کند، روزگارم را سیاه کرده است، حالا هم هنوز مراسم چهلم فوت پدرش را برگزار نکرده ایم که 

برای ارث و میراث معرکه عجیبی به راه انداخته است و ... 
پیرزن 7۲ســاله که با تکیه بر یک عصا، نفس زنان وارد کلانتری شــده بود، در حالی که بیان می کرد پسرم با تحریک های همسرش 
زندگی ما را فلج کرده اســت، درباره این قصه تلخ به کارشــناس اجتماعی کلانتری سپاد مشهد گفت: تا قبل از این که همراه و شریک 
زندگی ام مرا در این دنیای فانی تنها بگذارد، روزهای خوبی را ســپری می کردم. همســرم بازنشسته یکی از ادارات دولتی بود و شغل 
و جایگاه اجتماعی مناســبی داشت. از ســوی دیگر، خیلی به فرزندان و خانواده اش اهمیت می داد. در طول ۵۵سال زندگی مشترک 
همواره ســعی می کرد با من مهربان باشــد و حق و حقوق همه فرزندانش را رعایت کند، چرا که پنج دختر و چهار پســر حاصل این 
زندگی مشــترک است.  همسرم زمانی که در قید حیات بود ســعی کرد اموال خود  را بین فرزندانش تقسیم کند تا هنوز زنده است آن 
ها از ارثیه پدری بهره مند شــوند. او علاوه بر هزینه های معمولی مانند ازدواج، به هر کدام از پســرانش یک قطعه زمین یا آپارتمان 
داد تــا از اجاره نشــینی رهایی یابنــد. با این حال ، قبل از مرگش وصیت کرد که یک ســوم از اموالش را برای هزینه های مراســم 
ختــم و کفن و دفــن بپردازیم و مبالغی را نیز برای ادای واجبات دینی و کمک به فقــرا هزینه کنیم. خلاصه، حدود یک ماه قبل وقتی 
همســرم از دنیا رفت، ما نیز طبق وصیت او عمل کردیم. با این حال ، پســر بزرگم که خــودش از اوضاع اقتصادی خوبی برخوردار 
 اســت و چندین واحد آپارتمانی دارد، به منزلم آمد و با توهین و فحاشــی، توفانی به راه انداخت که آبرویم را در محل برد. او فریاد

 می زد که  ارثیه اش را می خواهد و ما نباید بدون اجازه او پولی را صرف فقرا می کردیم. در حالی که همسرم فقط یک منزل مسکونی 
باقی گذاشته است که من در آن زندگی می کنم. همسرم جز جهیزیه کامل، ارثیه دیگری به دخترانش نداده است و هیچ کدام از دامادهایم 
چشم طمعی به ارثیه او ندارند. ولی پسر بزرگم که سال ها بود به تحریک همسرش خبری از مادرش نداشت اکنون ادعا می کند باید همین 
منزل مسکونی را بفروشند تا او به ارثیه اش برسد!  من با دل شکستگی به عروسم گفتم نمی توانم تو را نفرین کنم اما دعا می کنم خداوند 

عروسی مانند خودت نصیب ات کند و ... 

عروس مرموز!
در امتداد تاریکی

 سرویس حوادث //حکم جاسوس محمود موسوی 
مجد که به اعدام محکوم شده بود، اجرا شد.

بیستم خرداد ماه بود که سخنگوی قوه قضاییه در بیست 
و هفتمین نشســت خبری خود از صدور حکم اعدام 
برای جاسوســی خبر داد که با وصل شدن به سرویس 

جاسوســی موســاد و ســیا و در قبال اخذ دلارهای 
آمریکایی، در حوزه های مختلف امنیتی و بویژه حوزه 
نیروهای مسلح از جمله سپاه قدس، اطلاعاتی را جمع 

آوری و در اختیار سرویس بیگانه قرار داده بود.
غلامحسین اسماعیلی نام این فرد را که حکم اعدامش 
از سوی شــعبه ۱9 دیوان عالی کشور تایید شده بود، 
محمود موســوی مجد فرزند کاظم اعلام کرد و گفت 
که یکی از اتهامات این فرد اعلام محل تردد و اســکان 
سردار شهید ســلیمانی و برخی فرماندهان نظامی در 
ادوار مختلف به سرویس های جاسوسی سیا و موساد 

بوده است.
جزییات جاسوسی موسوی مجد

این جاسوس محکوم به اعدام به دلیل تاجر بودن پدرش 
به همراه خانواده در دهه هفتاد به ســوریه می رود و در 
مدارس آنجا تحصیل می کند. تسلط او به زبان عربی و 
انگلیسی باعث می شود در شرکتی که با ایران در ارتباط 
بود به عنوان مترجم مشغول به کار می شود و در زمان 
جنگ سوریه، او با وجود بازگشت خانواده به ایران، در 

سوریه می ماند.
تســلط او بــه زبان عربی و آشــنایی بــا جغرافیای 
سوریه او را به نیروهای مستشــار ایرانی نزدیک کرد 
و در گروه هایی که در ادلب تا لاذقیه حضور داشــتند، 
مســئولیت گرفت. او عضو سازمانی سپاه نبود، ولی با 
پوشش مترجم توانست به بســیاری از نقاط حساس 

ورود کند.
جاسوس سیا و موساد در دام اطلاعاتی 

نیروهای امنیتی
موسوی مجد از طریق تماس یکی از افسران cia در 
غرب آسیا به این سرویس جاسوسی وصل می شود. این 
تماس که تحت رصدهای امنیتی بود موجب شناسایی 
موسوی مجد شده و از آن پس او تحت رصد نیروهای 

امنیتی قرار می گیرد.
رفتار مشکوک او باعث می شود تا بررسی ها در مورد 
وی دقیق تر شــود و ارتباطاتش با شبکه ای از افسران 

اطلاعاتی سیا کشف شود.
موســوی مجد در ازای جاسوسی و افشای اطلاعات 
مستشــاری،  یگان هــای  مشــخصات  مــورد   در 
جنگ افزارها، سیستم های مخابراتی، معرفی فرماندهان 
و رفت و آمد آن ها حتی ســردار شــهید ســلیمانی و 
موقعیت هــای جغرافیای مراکز مهــم و کدها و رمزها، 

دلارهــای آمریکایی دریافت می کرد تا اینکه در همین 
ایام تحت اشــراف اطلاعاتی ایران قرار گرفت و سطح 
دسترسی هایش کاهش پیدا می کند. او پس از جاسوسی 
آمریکا، به سرویس جاسوسی موساد روی می آورد و 
اطلاعاتی را نیز در اختیار آن ها قرار می دهد. او حتی در 
برهه ای تلاش می کند تا به سرویس اطلاعاتی عربستان 

وصل شود.
تایید حکم اعدام در دیوان عالی کشور

نهایتا موســوی مجد در تاریخ ۱۸ مهرماه 97 به اتهام 
جاسوسی دستگیر و شعبه ۱۵ دادگاه انقلاب اسلامی به 
اتهامات انتسابی وی رسیدگی و این شعبه در تاریخ ۳ 
شهریور 9۸ حکم اعدام وی را صادر می کند. این رای 
پس از طی کردن فرآیندهــای قانونی در دیوان عالی 
کشور تایید می شود. در نهایت صبح دیروز سی ام تیرماه 
99، حکم موسوی مجد به جرم جاسوسی اجرا شد تا 

پرونده خیانت او به وطن برای همیشه بسته شود.

    

 شناسایی بارانداز سوداگران مرگ در بندر مقام
سرویس حوادث// رییس کل دادگستری 
استان هرمزگان اعلام کرد: ۴8۰ کیلوگرم 
موادمخدر جاسازی شده درعمق ۲ متری 
زمین در مناطق بیابانی بندر مقام شناسایی 

شد.
به گزارش خبرنگار دریا ، علی صالحی رییس کل 
دادگستری استان هرمزگان اعلام کرد: با هماهنگی 
مقام قضایــی و اقدام پلیس مبــارزه با مواد مخدر 

شهرســتان بندرلنگه ، ۴۸۰ کیلو گرم مواد مخدر از 
نوع حشیش که در مناطق بیابانی بندر مقام و درعمق 
۲ متری زمین جاسازی شده بود، کشف و ضبط شد.

صالحی تصریح کرد: قاچاقچیان و سوداگران مرگ 
از این محل به عنوان  بارانداز مواد مخدر استفاده می 
کردند و مواد افیونــی را به طرز ماهرانه ای در میان 
گل و لای جاســازی نموده بودند. وی یادآور شد: 
اقدامات قانونی جهت تعقیب عوامل اصلی و مجازات 

آنها همچنان ادامه دارد. رئیس کل دادگستری استان 
هرمزگان در پایان با هشدار به قاچاقچیان مواد مخدر 
خاطرنشان کرد: دستگاه قضایی با توسل به اقدامات 
پیشگیرانه و برخورد قاطع و بدون اغماض، در مسیر 
مبارزه بی امان با بلای خانمان سوز مواد مخدر از هیچ 
کوششی فروگذار نخواهد شد و در راستای عمل به 
وظایف قانونی عرصه را بر ســوداگران مرگ تنگ 

خواهد کرد.

جاسوس CIA و موساد اعدام شد

حوادث جهان
 صهیونیست ها ۱۱ فلسطینی را بازداشت کردند

 نظامیان رژیم صهیونیستی ضمن یورش به برخی نقاط در کرانه باختری 
۱۱ فلسطینی را بازداشت کردند.سلسله اقدامات خصمانه صهیونیست ها 
علیه شــهروندان فلســطینی ادامه دارد.بر اســاس این گزارش، نظامیان 
صهیونیســت به مناطق مختلف کرانه باختری یورش بردند. به دنبال این 
یورش وحشــیانه، درگیری شدیدی میان صهیونیســت ها و فلسطینیان 
درگرفت.شــاهدان عینی اعلام کردند که صهیونیســت ها در جریان این 
درگیری از گلوله های جنگی علیه فلســطینیان اســتفاده کردند. نظامیان 
صهیونیســت در جریــان درگیری ۱۱ فلســطینی را بازداشــت کردند.

صهیونیست ها طی روزهای گذشته نیز شمار زیادی از شهروندان فلسطینی 
را در قدس اشــغالی و کرانه باختری دســتگیر کرده انــد.در همین حال، 
حملات صهیونیست ها به مســجدالاقصی نیز طی روزهای اخیر بیش از 

پیش افزایش یافته است.
 وزیر جنگ دوران صدام در زندان جان باخت

 »سلطان هاشم« وزیر جنگ دوران حاکمیت رژیم بعث در عراق بر اثر 
سکته قلبی در زندان »الحوت« شهر ناصریه مرکز استان ذی قار درگذشت.

این مقام سابق رژیم بعث از سوی دادگاه عراق به اعدام محکوم شده بود، 
اما حکم اعدام او به دلیل اختلافات برخی گروه های سیاسی هرگز اجرایی 
نشد.سلطان هاشم در دوران جنگ ایران و عراق جزو شناخته شده ترین 
درجه داران و نظامیان حزب بعث بود.وزیر دادگســتری عراق چند روز 
پیش بدون اطلاع مقام های محلی استان ذی قار با بالگرد در محیط زندان 
الحوت فرود آمد؛ اقدامی که با اعتراض مقامات استان مواجه شد و به نظر 

می رسد مرتبط با مرگ سلطان هاشم بوده است. 

انفجار در شمال غرب سوریه پنج کشته
 برجای گذاشت

 وقوع انفجار در نزدیکی یک گذرگاه مرزی در شمال سوریه دست کم 
پنج کشته و دهها زخمی برجای گذاشت.رسانه رسمی ترکیه در گزارشی 
اعلام کرد که شــامگاه یکشنبه در پی وقوع انفجار در منطقه تحت کنترل 
شورشیان در شــمال سوریه دست کم پنج تن کشــته و دهها تن دیگر 
زخمی شدند.گزارشها حکایت از آن دارد که علت وقوع این انفجار، یک 
خودروی بمب گذاری شــده در نزدیکی گذرگاه مرزی »باب السلامه« 
بوده اســت. گفتنی است که منطقه مذکور تحت کنترل نیروهای شورشی 
مورد حمایت ترکیه است.طبق اعلان دیده بان حقوق بشر سوریه در اثر 
این انفجار هفت تن کشته و بیش از ۶۰ تن از جمله زنان و کودکان زخمی 
شــدند.از سوی دیگر، خبرگزاری آناتولی ترکیه گزارش داد که دست کم 
پنج غیرنظامی کشته و ۸۵ تن دیگر زخمی شدند. این خبرگزاری اعلام 
کرد که شــماری از افراد زخمی شــده که حال جسمانی آنها وخیم بود، 
برای درمان به ترکیه منتقل شدند.طبق گزارش آناتولی با اشاره به اینکه 
هنوز هیچ فرد یا گروهی مســئولیت این حمله را برعهده نگرفته است، 
اعلام کرد که نیروهای کُرد در گذشــته به یک چنین حملاتی دست زده 
اند.خبرگزاری آناتولی همچنیــن گزارش داد که وقوع یک انفجار دیگر 

در شهر عفرین سوریه باعث زخمی شدن ۱۳ تن از جمله کودکان شد.

روابط عمومي بياييد طراوت و شادابي را با مصرف آبزيان به روحمان هديه دهيم
 شيلات هرمزگان 

ســرویس حوادث /  تیراندازی در مراسم 
عروســی با اسلحه ســاچمه ای ۱۳ نفر از 

میهمانان را مجروح کرد.
ســرهنگ محمود خلجی، معــاون اجتماعی 
فرماندهی انتظامی اســتان اراک، با اعلام این 
خبر گفت: در یکی از روســتاهای شهرستان 
خنداب اراک مراسم عروسی برپا بود که یکی از 
میزبانان مجلس بر اساس رسم سنتی و البته در 
اقدامی نادرست چند تیر هوایی با یک اسلحه 
شکاری ساچمه ای شــلیک کرد اما در شلیک 
آخر به علت بی احتیاطی به ســمت میهمانان 

تیراندازی کرد که بر اثر این بی احتیاطی ۱۳ نفر 
از میهمانان عروسی به علت اصابت ساچمه های 
پخش شده در این تیراندازی از نواحی مختلف 
دچار مصدومیت شدند که بلافاصله برای مداوا 

به مرکز درمانی انتقال داده شدند.
معاون اجتماعــی فرماندهی انتظامی اســتان 
مرکزی با تشــکیل پرونده ای در این خصوص 
بــرای بررســی دقیق موضــوع بیــان کرد: 
سهل انگاری، غفلت و ضعف مهارت های لازم 
در حمل، نگهداری و استفاده صحیح از اسلحه 
گرم از موضوعاتی بوده اســت که در بسیاری 

شده است.موارد باعث بروز حوادثی تلخ 
وی با اشاره به رســوم نادرست و تیراندازی 
در برخی از مجالس عروســی و عزا در تعداد 
معدودی از شهرســتان های استان، اضافه کرد: 
تخطی از قوانین و مقــررات مربوط به حمل، 
نگهداری و اســتفاده از ســلاح های گرم جرم 
محسوب می شود و پلیس همواره تأکید داشته 
اســت که افراد دارای جواز اســلحه باید در 
استفاده صحیح از سلاح اطمینان حاصل کرده و 
از دسترسی دیگران به این سلاح ها جلوگیری 

کنند.

 شلیک  اشتباهی به میهمانان عروسی

سرویس حوادث //زن جوان به 
خاطر درگیری با همسر دومش 
 ۲ پســر  هولناک  اقدامی  در 

ساله خود را به قتل رساند.
تیر امسال زن جوانی  شامگاه ۲۴ 
هراسان درحالی که بدن نیمه جان 
پســر دوســاله اش به نام بهزاد را 
در آغوش داشــت به درمانگاهی 
در شــهریار رفت. وی مدعی شد 
حال پسرش بد شده و او بلافاصله 
کودک را به درمانگاه رسانده است. 
اما پزشــکان پــس از معاینه بچه 
دریافتنــد وی ســاعتی قبل جان 
باخته اســت. با توجه به مشکوک 
بودن علت مــرگ کودک موضوع 
به پلیس اعلام شــد و خیلی زود 
تیم ویــژه ای از کارآگاهان جنایی 
به دنبال اعلام مرگ مشکوک بهزاد 

کوچولو در درمانگاه حضور یافتند.
سرهنگ بهروز کریم خانی، رئیس 
پلیس آگاهــی فرماندهی انتظامی 
غرب اســتان تهــران در این باره 
گفت: در معاینــات اولیه به خاطر 
اینکه آثار ضــرب و جرح روی 
بدن کودک نبود جســد به دستور 
بازپرس کشــیک قتل به پزشکی 

قانونی منتقل شد.
 مادر این کودک که سارا نام داشت 
در اظهارات اولیه خود اعلام کرد که 
بهزاد درحال خوردن غذا خفه شده 
است. اما اظهارات متناقض مادر و 
همچنین مشکوک بودن علت مرگ 

باعث شد بازپرس دستور بازداشت 
زن جوان را صادر کند.سارا پس از 
پلیسی سرانجام لب  بازجویی های 
به اعتراف گشــود و گفت: خودم 
بهزاد را خفه کردم. این زن ۳۸ساله 
در اعتراف های خود درباره انگیزه 
قتل گفت: پــس از طلاق باتوجه 
به اینکه همسرم حضانت پسرم را 
برعهده نگرفت خودم بهزاد را نگه 
داشتم اما آنقدر زندگی ام سخت بود 
که مجبور شدم دوباره ازدواج کنم 
اما در واقع با این کار مشکلاتم را 
بیشــتر کردم چرا که همسر دومم 
با نگهداری پســرم مخالفت کرد و 

همین موضوع باعــث اختلاف و 
درگیری بین ما شــده بود. شوهرم 
مــدام بهزاد را اذیــت می کرد این 
مسأله باعث شده بود بشدت روح 
و روانم به هم بریزد طوری که روز 
حادثه نمی دانم چه شد که در یک 
لحظــه بهزاد را خفه کــردم تا هم 
بچه ام از این زندگی راحت شــود 
هم خودم اما الان بشدت پشیمانم 
و خودم را مســتحق مرگ می دانم 
وقتی دستم را مقابل دهانش گرفتم 
واقعاً نمی دانستم که با این کار دارم 
چه جنایت بزرگی مرتکب می شوم.

بــا اعتراف های تلخ زن جوان وی 
بازداشــت شــد و برای رسیدگی 
بیشتر در اختیار مرجع قضایی قرار 

گرفت.

قتل کودک 2 ساله به دست مادر

  
            آگهی تغییرات

 شرکت کشاورزی مهر شماره پنج سیریک شرکت تعاونی به شماره ثبت 1557 و شناسه ملی 14003148789 به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 1399/3/9که طی 
نامه شماره 756/51 مورخ 1399/3/13به تائید اداره تعاون ، کار و رفاه اجتماعی شهرستان میناب رسیده است تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - سمت اعضاء هیئت مدیره به قرار 
ذیل تعیین گردیدند: - آقای علی قورچی زاده به شماره ملی 3410007393 به سمت مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره - آقای وحید سالم به شماره ملی 3422141944 به 
سمت منشی هیئت مدیره - خانم عاطفه قورچی زاده به شماره ملی 3410196633 به سمت نائب رئیس هیئت مدیره - آقای ابراهیم شایسته به شماره ملی 3421909482 
به سمت عضو هیئت مدیره)عضو علی البدل( - آقای ایمان شایسته به شماره ملی 3410512691 به سمت عضو هیئت مدیره)عضو علی البدل( - کلیه قراردادها و اسناد 
رسمی و تعهدآور بانکی از قبیل چک ، سفته ، برات و اوراق بهادار با امضای نائب رئیس هیئت مدیره به اتفاق مدیرعامل و اوراق عادی و نامه ها با امضای مدیرعامل 

همراه با مهر شرکت معتبر می باشد. شناسه آگهی )921223(
  اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان

  مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری میناب 

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و اماک کشور 

امــاک  و  اســناد  ثبــت  کل  اداره 

  
                  آگهی تغییرات 

شــرکت آبزیان دریا مائده شــرکت تعاونی به شــماره ثبت 981 و شناســه ملی 10860095230 به استناد صورتجلســه مجمع عمومی عادی سالیانه مورخ 
1399/2/31تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - زهرا اسحاقی به شماره ملی 3441053117 به سمت بازرس اصلی و فتحیه افرا به شماره ملی 3441045947 به سمت 
بازرس علی البدل تعاونی برای مدت یک سال مالی انتخاب گردیدند . - سرمایه شرکت از مبلغ 3.500.000ریال به مبلغ 1.403.500.000 ریال منقسم به 2807 
سهم 500.000 ریالی بانام از طریق صدور سهام جدید و از محل پرداخت نقدی بموجب گواهی بانکی شماره15/44461 مورخ 1399/2/31بانک ملت شعبه 

بندرکنگ افزایش یافت و ماده مربوطه در اساسنامه اصلاح گردید. شناسه آگهی )921237(
                                                 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان

 مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندر لنگه

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و اماک کشور 

امــاک  و  اســناد  ثبــت  کل  اداره 

  
         آگهی تغییرات

 شرکت تعاونی روستایی کویربه شماره ثبت22وشناســه ملی10840003893به استنادصورتجلسه مجمع عمومی عادی مورخ1398/7/7 برابرتاییدیه 
به شــماره408/184مورخ1398/12/20اداره تعاون روســتایی شهرســتان اردکان تصمیمات ذیل اتخاذشــد:آقای محمدعلی ابراهیمی خلف بادام به 

کدملی4449785851به سمت بازرس اصلی برای یک سال مالی انتخاب گردیدندوصورتهای مالی منتهی به سالهای96-97بتصویب رسید. )921926(

              اداره کل ثبت اسناد و املاک استان یزد مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری اردکان
قوه قضائیه 

سازمان ثبت اسناد و اماک کشور 
اداره کل ثبت اسناد و اماک هرمزگان

  
               آگهی تغییرات

 شــرکت تعاونی روستایی کویربه شــماره ثبت 22 و شناسه ملی 10840003893به استناد صورتجلســه هیئت مدیره مورخ 08 /1398/7برابرتاییدیه 
به شــماره407/184مورخ1398/12/20اداره تعاون روســتایی شهرســتان اردکان تصمیمات ذیل اتخاذشــد:باتوجه به اســتعفاآقای رضا ابراهیمی به 
کدملی4449413016از سمت مدیرعامل درنتیجه آقای علیرضا میرزایی به کدملی4449841743به سمت مدیر عامل برای بقیه مدت تصدی هیئت مدیره 
انتخاب گردیدندوحق امضاکلیه اسنادواوراق بهاداروتعهدآور شرکت از قبیل چک ، سفته ، بروات ، قراردادهاوعقوداسلامی با امضامدیرعامل همراه با مهر 

شرکت معتبر می باشد )921929(
                                                        اداره کل ثبت اسناد و املاک استان یزد 

مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری اردکان

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و اماک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و اماک هرمزگان

  
                    آگهی تغییرات 

شرکت آسمان سبز خلیج فارس شرکت تعاونی به شماره ثبت 1731 و شناسه ملی 14005854008 به استناد صورتجلسه هیئت مدیره 
مورخ 1399/2/10که طی نامه شماره 389 مورخ 1399/2/13به تایید اداره تعاون ، کار و رفاه اجتماعی شهرستان بندرلنگه رسیده است 
تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - سمت اعضا هیئت مدیره به قرار ذیل تعیین گردید : آقای ناصر شکور به شماره ملی 3440433560 به 
سمت رئیس هیئت مدیره آقای امیر شکور به شماره ملی 3430206448 به سمت مدیرعامل و نائب رئیس هیئت مدیره آقای محمد 
شکور به شماره ملی 3441160452 به سمت منشی هیئت مدیره خانم نجیبه دین پژه به شماره ملی 3441055330 به سمت عضو 
هیئت مدیره )عضوعلی البدل( عادل شکور به شماره ملی 3441160762 به سمت عضو هیئت مدیره )عضوعلی البدل ( - کلیه 

قراردادها واسناد تعهد آوراز قبیل چک، سفته و برات و اوراق بهادار با امضا رئیس هیئت مدیره به اتفاق مدیرعامل و با مهر شرکت معتبر خواهد بود و اوراق عادی 
با امضا مدیرعامل و با مهر شرکت معتبر خواهد بود. - محل دفتر شرکت در واحد ثبتی بندرلنگه به آدرس : بخش مرکزی - دهستان مغویه - روستا بستانه - خیابان 

اصلی- خیابان زال کد پستی 7974139104 انتقال یافت و ماده مربوطه دراساسنامه اصلاح گردید . )921395(
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندر لنگه

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و اماک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و اماک هرمزگان

  
                  آگهی تغییرات

 شرکت مرغداری دشتستان گروه دویست و پنجاه و پنج شرکت تعاونی به شماره ثبت 208 و شناسه ملی 10320020468 به استناد 
صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 1399/3/18و نامه شماره 9/8/13685 - 99/4/22اداره تعاون دشتستان تصمیمات ذیل اتخاذ 
شد : 1- اساسنامه جدید شرکت در 52 ماده و 29 تبصره به تصویب رسید. 2- آدرس شرکت از شهرستان دشتستان به استان بوشهر ، 
شهرستان گناوه ، بخش مرکزی ، شهر بندرگناوه، محله کارگر ، خیابان بسیج ، کوچه ))رستمی(( ، پلاک 0 ، پاساژ ذوالفقار ، طبقه اول 

، واحد 7 با کد پستی7531855677 تغییر یافت و ماده 6 اساسنامه اصلاح گردید. )921992(
                    اداره کل ثبت اسناد و املاک استان بوشهر مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری دشتستان

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و اماک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و اماک هرمزگان

سرویس حوادث // مدیرکل زندان های 
هرمــزگان گفت: از ابتدای امســال 
با  تاکنون ۲8 زندانی جرایم غیرعمد 
بدهی ۱۰۵ میلیارد ریالی از زندان های 

استان هرمزگان آزاد شدند. 
  مصطفی کیشــانی، مدیــرکل زندان های 
هرمــزگان با اشــاره به اینکــه زندانیان 
دیــه و جرایم غیر عمد مجرم نیســتند، 

زندانــی جرایــم  اکنــون 7۴   گفــت: 
غیر عمد با بدهــی ۳۱۱ میلیارد ریالی در 
زندان های هرمزگان چشــم انتظار کمک 

خیران هستند.
کیشانی افزود: از ابتدای امسال تاکنون نیز 
۲۸ زندانــی جرایم غیرعمد با بدهی ۱۰۵ 
میلیارد ریالی از زندان های استان هرمزگان 

آزاد شدند.

مردم و خیران هرمزگانی می توانند کمک های 
نقدی خود را برای آزادی زندانیان نیازمند به 
شماره حساب ۰۱۰۶۱۱۰۰۳۱۰۰7 ستاد 

دیه هرمزگان واریز کنند.
به گزارش باشــگاه خبرنــگاران جوان ؛ 
همچنین کد دستوری 7777۰7۶#*7۸۰* 
نیز برای جمع آوری کمک های نقدی مردم 

و خیران در نظر گرفته شده است.

آزادی 2۸ زندانی جرایم غیر عمد از زندان های هرمزگان
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 توسعه 2 سایت گردشگری قشم 
با ۷.۵ میلیارد اعتبار 

 ســرویس شهرستان // مدیر امور درگهان منطقه آزاد قشم از توسعه و 
ساماندهی ســایت جزایر ناز و کمپ پارک ریگو با هفت میلیارد و ۵۰۰ 
میلیون ریال اعتبار خبر داد. امیر سلکی اظهار داشت: از بهمن ماه سال گذشته 
تاکنون هفت میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال اعتبار به حوزه های عمرانی، رفاهی 
و گردشــگری این 2 سایت جزایر ناز و کمپ پارک ریگو تخصیص یافته 
است.وی افزود: گام نخست ما در سایت گردشگری جزایر ناز، جمع آوری 
نخاله ها و پاک سازی ساحل،  آماده سازی پارکینگ و تسطیح ساحل ناز 
برای تسهیل دسترسی گردشگران بود.مدیر امور درگهان منطقه آزاد قشم 
تصریح کرد: در همین راستا برج مراقبت باند پروازی با سازه های چوبی، 
نصب ۱۰ آلاچیق چوبی، 2۰ ســایبان چتری، چندین سکوی سیمانی به 
همراه چندین المان از جانوران آبزی در این ســایت ساخته و جاگذاری 
شد.سلکی ادامه داد: تعمیر و رنگ آمیزی بیلبوردهای تبلیغاتی این سایت، 
نصب پرچم با میله های گالوانیزه به دلیل جلوگیری از فرســایش، تعمیر، 
نصب و رنگ آمیزی تأسیسات روشنایی، نصب کانکس اداری سایت ناز 
و انتقال دو سرویس بهداشتی متحرک با ۶ چشمه در هر سرویس از دیگر 
اقدامات انجام شده در این مدت بوده است.وی اضافه کرد: با همکاری سایر 
بخش های عمرانی ســازمان درحال توسعه مساحت پیورس شده در این 
سایت، تسطیح ساحل و ایجاد امکانات بهتر برای پذیرایی از گردشگران 
و ساکنان جزیره هستیم.به گزارش فارس ، مدیر امور درگهان منطقه آزاد 
قشم اظهار داشت: با تلاش های صورت گرفته برای توسعه فضای خدماتی 
و سبز کمپ پارک مهتاب روستای ریگو، پس از اتمام بیماری کووید-۱۹ 

آماده پذیرایی از گردشگران در این منطقه هستیم.

سرپرست اداره کل شیلات هرمزگان خبر داد
آغاز برداشت میگوی پرورشی  در هرمزگان

   ســعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان // سرپرست اداره کل شیلات 
هرمزگان از آغاز برداشــت میگوی پرورشــی در بیش از ۵۰۰ هکتار از 
اراضی زیر کشــت استان در کراپ اول ســال جاری خبر داد.  به گزارش 
خبرنگار دریا ، دکتر عبدالرسول دریایی با اشاره به اینکه هر ساله ذخیره 
ســازی مزارع پرورش میگو از ابتدای اسفند ماه آغاز می گردد و با توجه 
به شرایط مساعد استان، امکان پرورش دو دوره در سال وجود دارد گفت: 
در سال زراعی جاری با توجه به مشکلات به وجود آمده ناشی از شیوع 
ویروس کرونا ، تحریم ها ، مشکلات حادث شده براي مراکز تکثیرمیگو و 
...  ذخیره سازی مزارع از 2۰ فروردین ماه آغاز شد.وی افزود در دوره اول 
بیش از  ۵۰۰هکتار از مزارع پرورش میگو در شهرستان های بندرعباس، 
بندرلنگه و قشم به زیرکشت رفتند و هم اکنون در حال برداشت مي باشند. 
سرپرست اداره کل شیلات هرمزگان تصریح کرد باِ توجه روند ذخیره سازي 
پیش بینی می گردد تا پایان فصل ذخیره سازی مزارع )۱۵ شهریور ۹۹( 
و در مجموع دو دوره پرورش حدود شش هزار هکتار از مزارع استان به 
زیرکشت میگوی پرورشی برود.وی با بیان اینکه پیش بینی می گردد حدود 
23 تا 2۵ هزارتن میگوی پرورشــی از این سطح از مزارع برداشت گردد 
گفت: فصل زراعی میگوی پرورشــی ، پایان آذرماه با برداشت میگوهای 

پرورشی در کلیه مزارع استان به اتمام خواهد رسید.

خبری

شهرستان

سرویس شهرستان //سیرهای تجاری علیرغم منافعی که برای مردم 
و ترددکنندگان دارند، خطرات زیادی درمسیرها وجود دارد.

 هر جا بحث اقتصاد و تجارت در دوران گذشته بوده، موضوع نا امنی 
و قطاع الطریق هم زیاد مطرح بوده است. بحث گردنه گیری و غارت 
کاروان ها و چپو کردن آن ها همواره از مباحث مهم تاریخ اجتماعی 
 و تاریخ اقتصادی می باشــد. در دورانی که حکومت مرکزی ضعیف

 می شده و نا امنی ایجاد می گردید، قطاع الطریق دوباره سر بر آورده 
و مسیرهای تجاری در بسیاری از نقاط کشور و از جمله مناطق خلیج 
فارس را نا امن می نمودند. مسیر خور جناح که با کمترین فاصله بنادر 
لنگه، کنگ و بنادر بخش شــیبکوه را به ناحیه جهانگیریه بر مرکزیت 
بستک، استان فارس و اصفهان متصل می کرد، دارای منافع زیادی برای 
 مردم ساکن در این مسیر تاریخ و به ویژه مردم شهر جناح داشت. اما

 تا کنون در ارتباط با خطرات این مســیر تاریخی که شامل خطرات 
جانی و مالی می باشد، مبحثی به میان نیامده است. کاروان های زیادی 
در این مســیر تاریخی چپو شــده و صاحب کاروان ها کشته شدند، 
چارپایان زیادی در این مسیر در اثر لغزش به دره پرت شدند و گاها 
بارندگی های ســیل آسا و بی خبر بودن سر قافله از این بارندگی ها 
باعث می گردید که به صورت ناگهانی قافله در وسط آب های سیل 
آســای کوه های اطراف قرار گرفته و چارپایان و محموله آن ها تلف 
گردد. با وجود این این مســیر تاریخی بســیار پر برکت بوده و منافع 
زیادی برای شهر جناح، مکاریان و تجار این شهر و مردم جنوب ایران 
داشــته است. این نوشتار که با حمایت های فرهنگی شورای اسلامی 
شهر جناح و شهردار پر تلاش و فرهنگ دوست این شهر جناب آقای 
مهندس  محمد جلالی به رشته در می آید در نظر دارد دارد به خطرات 
راه تجاری خور جناح در بستر تاریخ از نگاه های متعدد بپردازد و نشان 
دهد که کاروان های تجاری و تجار در این مسیر تاریخی چه مشکلات 
عدیده ای را پشت سر می گذاشتند تا بتوانند کالا را از این مسیرهای 

تاریخی به مقصد برسانند.
نا امنی در مســیر خور جناح منحصر به بــردن کالاهای کاروان ها 
نبود، بلکه علاوه بر بردن چارپایان و کالاهای حمل شــده، در برخی 
موارد صاحب کاروان را هم می کشــتند و این امر نشان می دهد که 
خطرات این مسیر کاروانی و قافله دار بودن تا چه حد زیاد بوده است. 
تک نگاری ها، خاطرات و شــنیده هــای برخی از تجار جناحی که 
از خود کتبی نیز برجای گذاشــتند، نشان می دهد که برخی از تجار 
معروف جناحی در این مســیر تاریخی کشته شده اند. محمد ابراهیم 
عباســی در تالیف خود درباره جناح در این ارتباط چنین می آورد:» 
در ســال ۱3۰۰ شمســی در حالی که قافله ای با بار تجارت در راه 
 خور به راه خود ادامه می داد، ناگهان مورد هجوم سارقین مسلح واقع

 می شود. در این قافله اشخاصی مانند محمد صالح حاجی عبدالکریم 
برادر حاجی یوسف، حاجی عبدالکریم شجاعی و پدر عبدالعزیز بخار 
توســط سارقین کشته می شــوند و بار تجارت و بار دیگر آن ها را 
یکجا به ســرقت می برند. گروه دیگری که مدتی بعد در راه تجارتی 
دیگری در حال حرکت بودند نیز مورد حمله افراد مســلح و سارقین 
قرار می گیرند. در این کاروان حاجی محمد حاجی یوسف ملا عباس 

پدر عیسی حاج محمد و مال الله پدر یوسف مال الله یعنی پدر بزرگ 
محمد نصرالله مالی بودند که پس از انجام معامله از اهل باروبند خود 
خارج شــده و نرسیده به روستای کدیو توسط سارقین مسلح به قتل 
رسیده و مال التجاره، پول نقد و بارگیر آن ها به سرقت برده می شود.) 
محمد ابراهیم عباسی، ۱38۵، ص۱۰7 و ۱۰8( چنین حوادث ناگواری 
خواسته و ناخواسته بر روی تجارت راه خور جناح و تجارت جنوب 
ایران تاثیرگذار بوده اســت و این حوادث در سال های آخر حکومت 
احمدشــاه قاجار که نا امنی در بیشتر مناطق ایران وجود داشت، رخ 
داده است. در آن سال ها مناطق جنوبی ایران که یکبار حوادث جنگ 
جهانی اول و قحطی های آن را از سر گذرانده بود، با مشکلات عدیده 
ای مواجه بود. راه خور جناح که تنها مسیر ارتباطی کوتاه مدت بنادر 
و ســواحل غرب هرمزگان جنوبی به استان فارس بود نیز از این امر 
مستثنی نبود. بیشتر قافله ها توسط جناحی ها و تجار جناحی هدایت 
می شد. چون بیشتر مکاری ها که بارهای تجاری را از مسیر خورجناح 

جابه جا می کردند، جناحی بودند. با تمام مشکلاتی که در آن سال ها 
در مســیرهای تجاری وجود داشت، باز هم تبادل کالا بین بنادر ایران 
و هند و آفریقا به خوبی صورت مــی گرفت و کالاهایی که از بنادر 
هند و دبی به بنادر ایران نظیر لنگه، کنگ، چارک، مقام، مغویه و غیره 
وارد می گردید، می بایســت از یک مسیر میان بر به مناطق مرکزی 
ایران حمل می گردید و از ســوی دیگر علوفه، غلات و خشکبار نیز 
 که نیاز بنادر خلیج فارس بود، می بایســت از یک مســیر میان بر از 
استان های غلات خیز نظیر استان فارس  به بنادر حمل می گردید و 
در این شرایط بود که مسیر خور جناح با تمام نا امنی هایی که در آن 
وجود داشت، یک مسیر زنده و پویا برای تبادل کالا بوده است.عوارض 
طبیعی نظیر لغزش زمین بر اثر باران های ســیل آســا، ریزش کوه با 
توجه به جنس ســنگ کوه، بارش باران های سیل آسا و آبگرفتگی 
مسیر از دیگر خطرات مســیر خور جناح در بستر تاریخ بوده است. 
با توجه به مشــاهدات میدانی که نگارنده از مسیر خور جناح داشته 
اســت، مشخص گردید که تلفیق خاک و ســنگ در کوه های مسیر 
خورجناح به گونه ای اســت که خطر ریزش کوه و پرتاب ســنگ 
زیاد وجود دارد. در گذشــته هم همین گونه بوده اســت و با کمترین 
ســر و صدای ایجاد شده در مســیر، برخی کوه ها ریزش می کردند. 
 چه بســا چارپایان و افرادکاروان های تجاری بودند که در اثر  همین

 ریزش ها به ته دره ســقوط کردند. وقتی که در کوه های مسیر خور 
جناح بارندگــی صورت می گرفت، تجمــع آب باعث از بین رفتن 
چارپایان می گردید و بارهای زیادی بر اثر بارندگی از بین می رفت. 
بنابراین سر قافله دار کاروان ها با تجربه ای که داشتند تلاش می نمودند، 
کاروان های تجاری را با کمترین تلفات از مســیر تجاری خور جناح 

عبور دهند. 
تلفات کاروان ها در فصل زمســتان که بارندگی زیاد بود، بیشتر بوده 
اســت. در این ارتباط محمد ابراهیم عباسی در تالیف خود در ارتباط 
 با شــهر جناح عنوان نموده اســت که به دلیل صعــب العبور بودن
  بخش هایی از مسیر و وجود کوه معروف انبست که از خاک و شن روان

 و سنگ های بسیار درست و بزرگ تشکیل شده، این کوه با ایجاد هر 
صدا حتی صدای پای الاغ ریزش می کند. هر چه باران بر آن کوه ببارد 
به خاطر اجزای تشــکیل دهنده آن، قابلیت تثبیت ندارد. همه مردمی 
که بدان جا رفته و کوه را دیده باشــند و هر شخص عادی نیز نیز می 
تواند این وضعیت را درک کند. در 8۰ ســال پیش، تنها راه مواصلاتی 
و تجارت از بندرمقام، گرزه، تاوونه، چارک، حسینه، مغویه، بندرلنگه، 
مراغ و غیره این راه بود. راهی بســیار پر رفت و آمد و پر برکت برای 
مردم این منطقه بوده است و در هر زمان کسی از آنجا رد می شد، قافله 

شتر یا الاغ را می دید که در حال آمد و شد بود. 
یــک بار قافله در آن جــا در حال حرکت بود کــه جلودار یکی از 
 قافله ها عبدالکریم حاج عبدالله افســرده حال و قافله دیگری عبود 
عســکر بود. اطلاع نداشتند که آن سوی راه خور بارندگی شده است. 
ناگهان راه خور که در وسط آن رودخانه شور می باشد پر از آب شد 
به طوری کــه از طرف برکه ی حاج محمد، آب به طرف چارک و از 
طرف دیگر یعنی چک دوک به طرف جناح سرازیر شد. قافله ملاها از 
کف خور به سلامت رد می شوند تا به باریز) بارانداز( بالا می رسند و 
در آنجا بار انداز می کنند. اما قافله دیگری که جلودار آن عبود عسکر 
بود، در وسط راه خور دچار طغیان رودخانه و آب سنگین آن می شود 

و بار آن ها 4۰ بار الاغ چای گلابی بود که یکجا طعمه آب گردید و 
با خود برد و تعدادی از الاغ های قافله از جمله دو الاغ نصرالله را آب 
برد. ) محمد ابراهیم عباسی، ۱38۵، ص ۱۰7 و ۱۰8( ابن تنها نمونه ای 
از تلفات کالای تجار و قافله های تجاری در راه خور جناح می باشد 
که بر اثر عوارض طبیعی به وجود آمده است. در حال حاضر با توجه به 
تجربه های تاریخی تلاش دارند تا مسیر را خور به گونه ای حیا گردد 
تا خطرات آن به حداقل ممکن برسد. در مسیر خور جناح نخلستان 
های زیادی وجود داشــته که هنوز هم بقایای بسیاری از آن ها وجود 
دارد و دره هــای بزرگ و ممتدی وجود دارد که در کنار برخی از آن 
ها دامپروری صورت می گیرد. راه خور کنونی دارای پل های فراوانی 
است تا خطرات راه را در زمان بارندگی به حداقل ممکن برساند.  مسیر 
کنونی در بخش غربی مسیر گذشته به ویژه در نزدیکی چاه دوک قرار 
دارد. در مسیر گذشته کاروان ها از نزدیکی چاه دوک عبور می کردند 
و نخلستان ها و کاروانسراهای زیادی نیز از آن دوران باقی مانده است.

 دلیل عبور از کنار چاه دوک آن بوده است که چاه دوک بسیار پر آب 
بوده و افراد قافله، چارپایان را از آن چاه که آبش شیرین بود، آب داده 
و در تخته ســنگ یک تکه و صاف کنار چاه نیز می توانستند برای 
مدتی اتراق نمایند. البته خطرات زیادی هم وجود داشت. چون در اثر 
بارندگی شدید، محوطه وسیع ســنگی و صاف اطراف چاه دوک می 
توانست باعث ایجاد سیلاب گردیده و به چارپایان و کالاهای تجاری 
صدمه وارد نماید. با توجه به چنین تجربه ای و عبور مســیر از وسط 
شهر جناح، مسیر احیا شده کنونی همراه با پل های بیشتر همان گونه 
که عنوان گردید، در غرب مسیر قبلی قرار گرفته و بسیار هم عریض 
 می باشــد. اســناد تاریخی وجود دارد که نشان می دهد در برخی از 
دوره هــای تاریخی قطاع الطریق در دهانه خور جناح کمین نموده و 
به قافله های های تجاری دســتبرد می زدند. اما در بیشتر زمان های 
تاریخی این راه تقریبا برای تجارت کالا امن بوده و امنیت آن از طرق 

مختلف تامین می گردید.

ناامنی های ایجاد شده در راه خور جناح در بستر تاریخ

 آتش از بین برنده مواد آلی خاک می باشد  
بجای آتش زدن پسماندهای کشاورزی آنها را دفن کنیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

  
آگهی حصر وراثت 

آقای مصطفی طاهری فرزند میرک به شماره ملی ۶۲ ۶۳۹ ۶۰۰ ۵۸ شرح دادخواست به کلاسه ۹۹/۷۲ شعبه گوهران از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین 
توضیح داده که مرحوم پدرم میرک طاهری فرزند علی داد به شماره ملی ۲۰۹ ۷۴۵ ۸۶۹ ۵ متولد ۴/ ۳ /1۳1۶ که در تاریخ ۲۸/ ۸/ 1۳۹۲که در آخرین اقامتگاه خویش به رحمت ایزدی 
پیوسته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به: 1-مصطفی طاهری فرزند میرک به شماره ملی ۹۶۲ ۶۳ ۶۰۰ ۵۸  ۲-فاطمه طاهری فرزند میرک به شماره ملی ۷۵۴ 1۸۸ ۸۶ ۵ 
۳-کلثوم طاهری فرزند میرک شماره ملی ۷۶۲ ۶1۸ ۸۶۹ ۵  ۴-محمد طاهری فرزند میرک به شماره ملی ۶۹1 ۷۵1 ۸۶۹ ۵   ۵-حسن طاهری فرزند میرک بشماره ملی ۵۸۶۹۹۷۷۶۳۷۵

۶-زینــب طاهــری فرزنــد میــرک بشــماره ملــی ۸۳ ۵۸۶۹۹۷۶۳ ۷-علــی طاهــری فرزند میــرک بــه شــماره ملــی ۳۴۷ 1۸ ۶۰۰ ۵۸  ۸-حســن طاهری 
فرزنــد میــرک بــه شــماره ملــی ۳۹۴ 1۸۳ ۶۰۰ ۵۸  اینــک بــا انجــام تشــریفات مقدماتــی  درخواســت مزبــور  را دریــک نوبــت بــه مدت یــک ماه 

آگهــی  مــی نمایــد تــا هر کســی اعتراضی دارد و یــا وصیتنامــه از متوفی نزد او باشــد از تاریخ نشــر آگهی ظــرف یک ماه بــه شــورا تقدیــم دارد و الا گواهی صادر خواهد شــد . 
قاضی شورای حل اختلاف شهر سر دشت بشاگرد مجید واحدی نوش آبادی

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسامی ایران

تجمع آب باعــث از بین رفتن چارپایان 
مــی گردیــد و بارهــای زیادی بــر اثر 
بارندگــی از بیــن می رفــت. بنابراین 
ســر قافله دار کاروان هــا با تجربه ای 
که داشــتند تلاش می نمودند، کاروان 
های تجاری را با کمترین تلفات از مسیر 

تجاری خور جناح عبور دهند 

,,

طرح :  امیر کاربخش

  
                        آگهی حصر وراثت

آقای ابراهیم اخلاصی فرزند افضل به شماره ملی 1۷۷ ۷۰۵ ۸۶۹ ۵ شرح دادخواست به کلاسه ۷۰ /۹۹ شعبه گوهران از این شورا درخواست گواهی حصر 
وراثت نموده و چنین توضیح داده که فرزندش مرحوم خدیجه اخلاصی فرزند ابراهیم به شماره ملی ۹۹۳ ۷۰ ۶۰۰ ۵۸ متولد ۲۲/ ۷/ 1۳۷۴  که در تاریخ
 1۶ /1۲/ 1۳۹۸ که در آخرین اقامتگاه خویش به رحمت ایزدی پیوسته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به 1- ابراهیم اخلاصی فرزند افضل به شماره ملی

 1۷۷ ۷۰۵ ۸۶۹ ۵ ۲- آمنه اخلاصی فرزند حسین به شماره ملی  ۸۳۸ ۷۰۷ ۸۶۹ ۵  اینک با انجام تشریفات مقدماتی  درخواست مزبور  رادر 
یک نوبت به مدت یک ماه آگهی  می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به 

شورا تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شد . 
قاضی شورای حل اختلاف شهر سر دشت بشاگرد مجید واحدی نوش آبادی

قوه قضائیه 
اســامی  ی  جمهــور  دادگســتری 

  

خانم صدیقه کهوری فرزند حیدر شماره ملی ۳۳۲ ۶1۷ ۸۶۹ ۵ شرح دادخواست به کلاسه ۷1/ ۹۹ شعبه گوهران از این شورا درخواست گواهی 
حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که مرحوم مادرم نیمه کهوری فرزند میرک به شماره ملی ۳۲۴ ۶1۷ ۸۶۹ ۵ متولد1۰/1/ 1۳1۴ که در 
تاریخ 1/ ۶ /1۳۹۵ که در آخرین اقامتگاه خویش به رحمت ایزدی پیوسته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به :1-صدیقه کهوری فرزند 
حیدر به شماره ملی ۳۳۲ ۶1۷ ۸۶۹ ۵  اینک با انجام تشریفات مقدماتی  درخواست مزبور  رادریک نوبت به مدت یک ماه آگهی  می نماید تا 

هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شد . 
                       قاضی شورای حل اختلاف شهر سر دشت بشاگرد مجید واحدی نوش آبادی

آگهی حصر وراثت

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسامی ایران

 

در حالی در دی ماه ســال گذشته، سیل روستاییان زاچ 
وداربست بشاگرد را آواره کرد که تاکنون آنها همچنان 

در چادر  وبدون امکانات، زندگی سختی را می گذرانند که 
بدلیل شدت گرما فوتی هم داده اند. 

بلاتکلیفی آنها باعث شــد که رهبر معظم انقلاب به سپاه 
پاســداران فرمان دهند برای رفع مشکلات مردم محروم 
وفقیر زاچ وداربست وارد گود شده و فرماندهان سپاه نیز 
از این منطقه بازدید داشــتند وبرای احداث مسکن و رفع 
مشکلات روستاییان زاچ وداربست اعلام آمادگی کردند. 
اما گویا روستاییان بر اسکان شان در مکان موقت فعلی 
که در چادر زندگی می کنند، اصرار دارند ومسئولان استان 
هم این مکان را مناســب برای زندگــی نمی دانند و این 
مکان را ســیلاب خیز ودر مسیر ســیل می دانند که اگر 
اینگونه است، بایستی مکان مناسبی که هیچگونه خطری 
آنها راتهدید نکند برای احداث مسکن درنظرگرفته شود 
که اســتاندار هرمزگان روســتایی دیگر را پیشنهاد داد و 
انتظار می رود روند ســاخت مسکن در مکان مناسب با 
 رضایت روستاییان زاچ وداربست زودتر آغاز شود تا در 

هفته های آتی آنها بتوانند در خانه های نوسازشان زندگی 
کنند وامکانات لازم برای شــان فراهم شــود. استاندار 
هرمزگان نیزخواســتار همکاری اهالی روستاهای زاچ و 
داربست جهت اسکان در محل جدید شد و گفت : در حال 
حاضر اهالی این روستاها اصرار دارند که در مکان اسکان 
موقت فعلی، حضور دائمی داشته باشند؛ اما نظر دستگاه 
های تخصصی این اســت که این منطقه ســیلاب دشت 

محسوب می شود و در آینده با خطر سیل مواجه است.
 فریدون همتی در نشســت شورای برنامه ریزی و توسعه 
اســتان هرمزگان  به ارائه گزارش فعالیت های عمرانی و 
اشتغالزایی و سازندگی بسیج و سپاه امام سجاد)ع( استان 
هرمزگان در روســتاها اشاره کرد و بیان داشت: بسیج و 
سپاه همواره و در شــرایط مختلف، ظرفیت های خود را 
پای کار آورده و فعالیت های گســترده ای در استان دارند 

و از اقدامات ارزشمند آنها تشکر و قدردانی می نمایم.
وی به موضوع روســتاهای ســیل زده زاچ و داربست 
 در شــرق هرمزگان اشــاره کرد و بیان داشت: به دلیل 

آســیب دیدگی جاده ارتباطی این روســتاها نسبت به 
جابه جایی و اسکان موقت اهالی آنها در راستای رسیدگی 

بهتر و ایجاد امکانات رفاهی اقدام شد.
استاندار هرمزگان خاطرنشان کرد: در حال حاضر اهالی 
این روستاها اصرار دارند که در مکان اسکان موقت فعلی، 
حضور دائمی داشته باشند؛ اما نظر دستگاه های تخصصی 
این است که این منطقه سیلاب دشت محسوب می شود و 
در آینده با خطر ســیل مواجه است.همتی اظهار داشت: 
بر اساس نظر کارشناسی بنیاد مسکن استان، منطقه ای که 
دارای امکانات و زمین های بیشتری است و در کنار جاده 
آسفالت نیز قرار دارد، جهت اسکان اهالی روستاهای زاچ 

و داربست در نظر گرفته شده است.
وی اضافه کرد: امیدواریم اهالی این روستاها نیز به نظرات 
کارشناسی احترام گذاشته و با توجه به مطالعات صورت 
گرفته، همکاری لازم از ســوی اهالی صورت گیرد تا هر 
چه ســریعتر عملیات اســکان آنها در روستای جدید با 

امکانات مناسب انجام شود.

لزوم همراهی روستاییان و مسئولان برای اسکان دائم 

روستاییان زاچ وداربست چه سرنوشتی خواهند داشت؟ 
                                            علی زارعی/ دریا

daryaz           @gmail.com1359

                                                           
 M.hassaNNIa GMaIl.CoM@

 دکتر محمد حسن نیا/ دریا
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فروردین :   
حس ششم تان به شما می گوید که اتفاقی غیر  

عادی قرار است بیفتد. باید با پشتکار خودتان 
را به این اتفاق برســانید، در غیر این صورت 
ممکن است فرصت را از دست بدهید. آن چه اکنون اهمیت دارد 
این است که از حد و مرزهای خود فراتر روید. باید یاد بگیرید 
که بر هر مانعی که جلــوی راه تان قرار می گیرد غلبه کنید. به 
همه نشان دهید که اگر بخواهید کاری را انجام دهید چگونه برای 

تحقق آن تلاش می کنید.
 اردیبهشت   : 

به شــدت نیاز دارید که کمی راحت تر باشید و 
قدم در مســیری بگذارید که برای تان آشــناتر 
است. اما در حال حاضر عبور از چنین مسیری 
اصلًا مورد علاقه ی شما نیست. شاید دوست داشته باشید که به 
تجربه های لذت بخش گذشته فکر کنید، اما باید بدانید که این 
رویه در پیشــرفت شما نقش مؤثری ندارد. تنبل نباشید و مدام 
به عادت های گذشته ی خود نچسبید. اگر واقعاً قصد دارید که 
در یک رابطه تغییر ایجاد کنید، پس باید دست به خطر بزنید و 

احساسات تان را بروز دهید.
 خرداد  :

در چند روز آینده باید منتظر اتفاقات غیر منتظره 
باشید. شاید تصمیم بگیرید که در منزل یا محل 
کار اوقاتی را به آسودگی سپری کنید، اما ممکن 
است ناگهان عده ای به دیدار شما بیایند و خلوت تان را به هم 
بریزنــد. لزومی ندارد در برابر ایــن وضعیت مقاومت کنید، می 
توانیــد آدم های جدیدی را ملاقات کنید و چیزهای زیادی یاد 
بگیرید. این تجربه ها کمک تان می کنند که زندگی بهتر و جالب 
تری داشته باشــید. حالا که این فرصت پیش آمده از آن لذت 

ببرید.
تیر  :   

وقت گذراندن با دوســتان ایــده ی فوق العاده 
ای به نظر می رســد، اما شــاید به علت فعل و 
انفعالات کهکشانی تصمیم بگیرید که در فعالیت 
های جمعی شــرکت نکنید. به جای این که مدام به فکر دیگران 
باشید، کمی هم به خودتان فکر کنید و ببینید چه چیزی شما را 
شاد می کند، به این ترتیب می توانید با انرژی بیشتری به دیگران 
کمک کنید. رویای کوچکی را انتخاب کنید و بعد برای رسیدن 

به آن قدم بردارید.
 مرداد:

بــرای این که از یک فرصت اســتفاده کنید باید 
دقیقــاً بدانید که چه کار می خواهید انجام دهید. 
اگر خودتان سرپرست گروه هستید باید صبوری 
بیشــتری به خرج دهید. اگر می خواهید دیگران از شما پیروی 
کنند نباید چیزی را به آن ها تحمیل کنید و برای شــان سخت 
بگیرید. اگر همه چیز را کمی آســان تر بگیرید شانس موفقیت 
تان بیشتر خواهد شد. کمی به خودتان فرصت استراحت دهید، 
اگر نیت خوبی داشته باشید دیگران هرگز ناراحت نخواهند شد.

    شهریور  :
امروز باید راهی پیدا کنید تا از همه ی مشــغله 
ها فرار کنید. از تصورات تان کمک بگیرید تا به 
افق های دوردست فکر کنید. می توانید یک سفر 
ذهنی و درونی را آغاز کنید و افق های دیدتان را گسترش دهید. 
بحث های فلسفی می توانند چشم تان را به نقطه نظرات جدید 
باز کنند. نگران هزینه ای که باید بپردازید نباشید، این تجربه به 

شما دانایی می آموزد و ارزشی بیش از این ها دارد.
 مهر:

مــی خواهید عمق یک رابطه را بیشــتر کنید، اما 
حواس تان باشــد که انتظارات غیر واقعی نداشته 
باشید. شاید اتفاقات غیر منتظره ای بیفتد و امروز 
را برای تان ســخت کند، اما اگر انعطاف پذیری به خرج دهید 
مشکلی پیش نخواهد آمد. شاید همه چیز آن طور مرتب و منظم 
که برنامه ریزی کرده بودیــد اتفاق نیفتد، اما کمی اتفاقات غیر 

منتظره هم می تواند نمک روابط تان را بیشتر کند.
   آبان : 

شــاید امروز بتوانید دســت از کار بکشید و با 
دیگران اوقاتی را به شادی و تفریح بگذرانید. هر 
کاری که در دســت دارید کنار بگذارید و بیرون 
بروید، بهتر اســت با کسانی باشید که می توانند 
 خوشــحال تان کنند. یک کسی که همه چیز را آسان می گیرد 
می تواند کمک تان کند تا خشم تان را کنترل کنید. اکنون برای 
این که به تعادل برسید باید به تجربه ی لذت های ساده بپردازید. 
اگر شما زندگی را به خود سخت نگیرید همه چیز آسان خواهد 

شد.
  آذر  :

امروز نباید در روابط تان ســخت بگیرید، زیرا 
ممکن است دچار آشفتگی احساسی شوید. اگر 
چیزی هســت که تصمیم دارید درباره ی آن دیگران را متقاعد 
کنید باید آهسته و تدریجی پیش بروید. سعی کنید فرصت هایی 
را که برای برقراری ارتباط پیش می آید از دســت ندهید، البته 

این هم بستگی به شخصیت و مهارت شما دارد.
  دی  : 

اگر چه علاقه ی زیادی به کار کردن دارید، اما از 
طرفی هم دوست دارید که شادی و تفریح کنید. 
دیگران همیشه فکر می کنند که آدم خیلی جدی 
و پرکاری هستید و نمی توانید آن قدرها استراحت کنید. شاید 
کمی عشــق بتواند زندگی تان را تغییر دهد. بهتر است یک روز 
 را به خودتان استراحت دهید و هیچ کاری نکنید، به این ترتیب

 می توانید با یک انرژی دوباره به کارتان برگردید.
 بهمن:

از آن جایی که خانواده ی شما به ارزش های سنتی 
اعتقاد دارند، تصمیم دارید که بعضی چیزها را بروز 
ندهید و نزد خودتان نگه دارید. شاید به این نتیجه 
برسید که در حال حاضر چیزی درباره ی خواسته های تان نگویید، 
زیرا به نظر می رسد که دیگران آمادگی شنیدن حرف های شما را 
ندارند. برای این که در یک تعامل موفق باشــید باید به احساسات 
طرف مقابل توجه کنید و با در نظر گرفتن حالات آن ها مقصودتان 
را بیان کنید. وقتی موضوع ســر مسایل عاطفی است باید به زمان 

بندی دقت کنید.
اسفند : 

امروز افکارتان از وضــوح بالایی برخوردارند و 
شاید بتوانید آن ها را به واقعیت تبدیل کنید. برای 
این که در تحقق افکارتان موفق شوید بهتر است با 
دیگران مشورت کنید. جهت غلبه بر موانعی که سر راه تان قرار می 

گیرد باید خلاقیت به خرج دهید. 
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 سرویس سلامت // رئیس مرکز مدیریت 
بیمارستانی و تعالی خدمات بالینی وزارت 
بهداشــت با اشــاره وضعیت تخت های 
بیمارســتانی مختص کرونا، درباره برخی 
برای مقابله  نیرو  بر کمبود  اظهارات مبنی 
با کرونا، گفت: اکنــون به دلیل درگیری و 
بیماری پزشــکان و کادر درمان با کرونا، 
در برخی رشــته ها در برخی اســتان ها 

مدیریت شده  البته  که  داریم  کمبودهایی 
است. 

دکتــر گلپیرا دربــاره وضعیــت تخت های 
بیمارستانی مربوط به بیماران مبتلا به کرونا، 
گفت: اولا باید توجه کرد که هنوز تخت های 
بیمارستانی مربوط به کرونا در کشور ظرفیت 
خالی دارند و اینطور نیســت که بگوییم همه 

تخت های بیمارستانی پر شده اند.

وی افزود: اما، در حال حاضر در حقیقت داریم 
به ظرفیتی می رسیم که در سیستم رسیدن به 
وضعیت رنگ نارنجی یا فاز خطر را احساس 
می کنیم؛ چراکه وضعیت کنونی مانند شرایط 
عید نیســت که تمام خدمات غیر کرونایی را 
تعطیل کرده باشیم، بلکه در حال حاضر هم به 
بیماران مبتلا به کرونا خدمات ارائه می دهیم و 
هم سرویس دهی به سایر بیماران را نیز انجام 

می دهیم. 
گلپیرا ادامــه داد: در واقع به طور کلی باید در 
بیمارســتان هایمان مراقب ظرفیت تخت ها 
باشیم. بهترین حالت زمانی است که 3۰ درصد 
ظرفیت تخت های خالی یک بیمارستان را به 
کرونا اختصاص دهم. در این صورت خیالمان 
راحت است که تعداد کسانی که به بیمارستان 
مراجعه می کنند و تعداد کسانی که از بیمارستان 
مرخص می شوند، در یک بازه زمانی مناسب، 
 حرکت و چرخش تخت مناســبی را ایجاد 
می کنند. حال اگر این درصد بالاتر رود، وارد 
 فاز خطر می شویم و در حال حاضر احساس

 می کنیم که ممکن اســت به این فاز برسیم. 
زیرا ممکن است به صورت ناگهانی اتفاقی رخ 
دهد، تعداد بیماران مراجعه کننده به بیمارستان 
افزایش یابد و بیمارســتان مجبور شــود در 

اورژانس بیماران را نگه دارد.
گلپیرا با بیان اینکه اکنون تمام بیمارستان های 
دولتی زیر مجموعه دانشگاه های علوم پزشکی 
به غیر از بیمارستان های تک تخصصی بیماران 
مبتلا به کرونا را می پذیرند، ادامه داد: در حال 
حاضر داریم یــک ارزیابی مجدد از وضعیت 
بیمارســتان هایمان انجام مــی دهیم. با این 
ارزیابی خودمــان را تا مهر ماه برای آنفلوانزا 
آماده می کنیم. بر این اســاس تمامی جاهایی 
که فکر می کنیم با توجه به شــیوع بیماری و 
سابقه ای که از ســال های گذشته در زمینه 
آنفلوانزا داشتیم، ارزیابی می کنیم تا بدانیم که 
چه مناطقی را باید تجهیــز ویژه انجام دهیم.
وی دربــاره برخی اظهــارات مبنی بر کمبود 
نیرو در برخی اســتان ها برای مقابله با کرونا 
و درخواســت نیروی داوطلــب، گفت: کادر 

درمان به شــدت خسته و فرسوده شده است. 
واقعا کشش در کادر درمان بسیار کاهش یافته 
است. به هر حال در هر صنف و رشته ای یک 
زمان تعطیلی و استراحت وجود دارد. این در 
حالیست که زمان استراحت کادر درمان مان 
به شدت کم است. علاوه بر این درصد زیادی 
از کادر درمان و پرسنل از آنجایی که به شدت 
درگیر بیماران سخت و شدید هستند،  درگیر 
کرونا و بیماری شدند و هر یک از این پرسنل 
به مدت دو هفته از سیستم خارج می شوند.وی 
با بیان اینکه تاکنون ۱۰ تا ۱2 هزار نفر در کادر 
درمانی کشور با کرونا درگیر شده اند و همچنان 
هم این وضعیت ادامه دارد، گفت: این موضوع 
برای سیستم درمانی دردسر ایجاد کرده است. 
ما برای پرسنل مان ناراحتیم که برای خدمت 
دهی به مردم از جان شــان گذشتند. حال در 
 این وضعیــت با کمبــود کادر درمان مواجه 
شده ایم. کادر درمانی که باید روزانه شش تا 
هشت ســاعت کار کند، اکنون گاهی باید ۱2 
ساعت کار کند. حتی گاهی 24 ساعت شیفت 

دارد. بنابراین فشــار زیادی به سیستم درمان 
وارد می شــود.گلپیرا گفت: در گروه پزشکی 
هم وضعیت به همین منوال است. با توجه به 
اینکه ما همیشه ســعی کردیم که با تمهیدات 
زیادی، تمامی پزشکان و متخصصین مختلف 
در همه بیمارستان هایمان داشته باشیم، اکنون 
به دلیل درگیری و بیماری پزشــکان با کرونا، 
در برخی رشــته ها در برخی استان ها کمبود 
 داریم که این وضعیت جالب نیست. امیدواریم با 
برنامه ریزی هایی که انجام می دهیم، بتوانیم 
جایگزینی مناسب را ایجاد کنیم و به ظرفیت 
پیشــین بازگردیم. هر کس که مــی تواند به 
سیستم درمان کمک کند، خوشحال می شویم 
که نیروهای داوطلب به دانشــگاه های علوم 
پزشکی مراجعه کنند و بتوانیم از ظرفیت آنها 
اســتفاده کنیم. بحث کمبود نیرو را کمابیش 
در برخی اســتان ها می بینیم، اما به هر حال 

مدیریت شده است.
گلپیرا گفــت: در طی این مدت پنج ماهه ۱۰ 
تا ۱2 هزار نفر از کادر درمانی کشور با کرونا 
درگیر شده و مبتلا شده اند. از مردم خواهش 
می کنیم که پروتکل های بهداشتی را رعایت 
کنند، حتما از برگزاری اجتماعات جلوگیری 

کرده و فاصله اجتماعی را رعایت کنند.

سرویس ســلامت // یک فوق تخصص 
درمان  نحوه  درباره  عفونی  های  بیماری 
مبتلایان کرونا کــه فاقد علائم بیماری 

هستند، توضیح داد.
 دکتر مینو محرز با اشــاره بــه نکاتی که 
مبتلایان بی علامت بــه کرونا باید رعایت 
کنند، گفت: اولا باید توجه کرد که آماری که 
مبنی بر ابتلای 2۵ میلیون نفر از ایرانیان به 
کرونا مطرح شده، تخمینی است ؛ به طوری که 
با توجه به داده هایی که داریم و با مدل های 
اپیدمیولوژیک، بر حسب یکسری معیارها، 
این آمار را تخمین می زنیم . بنابراین تخمین 
ما این است که 2۵ میلیون نفر گرفتار بیماری 

شده باشند.
 وی با بیان اینکه اینطور نیســت که برای 
2۵ میلیون نفر تست تشخیصی انجام داده 

باشیم، افزود: چراکه بخش زیادی از این افراد 
مبتلای بدون علامت بوده اند.

 محرز با اشاره به ناقل بودن مبتلایان بدون 
علامت کرونا، ادامه داد: بیمارانی که به کرونا 
مبتلا شده اند، اما هیچگونه علائمی ندارند، 
در صورتی که متوجه بیماری شــان شدند، 
باید قرنطینه را رعایت کنند و تا حد امکان 
در یک اتاق جداگانه قرار گیرند. فردی هم 
که از بیمار پرستاری می کند و یا برایش غذا 
و... می برد، حتما باید ماسک زده و از فاصله 
یک متر و نیم از بیمار قرار گیرد. این افراد 

بهتر است خیلی در جمع خانواده نباشند.
 وی همچنین گفت: بــرای مبتلایان بدون 
علامت بین سه تا هفت روز قرنطینه کافی 
است و بعد می توانند با ماسک بیرون آیند. 

معمولا گفته می شود مدت قرنطینه مبتلایان 
بدون علامت می تواند کمتر باشد و حداکثر 
بعد از ۱۰ روز می توانند از قرنطینه خارج 
شوند، اما افرادی که علائم دارند حداقل باید 

تا ۱4 روز قرنطینه باشند.
 محرز تاکیــد کرد: در عین حال افراد مبتلا 
به کرونایی که بدون علامت هستند، نیازی 
به مصرف دارو ندارنــد. معمولا در درمان 
سرپایی افرادی که به نوع خفیف کرونا مبتلا 
شــدند، دارو داده نمی شود. البته افرادی که 
خیلی خفیف مبتلا شــده اند، گاهی ممکن 
اســت از کلروکین استفاده کنند، اما به طور 
کلی ایــن افراد نیاز به درمان خاصی ندارند 
و فقط کافی است که تغذیه مناسب داشته و 

قرنطینه باشند.

احتمال ورود بیمارستان ها به »فاز خطر« 

  کرونایی های بدون علامت چگونه درمان می شوند؟ 

سرویس سلامت // عضو کمیته علمی ستاد 
مقابله با کرونا درباره نتایج تحقیقاتی مبنی 
بر ابتلای ۲۵ میلیون ایرانی به کرونا تا کنون، 
توضیح داد و گفت: چه سیاســت کشور بر 
ایجاد ایمنی جمعی باشد و چه نباشد، ما در 
حال حرکت به سمت ایمنی جمعی هستیم 
که به اعتقاد بنده روند ایجاد ایمنی نسبی، 

روند مثبتی است. 
دکتر مسعود مردانی با تاکید بر اینکه 8۰ تا 8۵ 
درصد موارد مبتلا به کووید۱۹ بدون علامت 
هستند، گفت: برهمین اســاس هم این آمار 
2۵ میلیونی جزو آمــار روزانه ای که وزارت 
بهداشت اعلام می کند، نیست. ارائه آمارهایی 
مانند ابتلای 2۵ میلیون ایرانی به کرونا تاکنون 
با مطالعات ســری اپیدمی بر بیماری به دست 
می آید که نشانگر وســعت گسترش بیماری 

است.
وی با بیــان اینکه این موضوع را باید به فال 
نیک گرفت، تصریح کرد: اگر این تعداد افراد 
به بیماری کرونا مبتلا شده باشند، به احتمال 
زیاد مجددا به بیماری مبتلا نمی شــوند؛ زیرا 
آنتی بــادی محافظت کننده در بدن شــان به 
وجود آمده است و شــاید اگر روزی تا 7۰ 
درصد جمعیت ایران مبتلا شوند بتوان ماسک، 

دستکش و... را کنار گذاشت. 
این متخصــص بیماری های عفونی ادامه داد: 

ابتــلای مجدد به کرونا برای بار دوم بســیار 
نادر است و در صورتی که فردی مجددا مبتلا 
شود امکان ابتلا به نوع شدید و خفیف در او 

یکسان است. 
وی در پاسخ به این سوال که چرا آمار مرگ 
و میر ناشــی از کرونا دقیق ذکر می شود اما 
آمار اعلام شــده در مورد ابتلای 2۵ میلیون 
ایرانی با آمار روزانه وزارت بهداشت مطابقت 
ندارد؟، گفت: حدود 8۰ تا 8۵ درصد مواردی 
که بی علامــت یا کم علامت به ویروس مبتلا 
می شــوند، مرگ و میر ندارنــد و علت این 
تفاوت همیــن موضوع اســت. عضو کمیته 
علمی مقابله با کرونا، گفت: کشورمان در حال 
حرکت به سمت ایمنی جمعی است؛ بنابراین 
چه سیاست کشور بر ایجاد ایمنی جمعی باشد 
و چه نباشد، ما در حال حرکت به سمت ایمنی 
جمعی هستیم. اعتقاد بنده این است که روند 
ایجاد ایمنی نسبی، روند مثبتی است. با توجه 
به این موضوع برای دسترسی به واکسن باید 
وضعیــت بیماری در ایــران و جهان را کنار 
یکدیگر بسنجیم. در صورتی که یک بار ابتلا 
به بیماری سبب عدم ابتلای مجدد به کویید۱۹ 
باشد، نشان می دهد فرد در برابر بیماری ایمن 
شده است، ولی اگر ایمنی پایدار نباشد حداقل 
تا زمان دسترسی به واکسن و درمان قطعی به 
طور موقت از این مخمصه نجات پیدا می کنیم.

مردانــی درباره تخمین مــوارد ابتلای تا 3۵ 
میلیون ایرانی به بیمــاری در ماه های آینده، 
تصریح کرد: در اسفند ماه پیش بینی کرده بودم 
که حداقل تا یک سال آینده 3۰ تا 7۰ درصد 
افراد به کرونا مبتلا خواهند شد، آن زمان این 
موضوع باعث ناراحتی مردم شــد، اما اکنون 
می بینیم که آن پیش بینی ها درست بوده است و 

قدم اول ایمنی جمعی محقق شده است.
 رییس جمهور در جلسه ستاد ملی مقابله با 
کرونا با استناد به گزارشی از وزارت بهداشت 
اعلام کرد که تخمین زده می شــود در ۱۵۰ 
روز اخیــر  2۵ میلیون ایرانــی به ویروس 
مبتلا شده اند و 3۰ تا 3۵ میلیون نفر دیگر در 

معرض ابتلا به آن خواهند بود.
در همین راســتا مصطفی قانعی - دبیر کمیته 
علمی ســتاد مقابله با کرونا گفت که بیش از 
۹۰ درصد  کســانیکه به بیماری کووید_۱۹ 
مبتلا می شــوند، آنقدر خفیف است که حتی 
به پزشک مراجعه نمی کنند. بنابراین زمانیکه 
وزارت بهداشــت اعلام می کند 2۵ میلیون 
نفر یا نزدیک به 2۰ درصد جمعیت کشــور، 
به کرونا مبتلا شــده اند، به معنای همان گروه 
مبتلای خفیف هســتند که با ویروس مواجهه 
داشته اند، اما مشــکلی نداشتند که بخواهند 
به پزشــک مراجعه کنند و تســت مولکولی 

تشخیصی از آنها گرفته شود.

عضو کمیته علمی ستاد مقابله با کرونا مطرح کرد 

ایران در حال حرکت به سمت ایمنی جمعی کرونا

تامین هزینه یک دستگاه پلاسما فرز توسط خیرین قشم  

سرویس ســلامت // مدیر شبکه بهداشت 
و درمان شهرســتان قشم از تامین هزینه 
۶ میلیارد ریالی  یک دســتگاه پلاسما فرز 
توسط شیوخ و خیرین شهرستان قشم خبر 

داد.
به گزارش خبرنــگار دریا ؛ دکتر حمیدرضا 
بهــزادی افــزود: در راســتای همکاری و 
مشارکت خیرین در بخش بهداشت و درمان 
شهرستان، نشســت مشترکی با حضور شیخ 
محمد علی امینی، از علمای دینی اهل سنت 
جنوب؛ شیخ عیسی چهره افروز، امام جمعه 
شــهر درگهان؛ حسن زاده نماینده دکتراحمد 
مرادی نماینــده مردم در مجلس شــورای 
اسلامی؛ دکتر هروآبادی، رئیس بیمارستان  و 

جمعی دیگر از شــیوخ و اصحاب رسانه در 
شبکه بهداشت قشم برگزار شد.

دکتــر بهــزادی ضمن تشــکر از شــیوخ، 
خیریــن، مــردم و ارگانهایی کــه به طرق 
درمــان  و  بهداشــت  کادر  از   مختلــف 
حمایت کــرده اند، گفــت: از ابتدای اعلام 
مورد مثبت در شهرســتان قشم تاکنون بیش 
از 4 هزار تست تشــخیصی بیماری کووید 
۱۹ گرفته شده اســت که تعدادی از بیماران 
در بیمارستان بســتری و تحت درمان قرار 

گرفته اند.
وی با اشــاره به تلاش های مســتمر کادر 
بهداشــتی و درمانی افزود: جهت تســهیل 
در خدمت رســانی به بیماران بســتری در 

تامین تجهیزات ســرمایه ای  بیمارســتان، 
از جمله دســتگاه اکسیژن ســاز دوم برای 
بیمارســتان، دستگاه پلاســما فرز و سایر 
تجهیزات نظیر ونتیلاتور در اولویت قرار دارد.

در این نشست شیخ محمد علی امینی ضمن 
تشــکر از خدمت رســانی مدافعان سلامت 
شهرستان قشم، گفت: در این شرایط سخت 
شیوع گسترده بیماری کووید-۱۹، کمک به 
کادر بهداشت و درمان به هر طریق ممکن از 
واجبات بوده و نیاز است که خیرین و مردم 
با تمام توان جهت کمک رســانی در صحنه 
حاضر باشند تا کمبودهای بهداشتی و درمانی 
در این برهه از زمان، با یاری رسانی خیرین 

مرتفع گردد.

  سرویس ســلامت // رئیس اداره سلامت 
نوجوانان، جوانان و مدارس وزارت بهداشت، 
از لغو معاینات عمومی پزشــکی نوآموزان 
بدو ورود به مدرســه به دلیل شیوع کرونا 

خبر داد. 
دکتــر گلایــل اردلان  با بیــان اینکه فعالیت 
مراکز بهداشــتی درمانی در خصوص معاینات 
غربالگری نوآموزان در بدو ورود به مدرسه فعلا 
لغو شده اســت، گفت: این محدودیت به علت 
پیشگیری از ازدحام والدین در مراکز بهداشتی 
درمانی در نظر گرفته شــده است. وی افزود: 
بر اســاس نامه نگاری های انجام شده و پس از 
برگزاری وبیناری، آخرین ابلاغیه ها اعلام شد. 
این محدودیت ها تنها برای تهران نیســت و در 

سراسر کشور اجرایی می شود.
اردلان ادامه داد: بر اساس آخرین نامه نگاری ها 
قید شــده است که در شرایط پاندمی کووید۱۹ 
انجام ارزیابی های دوره ای و معاینات پزشکی 
نوآموزان بهتر است در طول سال انجام شود و 

فعلا در طرح سنجش متوقف شود. وی با تاکید 
بر اینکه شــرایط در بحــران کرونا می تواند به 
صورت لحظه ای متفاوت باشد، تصریح کرد: با 
توجه به شرایط و تصمیم گیری های ستاد کرونای 
شهرستان ها هر تصمیمی قابل تغییر است. اکنون 

با توجه به اینکه ممکن است در مراکز با ازدحام 
والدین روبرو شــویم، اعلام کرده ایم معاینات 
عمومی پزشکی نوآموزان بدو ورود به مدرسه در 
طرح سنجش در مراکز جامع خدمات سلامت 

وزارت بهداشت فعلا لغو است .

معاینات پزشکی نوآموزان بدو ورود به مدرسه لغو شد
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 در میان روزنامه های منطقه ای کشور

,,
  با به کار گیری حداقل 100-

150 نفــر از نیروهــای بومی و 
جویــای کار منطقه که غالب آنها 
ساکن محلات قدیمی و از محلات 
تپه الله اکبر، دو هزار، بهشت 
زهرا، پشــت شهر، کمربندی و 
... بودند؛ در مدت 3-۴ ســال 
اجرای پروژه به عنوان پرسنل 
اداری و پشــتیبانی و حراست 
و نقلیــه و حتی نیروهای فنی و 
کمک بــه اغلب آنها برای تامین 
مســکن چه در همین پروژه و 
چه در مکانهــای دیگر و محلات 
خود و تامین مصالح به آنها برای 
ســاخت منزل و تامیــن لوازم 
منزل و ایجاد رابطه دوستانه با 
تمامی آنها، بــر خود می بالیم و 
در پیشــگاه خدای خود که این 
عزت و اعتبار را در وجود بنده 
و همکارانم قرار داد، خوشحال 

و شاکر هستم.

  بــا توجــه بــه ایجــاد محیط 
کارگاهــی بــزرگ بــا اشــتغال 
۴00-500 نفــر نیروی کار در 
تمامی سطوح، همچنین احداث 
کمپ های رفاهی و سکونت از 
نکات مهم پروژه، پافشــاری بر 
رعایت اصول ایمنی و بهداشتی 
برای تمامی شاغلین در کارگاه، 
چــه از لحــاظ اســتفاده از کلاه 
ایمنی و کمربند و حمایل بند و 
لایف لاین در محیط های سقوط 
آزاد گرفته تا پوشش چاله های 
آسانســور و ایجــاد راه پله ای 
ایمن بــرای تردد بــا نرده های 
موقت و ... بعلاوه رعایت نکات 
مهم بهداشتی فردی و عمومی 
بود که در صورت سهل انگاری 
و عدم رعایت، جریمه های مالی 
ســنگینی برای خاطیــان وضع 

گردیده بود.

,,

  طرح مســکن مهر که در دولت نهم و دهم 
اقشار متوسط  باعث خانه دار شدن  توانست 
 و محــروم جامعه شــود، گاهی هــم دارای 
حاشیه های می شد و دولت یازدهم ودوازدهم 

اما اعتقادی به مسکن مهر نداشت. 
  برخی از پروژه ها مانند پروژه مسکن مهر درخت 
سبز و پل خواجوی بندرعباس و... که توسط یکی 
از مهندسان جوان هرمزگاني به نام محمدحق نیا به 
عنوان مجری و پیمانکار ودر قالب شــرکت  اجرا 
شد، توانست به عنوان پروژه های موفق در مسکن 
مهر کشور واستان مطرح شود. مسکن مهر درخت 
سبز با مدیرعاملی یک طلبه جوان استان و اجرای 
این پروژه توســط حق نیا به عنوان مجری پروژه 
توانست به عنوان پروژه ای پیشرو در مسکن مهر 
استان و کشور به لحاظ کیفیت و قیمت و رضایت 
مالکان این طرح مسکن مطرح شودو  بازتاب هایی 
هم در رسانه های کشوری واستانی داشت. در این 
شماره روزنامه و در ادامه گزارش قبلی ودر قسمت 
دوم گفتگوی مان با مهندس حق نیا مهندس جوان 
هرمزگاني در خصوص جزئیات موفقیت شان در 
اجرای طرح های مســکن مهر که اجرا کرده اند، 
گفتگو کردیم که اجرای آن توســط فعالان حوزه 
ساخت وساز مسکن و انبوه سازان و... می تواند در 

تولید پروژه های مرغوب تر اثرگذار باشد. 
  ده گام موفقیت مسکن مهر 

  مهندس محمد حق نیــا در این خصوص گفت: 
اززمان شروع پروژه های مسکن مهر، به دید خودم، 
بــازه زمانی اجرای کار، را می توان به ۱۰ گام مهم 

تفکیک و نامگذاری کرد:
  گام اول:

  بعد از انجام بستر سازی و بتن مگر، چون دیدگاه ها 
نسبت به »۱-شــروع ۲- عاقبت طرح مردمی« 
مناسب نبود و این نوع دیدگاههای عمومی باعث 
تضعیف ما در جذب کادر فنی و نیروهای اجرایی 
متخصص قوی و در شــأن کار و پروژه مان و هم 
تضعیف و ســردی مردم و اعضــاء برای اعتماد و 
پرداخت های ســهم آورده می شد، برای اینکه از 
همان ابتدای شــروع پروژه  مســکن مهر درخت 
ســبز گام محکمی در اعتماد سازی عمومی انجام 
داده باشــیم، ۱۵۰۰ تن میل گرد ) حدود 7۰-۶۵ 
ظرفیت)تریلــی( ( را در یک پارت خریداری و با 
شرکت حمل و نقل به نحوی هماهنگی کردیم که 
کل ظرفیت های میلگرد بین بازه زمانی ۴-۵ ساعته 
جهت تخلیه به مقصد برسند.وی گفت: از آنجائیکه 
پروژه های ما با ورودی اصلی بلوار راه آهن فاصله 
زیادی داشــت، در آن روز به یاد ماندنی از درب 
ورود کارگاه تا خیابان اصلی راه آهن و حتی بیشتر 
از آن، ظرفیت هــای تریلی میلگرد جهت تخلیه 
 صف کشیده بودند و این رژه کامیون ها در آن جو، 
بی اعتمادی عمومی نسبت به طرح هایی که حتی 
در زمینه های استیجاری که متولی طرح دولت بود 
و طرحهای موفقی از کار در نیامد و اکنون طرحهای 
۱۰۰% مردمی در شــرف اجرا بود و این اقدام را 
ضروری می دانستیم؛ چون باعث شد گام نخست را 
چنان محکم برداریم که اعتباری برای پروژه خود 
خریده باشــیم.حق نیا اظهار داشــت: در مجموع 
7۰۰۰ تن میل گرد مورد نیاز اجرای اسکلت و تولید 
تیرچه خریداری کردیم و کار جالبی که انجام شد 
ایجاد هماهنگی بسیار دقیق بین کارگاه های تولید 
تیرچه مســتقر در پروژه و کارگاه خم و برش میل 
گردهای مورد نیاز اجرای اسکلت و تبادل به موقع 
میل گردهای مازاد خود با یکدیگر بود، به نحوی 
که در پایان پروژه با وجود اســتفاده حدود 7۰۰۰ 
تن میل گــرد، در نهایت میزان پرتی میل گردهای 
غیر قابل استفاده به اندازه ظرفیت نیسان ۲ تنی نیز 
نبود و غالب آن شــامل میل گردهای بدون آج که 
 به عنوان بندیل دور دســته های میل گرد استفاده 
می شــوند، بود و این موضوعی خارق العاده و بی 
نظیر و یک کار مهندسی دقیق و حساب شده بود.

وی افزود: هیچ کدام از نیروهای اجرایی اســکلت 
حق برشکاری خودســرانه از انبارهای میل گرد 
را نداشتند. با انجام محاسبات دقیق، لیستوفرهایی 
جهت برشــکاری تمامی میل گردهای ورودی به 
کارگاه تنظیم و تحویل مسئول برشکاری میل گردها 
می گشت و از طرفی نقشه های اجرایی میل گرد 
گذاری دقیقی ترســیم و در اختیار اکیپ اجرایی و 
سرپرست مربوطه بود و میل گردهای مورد نیاز هر 
قســمت را با توجه به شماره گذاری از دسته های 
مربوطه برداشته و استفاده می شد که هم سرعت کار 
را بــالا می برد و هم دقت اجرای میل گرد گذاری 
سازه و هم به طریقی به صفر رساندن میزان پرتی 

میل گرد.
  گام دوم:

  این مهنــدس جوان هرمزگاني افزود: در گام دوم 
برای کنترل کیفی کار، دفتر فنــی قوی راه اندازی 
کردیم و بالغ بر ۲۰ نفر پرســنل فنی مهندســی از 
جوانان با استعداد و پرتلاش در زمینه های عمران 
و معماری و ۴-۵ نفر نیز در زمینه تاسیسات برقی 
و مکانیکی جذب و بلوک ها را بین آنها تقسیم بندی 
و نظارت و مدیریت بر حســن اجرای بلوک ها ، 
کنترل برنامه زمانبندی، تهیه صورت وضعیت های 
اکیپ های مربوطه به هر کدام از آنها محول گردید 
و روزانه خودم نیز به تمامی ۴۳ بلوک در حال اجرا، 
سرکشی و از راه پله های موقت هر ۴۳ بلوک بالا 
و پایین می شدم و چنان رابطه دوستانه و از طرفی 
سخت گیرانه با نیروهای فنی ایجاد شده بود که به 
همان نسبت حسن انجام وظیفه در آنها جاری شده 

بود.
  گام سوم:

  مهندس حق نیا گفت: در گام ســوم با شناختی 
 که از وضعیت کارهای عمرانی داشــتم و همچنین 
 پی گیری و پرس و جــو، در زمینه های مختلف 
اکیپ هــای اجرایی، بهترین ها را انتخاب و به کار 

گماشتیم.
  گام چهارم:

  مهندس حــق نیا گفت: با شــروع پروژه بدلیل 
حساســیت موضوع و حجم بالای بتن مورد نیاز، 
از آنجائیکه تامین بتن مناسب و با کیفیت موضوع 
بســیار مهمی بود و همچنین وقفه زمانی و تاخیر 
در پروژه نداشته باشیم، اقدام به ایجاد و راه اندازی 
یــک واحد تولید بتن آمــاده ) بچینگ( در پروژه 
کردیم و با توجه به اینکه در مجموع با احتســاب 
فونداســیون + ستون و دیوار برشی + سقف، ۸۳7 
مرحله بتن ریزی داشتیم، چه از لحاظ حرکت در 
برنامه زمانبندی و مهمتر تضمین کیفیت بتن، احداث 
بچینگ موضوع بســیار ضروری بود.وی گفت: با 
توجه به رشته تحصیلی خودم و آگاهی از ماهیت 
سازه ساختمان، علاوه بر ایجاد حساسیت در اجرا 
و کنترل سازه توسط اکیپ اجرایی و مهندسین دفتر 
فنی، موضوع بتن ریــزی و نگهداری آن موضوع 
بسیار مهمی بود؛ به طوریکه گاها« زمان هایی که 
بتن ریزی پی در پی بدون وقفه بود، با توجه فاصله 
زمانی ۱۵ دقیقه ای پروژه تا منزل، شــبانه روز در 
کارگاه حضور داشــتم و به صورت چکمه پوشیده 
گاها موارد حســاس را خودم ویبره می زدم و اگر 
در مواردی کار و کیفیت ناخودآگاه از توان و کنترلم 
خارج می شد، گریه می کردم. در زمان بتن ریزی 
اکیپ های آموزش دیده ای حضور داشــتند که از 
لحاظ رعایت مسائل فنی کاملا توجیه شده بودند 
و هیچ کارگر و نیروی مستقر در بتن ریزی های تا 
اتمام کار جهت پایین آوردن ریســک آلودگی بتن 
حق نداشــتند، از هیچ نوع خوراکی استفاده نمایند 
و حتی پرســنل حراســت بازدید بدنی می کردند 
که حتی مواد غذایی کوچک مانند خرما که هسته 
آن تولید آلودگی می کرد، همراه اکیپ نباشــد. در 
تمام مراحل بتن از نمونه افزودنی های گران قیمت 
 هلندی برای روانی و افزایش مقاومت بتن و همچنین 
 نمونه های دیگری که به صورت غشاء یک طرفه عمل 
می کردند، بعد از بتن ریزی برای کیورینگ و نگهداری 
بتن استفاده می کردیم و امکان نداشت مرحله ای از 
بتن ریزی، بدون انجام آزمایشات تعیین مقاومت بتن 

اجرا گردد و حساســیتی در نیروها و پرسنل دفتر 
فنی ایجاد کرده بودیم که چنان بتن با کیفیتی تولید- 
اجرا و عمل آوری می شد که مسئولین آزمایشگاه 
 طرف قرارداد با کارفرمــا، گاها« به کارفرما اظهار 
می داشتند جواب نتایج چنان بالاتر از رنج هست که 
این بالا بودن آنهم برای پروژه ای به نام مسکن مهر 
خود شک برانگیز است و جناب حاج آقا عبدالرضا 
حیدری ســراجی مدیرعامل پروژه چندین بار این 
 موضوع را مطرح کردند و به ایشــان خاطرنشــان 
می کردم هم نمونه های شــاهد موجودیت دارند و 
هم سازه های اجرا شده برای انجام هر گونه تستی، 
پس ترسی نداریم و افتخار می کنیم تمام مراحل کار 

درست اجرا شده است.
  گام پنجم:

  مهندس حق نیا اظهار داشت: برای کنترل درست 
کار چه از لحاظ حرکت در برنامه زمانبندی و چه 
کنترل هــای فنی در هر وقت شــبانه روز، اقدام به 
ایجاد و راه اندازی کمپ های بزرگ برای اســتقرار 
و استراحت هم نیروها و اکیپ های مختلف اجرایی 
و هم نیروهای متخصص دفتر فنی و حتی خودمان 
کردیم و علی رغم رعایت تمامی مســائل فنی و 
سختگیرانه و لحاظ جرائم سنگین برای اشتباهات 
کاری، چنان رابطه دوستانه ای بین تمامی نیروهای 
شاغل در کارگاه ایجاد کرده بودیم که همه با رضایت 
و خوشــحالی کار خود را انجام می دادند و برای 
روحیه دادن به بچه هــا و حتی تنبیه های روحیه 
بخش، از لحاظ روان شناسی کارهای زیادی انجام 
دادیم. مثلا تنبیه ها را به صورت مفرح اجرا می کردیم 
و حوض آبی مخصوص تنبیه بود که در صورت بروز 
اشتباه، طرف خاطی مجبور بود در حوض آب شنا 
کرده و موارد اشتباه با حالت مفرح تذکر می گردید. 
این راه اندازی کمپ های بزرگ هزینه های تجهیز 
کارگاه را بسیار افزایش می داد؛ چه از لحاظ ساخت 
کمپ و تامین تجهیزات مورد نیاز آنها و چه از لحاظ 
هزینــه های آب و برق مصرفی ماهانه که آن زمان 
هزینه های برق مصرفی ماهانه کارگاه در مجموع به 
ماهی بالغ بر ۳۰-۳۵ میلیون می رسید و برای تامین 
آب شرب- انجام کار- کیورینگ و نگهداری سازه 
با ایجاد استخرهای بزرگ، روزانه ۵ الی ۶ تانکر آب 

مصرف داشتیم.
  گام ششم:

   حق نیا گفت: جهت حرکت مطابق برنامه زمانبندی، 
تامین بموقع مصالــح ضروری بود. لذا در حد توان 
کارگاه هــای تولیدی راه اندازی کردیم و آیتم هایی 
نظیر؛ تولید خرپا و تیرچه، تولید کلیه چهارچوب و 
فریم ها و درب و پنجره های فلزی، تولید بلوک های 
سیمانی، تولید بلوک های لیکا، تولید جداول بتنی، 
برشکاری و قطع و خم کلیه میل گردهای مصرفی 
و پلاک گذاری و شــماره بندی آنها، تولید دربهای 
 داخلــی چوبی بــا ورق اچ دی اف، تولید درب و
پنجره های دوجداره یو پی وی ســی و آلومینیوم، 
تولید شیشــه های دوجداره، تولیــد بتن آماده در 
کارگاه و ... کــه تامین مصالــح علاوه بر کمک در 
افزایش سرعت کار و حرکت در برنامه زمانبندی، 
 هــم باعث افزایش کیفیت و کنتــرل تولید مصالح 
می شــد و هم اینکه با توجه به قیمت های پایین 
قراردادهــا به صورت مقطوع آن هــم با این تعداد 
پرســنل و هزینه های بالاســری و تجهیز کارگاه 
و همچنین تغییر بســیاری از آیتم های ساختمان 
مثل اجرای نماهای شســته- اجرای سرامیک کف 
واحدها- محوطه سازی های زیبا، احداث پارک ها 
و ... جهت افزایش کیفیت بدون ادعای در افزایش 
قیمت ها و صرفا به خاطر رضایت مردم، ریســک 
ضرر و زیان ناشی از این افزایش قیمت ها را داشتیم؛ 
لذا تولید مصالح بسیاری از این هزینه ها و ریسک و 

احتمال ضرر و زیان را کاهش می داد.
  گام هفتم: اعتمــاد کارفرمایان غیر فنی، 

باعث افزایش تعهدات می شد
  به گفته مهندس حق نیــا از آنجائیکه کارفرما و 
مسئولین هر ۲ شرکت تعاونی، از معتمدین محلات 
خود بوده، با توجه به اعتمادی که به بنده و همکارم 
جناب مهندس کریــم زاده کرده بودند و همچنین 

اعتمادی که مردم به این بزرگواران داشتند و اینکه 
ســاخت منازل برای افرادی بود که می دیدم با چه 
امیدی منتظر دریافت واحدهای خود هســتند و 
با چه تحمل فشــار مالی و با فروش لوازم و حتی 
 طلاها و اندوخته های خود کم کم هزینه ها را تامین 
می کننــد و از همه مهمتر مجموع این اعتمادها از 
طریق کارفرمای غیر فنی که ســر رشــته ای از 
 ساختمان نداشــتند، بنده را مصمم تر و متعهد تر 
می کرد که تلاشــم را چند برابر کنم، نیروهای فنی 
شــاغل در کارگاه را اضافــه کنم و حتی تغییرات 
زیادی خارج از تعهدات نقشــه هــا و قرارداد در 
اجرای ســاختمان ها و ... که بــار مالی زیادی را 
متحمل بودیم، ولی به مردم منتقل نکردیم، را جهت 
پاسخگویی به حسن اعتماد آنها با همان قیمت های 

پایه قراردادهای عرف مسکن مهر اجرا نمودیم.
  گام هشتم: اشتغالزایی

  وی گفت:با به کار گیری حداقل ۱۰۰-۱۵۰ نفر 
از نیروهای بومی و جویای کار منطقه که غالب آنها 
ساکن محلات قدیمی و از محلات تپه الله اکبر، دو 
هزار، بهشت زهرا، پشت شهر، کمربندی و ... بودند؛ 
در مدت ۳-۴ سال اجرای پروژه به عنوان پرسنل 
اداری و پشتیبانی و حراست و نقلیه و حتی نیروهای 
فنی و کمک به اغلب آنها برای تامین مســکن چه 
در همین پروژه و چه در مکانهای دیگر و محلات 
خود و تامین مصالح به آنها برای ســاخت منزل و 
تامین لوازم منزل و ایجاد رابطه دوســتانه با تمامی 
آنها، بر خود می بالیم و در پیشگاه خدای خود که 
این عزت و اعتبار را در وجود بنده و همکارانم قرار 

داد، خوشحال و شاکر هستم. 
  گام نهم: دســتورالعمل های بهداشت و 

ایمنی
   مهندس حق نیا اظهار داشــت: با توجه به ایجاد 
محیط کارگاهی بزرگ با اشــتغال ۴۰۰-۵۰۰ نفر 
نیــروی کار در تمامی ســطوح، همچنین احداث 
کمپ های رفاهی و سکونت از نکات مهم پروژه، 
پافشاری بر رعایت اصول ایمنی و بهداشتی برای 
تمامی شاغلین در کارگاه، چه از لحاظ استفاده از 
کلاه ایمنی و کمربند و حمایــل بند و لایف لاین 
 در محیــط های ســقوط آزاد گرفته تا پوشــش 
 چاله های آسانسور و ایجاد راه پله ای ایمن برای تردد با 
نــرده های موقت و ... بعــلاوه رعایت نکات مهم 
 بهداشــتی فــردی و عمومی بود کــه در صورت 
ســهل انگاری و عدم رعایت، جریمه های مالی 

سنگینی برای خاطیان وضع گردیده بود.
  گام دهم: تغییرات وسیع خارج از نقشه 

و قرارداد
   وی اظهار داشــت: از آنجائیکه با تشــکیل تیم 
قوی دفتر فنی و ایجاد امکانات کارگاهی وسیع، با 
حساسیت زیاد باطن و اجزای نهفته و پوشیده کار 
را اجرا کرده بودیم؛ با ایجاد تغییراتی در ســاختار 
نمایان مجتمع و همچنین ابتکار عمل و نوآوری هایی 
در ساختارهای انبوه سازی کنونی و علی الخصوص 
طرح های مسکن مهر که هیچ گاه با دید طرحهای 
مهر موجود به آن نگاه نکردیم و با مشــاوره هایی 
که از دوســتان خوش ذوق و خلاق از جمله آقای 
مهندس البرزی و سایرین داشــتیم، هدف اجرای 
مجتمع هایی زیبا و ماندگار و کسب رضایت مردم 
و بالطبع رضایــت خدا بود. لذا در اولین قدم علاوه 
بر تغییر موزائیک نقشه در کف اتاق ها به سرامیک، 
کلیه نماهای مجتمع را از نمای نرمه سیمانی موجود 
در قرارداد به نمای شسته با سنگهای رنگی و زیبا که 
به دلیل ضخامت و آب ساب شدن ) علاوه بر نمایان 
شدن سنگها، باعث کیورینگ بتن نمای شسته نیز می 
شود( علاوه بر صرف هزینه زیاد، عمر و ماندگاری 
زیادی دارد. اســتفاده از انواع سنگ های رنگی و 
سیمان و پودرهای رنگی در جاهای مختلف نما و 
اســتفاده از ترکیب رنگ ها در کنار یکدیگر توسط 
بهترین شسته کارهای استان و کشور که ظرافت کار 
ظهرها و در تابش مستقیم آفتاب که هم بازتاب زیبای 
رنگ ها را دارد و هم هیچ نوع موج و اعوجاجی در 
آن به چشم نمی خورد، مشهود است. مهندس حق نیا 
اظهار داشت: از کارهای خاصی که در این مجتمع ها 

انجام شد، سطوح کف کلیه پارکینگ ها و همچنین 
پیاده روهای دور ساختمان ها و رمپ ها و محوطه 
و کف پارک ها و ... به مانند نماهای شسته و با همان 
ترکیب مصالح، منتها از ســنگهای درشت رنگی و 
ســیمان و پودرهای رنگی به صورت شطرنجی و 
ضخامت ۱۰ ســانتی متر بتن ریزی و با ساب زدن 
سطوح آنها در چند مرحله و نمایان شدن سنگ های 
برش خورده رنگی، موزائیک درجاهای زیبایی در 
قالب های بزرگ اجرا گردید که نمونه کوچکی از 
اجرای آن را فقط در ورودی مجتمع تجاری ملکه 
آسمانها دیده ام.وی افزود: از اقدامات منحصر بفردی 
که باز در محوطه سازی استفاده شده است، فضاهای 
ســبز بزرگ در پارک ها و باغچه ها و لاین های 
وســط خیابان ها و استفاده از اغلب درختان زیبای 
بومی نظیر؛ گارم زنگی- انبه- جم- لور- زیتون- 
انجیر- نخل- توت- پرتقال- نارنج- سه پستان و 
همچنین انواع شمشادها و گل های رنگی و چمن 
و در کنار آنها اســتفاده از استخرهای آب و آبشار 
و فواره با پرتــاب آب به ارتفاع ۲۰ متر و آلاچیق 
و سکوهای سنگی برای شب نشینی و نیمکت های 
پارکی و سطل های زباله ثابت و ایجاد دیواره های 
ســنگی و مالون کاری در پارک ها و اجرای طرح 
سنتی بادگیر به عنوان ســر درب ورودی است و 
برای تامین تفریح و رفاه مردم هم امکاناتی برای تمام 
سنین و سرگرمی آنها با اجرای انواع لوازم بدنسازی 
در داخل سایت برای جوانان و بزرگسالان و ایجاد 
 انواع وســایل بازی نظیر تاب و سرسره و الاکلنگ 
و ... برای کودکان اجرا گردید. مهندس حق نیا اظهار 
داشت: اینها از موارد زیبایی است که هر چند اجرای 
آنها با همان قیمت های پایه طرح های مسکن مهر 
سراســر کشــور، برای ما بار مالی فراوانی داشت؛ 
 ولــی با توجه به اینکه از ملزومات شهرســازی و 
 شهرک ســازی می باشد و در ســایر پروژه های 
انبوه سازی و شهرک سازی چه به صورت خصوصی 
و چه طرحهای مهر و استیجاری سابق اجرا نگردیده 
بود، جلوه خاصی به پروژه ما در ســطح استان و 
کشور و از همه مهمتر رفاه و آسایش مردم داده است.

  سخن پایانی:
   این مهنــدس جوان وموفــق هرمزگاني گفت: 
این پروژه ها هر چنــد به عنوان بهترین های انبوه 
ســازی و مسکن مهر معرفی شــدند و  بر حسب 
انجام وظیفه و رعایت یک ســری ضوابط و اصول 
توسط تمامی افراد حاضر در پروژه انجام گردیدند، 
 اقدامات  شاخص و خاص و غیر منتظره ای نیستند؛ 
وظیفــه ای بود که بنده و همکارانم در درجه اول به 
خاطر کســب رضایت خدا و مردم و در درجه دوم 
به خاطر وظیفه ای که از لحاظ رعایت زنجیره وار 
مســائل فنی، به عنوان مجری که تحصیلات عالیه 
 دانشــگاهی آن را داشــته ایم و به عنوان ضوابط 
شهرک سازی و انبوه ســازی جزو ملزومات بوده 
و رعایت آنهــا برای تمامی پروژه های شــهرک 
ســازی ضروری اســت؛ کما اینکه در گذشته نیز 

 شهرک های زیادی داشته ایم که ضوابط و سرانه های 
شهرک ســازی و امکانات اولیه رفاهی و آسایش 
مردم در آن رعایت و اجرا گردیده اســت. ولی در 
شهرک ســازی های جدید مسائل فنی و همچنین 
مسائل شهرسازی به باد فراموشی سپرده شده است. 
فقط خدا را بسیار و بسیار شاکرم هر چند ۴ سال از 
تمــام وقت عمرم را در محیط های آلوده کارگاهی 
سپری کرده و آثار و طبعات آن را از لحاظ جسمانی 
الان متوجه و درگیر آن هستم؛ ولی در پیشگاهش به 
عنوان یک جوان بومی بر حسب وظیفه و احساس 
دین، برای رفاه و آسایش و راحتی مردم آنچه در توان 
داشته، خارج از دید و مسائل مالی، بر مبنای وجدان 
کاری و تحصیلی خــود کار کرده ام و با همکاری 
مسئولین محترم تعاونی و همکارانم و سایر ادارات 
و نهادهای ذیربط که کمک شایانی در اجرای پروژه 
داشته اند، پرچم استان را به عنوان جوان هرمزگانی 
در طرح های شــهرک سازی و طرح های مسکن 
مهر در کشــور با تمامی کاستی در امکانات نسبت 
به شهرهای دیگر و قیمت های ناعادلانه همسان در 
سراسر کشور، برافروزیم و بگوئیم جوانان هرمزگانی 
اعتبارشــان را از نام بزرگ خلیج فارس گرفته اند. 
پس برای حفظ این اعتبار و رضایت مردم محجوب 
و مظلومشان با تمام توان می جنگند؛ به نحوی که 
هر مسئول و وزیر و رئیس جمهوری به این استان 
 آمد برای افتتاح چند مرحله ای این پروژه، حداقل 
کاستی ها و سخن های مردم این منطقه را شنیدند.هر 
چند ناملایمت هایی در این پروژه ها دیدیم و درد 
آن زمانی بود که سایت ۳ پروژه مهر درخت سبز را 
که کارهای زیرسازی و بتن مگر آن را انجام و بالغ بر 
۱۰-۱۲ ظرفیت میل گرد برای اجرای آن، همزمان با 
سایر بلوک ها تخلیه کرده بودیم؛ به دلیل اعلام ناتوانی 
این شرکت و عدم اعتماد به جوانان بومی از قرارداد 
ما حذف گردیــد. ولی اقدامات عجولانه ای که در 
تخریب تجهیز کارگاه سایتی که هم پروانه ساختمانی 
داشــت و هم قرارداد اجرا و هم در حال اجرا بود 
صورت گرفت به همراه تضییع حق این شرکت در 
ساخت مدارسی درشهرک پیامبر اعظم)ص( آن هم 
به عنوان فعالین و خاک خورده های این شهرک که 
برنده مناقصه احداث هم شده بودیم، به یکباره وقتی 
بحث پرداخت دســتمزد اجرای مدارس با تهاتر با 
زمین های تجاری مرکز شهر مطرح شد، متاسفانه 
این حــق که قانونا برنده مناقصه بودیم و تجهیزات 
و تاسیساتی در منطقه داشتیم با ناحقی زیاد به افراد 
دیگــر منتقل گردید و ما فقط نظاره گر این حرکت 
شگفت آور بودیم و از خدای خود برای آنان طلب 
مغفرت و آمرزش کردم.در پایان از زحمات تمامی 
افرادی که در اجرای این پــروژه یاور ما بوده اند، 
قدردانی می نمایم و به تمام فعالین حوزه مسکن و 
 ساختمان و شهرک سازی توصیه می کنم ضوابط و 
 سرانه های شهرسازی بی دلیل وضع نگردیده اند، شاید 
هزینه های اجرا را تا حــدودی افزایش دهد، ولی 

اجرای آنها جزو ملزومات و بسیار ضروری است.
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